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اجازه امضای توافقی ضعیف را ندارید
نمایندگان مجلس خطاب به دولت:

 عضو هیئت رئیسه مجلس:
دولت نباید از خطوط قرمز در مذاکرات کوتاه بیاید

 عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:
توافق هسته ای بدون تضمین کتبی آمریکا معنا ندارد

انتزاع وزارت صنعت و معدن از تجارت 
اشتباه است
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اهمیت نقش رایزن بازرگانی در توسعه روابط تجاری 
انکارناپذیر است با این حال دولت ها به بهانه های مالی 
توجهی به این حوزه نداش��ته اند؛ به گونه ای که ایران 
جزو کشورهایی است که کمترین رایزن را دارد. یکی 

از مهم ترین مسیرها برای رشد...

 نقش مغفول رایزنان بازرگانی
 در توسعه صادرات کشور

راهکار افزايش صادرات غيرنفتی؛

به نظر می رس��د به ثمر رس��اندن و بهره ب��رداری از 
پتروپالایش��گاه ها نیازمن��د اراده ای مل��ی و فرات��ر از 
تکالیف قانونی است، موضوعی که رهبری نیز بارها بر 
آن تأکید کرده است.در روزهای گذشته رهبر انقلاب 

در دیدار با اعضای هیأت دولت...

بهره برداری از پتروپالایشگاه ها 
نیازمند اراده ملی 

 تعریف واشینگتن از 
»پاسخ سازنده« چیست؟

تأکيد چندباره رهبری به توسعه صنايع پتروشيمی 

رئیس جمهور:
 انگیزه و مدیریت 

جهادی سبب تحول 
کشور می شود

دانشی که تو را اصلاح نکند، گمراهی است. امام علی )ع(
سرمقاله

یادداشت

ورود جدی مجلس با تحقیق و 
تفحص به ماجرای دریاچه ارومیه

روح الله متفکر آزاد  ���
رئیس هیئت تحقیق و تفحص از دریاچه 

ارومیه
 احیای دریاچ��ه ارومیه 
درخواست و مطالبه ملی 
اساس  برهمین  اس��ت، 
این مهم ع��زم جدی و 
هم��کاری تمام دس��تگاه ها را می طلبد، 
تلاش های گسترده ای برای بازگرداندن 
حیات ب��ه این دریاچه ص��ورت پذیرفته 
که متاسفانه تاکنون هیچکدام به احیای 
دریاچه منتهی نشده است. در حال حاضر 
هیئت تحقیق و تفحص از دریاچه ارومیه 
مس��ئول احی��ای دریاچه نیس��ت بلکه 
مسئولیت بررس��ی، تحقیق و تفحص از 
عملکرد س��تاد احیای دریاچ��ه ارومیه را 
ب��ر عهده دارد، به بیانی دیگر رس��یدگی 
به عملکرد مالی و اجرایی س��تاد دریاچه 

ارومیه از بدو تاسیس...
ادامه در صفحه آخر ���

تقلای ضدایرانی 
صهیونیست ها

اصغر سلیمی  ���
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس

س��فر رئیس موس��اد به 
آمریکا در راستای تشدید 
تلاش  علیه مذاکرات رفع 
اس��ت،  ایران  از  تحریم  
سران صهیونیس��ت ها سیاست افزایش 
فش��ار علیه ای��ران را راهبرد کنونی خود 
می دانند از این رو با بهره مندی از ابزار 
دیپلماسی درصدد تحقق آن هستند. در 
واقع طی یک سال گذشته صهیونیست 
ه��ا تلاش کردند کش��ورهای همپیمان 
منطقه ای خود را نسبت به موضع گیری 
علیه ایران و فعالیت هسته ای کشورمان 
ترغیب کنن��د. اکنون نیز در حال تلاش 
ب��رای همراه کردن مقامات کاخ س��فید 
برای اجرای سیاس��ت فشار حداکثری بر 

جمهوری اسلامی هستند؛ در واقع...
ادامه در صفحه ���2
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با توجه به سابقه بدعهدی آمریکا و بی عملی اروپا و همچنین 
رفتار سیاس��ی آژانس که حتی در میانه مذاکرات هم حاضر 
به دس��ت کشیدن از آن نیس��ت، توافقی که تضمین قوی 
نداشته باشد و به ادعاهای پادمانی با رویکرد سیاسی پایان 
نده��د قطعا پایدار و قابل ات��کاء نخواهد بود. چنانچه اوایل 
هفته جاری »نورنیوز« از ارس��ال پاس��خ جمهوری اسلامی 
ای��ران به آنچه آمریکایی ها ارائ��ه داده بودند، تا پایان هفته 
خبر داده بود، این پاس��خ ام��روز در اختیار هماهنگ کننده 
اتحادیه اروپایی قرار گرفت. طرف آمریکایی که پیش بینی 
می کرد ماهیت پاسخ ایران همچنان از همان منطق گذشته 
پی��روی خواهد ک��رد و زیاده خواهی های واش��ینگتن را بر 
نمی تابد، بلافاصله با فرافکنی س��عی کرد توپ را در زمین 
ای��ران بیاندازد. در همین خص��وص؛ »وِدانت پاتل« معاون 
سخنگوی وزارت خارجه آمریکا با تایید دریافت پاسخ ایران 
درباره مذاکرات احیای برجام از طریق طرف اروپایی گفت: 
ما پاس��خ تهران را به پیش��نهاد خود از س��وی طرف های 
اروپای��ی دریافت ک��رده  و در حال مطالعه آن هس��تیم اما 
متاس��فانه پاسخ ایران سازنده نیست. در این خصوص توجه 
به چند نکته حائز اهمیت اس��ت: نخس��ت؛ رفتار آمریکا در 
طول مذاکرات نش��ان می دهد، این کش��ور تنها پاسخی را 
سازنده می داند که تامین کننده مطالبات واشینگتن باشد و 
هر پاس��خی که بخواهد مطالبات ط��رف مقابل را تامین و 

تضمین کند از نظر آنها غیر س��ازنده است. دوم؛ در موضع 
ثاب��ت ایران در خصوص آمادگی برای پیوس��تن به توافقی 
قوی، پایدار و قابل اتکاء هیچ تغییری ایجاد نشده و تهران، 
چنانچ��ه از ابتدای مذاکرات رفع تحریم ه��ا نیز در حرف و 
عمل آن را با ارائه راهکاری ابتکاری و حرفه ای اثبات کرده، 
اگر طرف مقابل رویکردی منطقی داشته باشد، توافق را در 
دسترس می داند. س��وم؛ با توجه به سابقه بدعهدی آمریکا 
و بی عملی اروپا و همچنین رفتار سیاس��ی آژانس که حتی 
در میانه مذاکرات هم حاضر به دست کشیدن از آن نیست، 
توافقی که تضمین قوی نداشته باشد و به ادعاهای پادمانی 
با رویکرد سیاس��ی پای��ان ندهد قطعا پای��دار و قابل اتکاء 
نخواه��د بود و طبعا دلیلی برای پیوس��تن به آن از س��وی 
ته��ران وجود ندارد. چهارم؛ در توافق��ی که ناپایدار و بدون 
تضمین باش��د، مطالبه اصلی ایران یعنی انتفاع اقتصادی و 
فراهم شدن زمینه س��رمایه گذاری شرکت های خارجی در 
ایران محقق نمی شود، پس نمی توان چنین توافقی را قوی 
و متعادل دانس��ت. پنجم؛ بر خلاف رویک��رد زیاده خواهانه 
آمریکا، ایران به دلیل اعتقاد به دیپلماس��ی برای حل و رفع 
اختلاف��ات، همواره با ارائه ابت��کارات جدید میز مذاکرات را 
فعال نگه داشته و تا زمانی که امکان نزدیک شدن دیدگاه ها 
برای دستیابی به توافق قوی وجود داشته باشد به این روند 
ادامه خواهد داد. شش��م؛ در طول مذاک��رات، طرف غربی 

ب��ه صورت مکرر با بهره گی��ری از ابزارهای فرا مذاکراتی و 
فشارهای س��نگین رسانه ای، تلاش کرده، ایستادگی ایران 
بر مواضع منطقی و اصولی خود را مانع تراشی برای دستیابی 
ب��ه توافق معرفی و این گونه القاء کند که تهران اساس��ا به 
دنبال حصول توافق نیس��ت. این رفتار آمریکا پس از ارائه 
آخرین پاس��خ ایران به پیش��نهادات این کشور نیز با »غیر 
س��ازنده« عنوان کردن پاس��خ ایران، همچنان ادامه دارد و 
بیان گر آن اس��ت که ظاهرا واشینگتن پس از ماه ها مذاکره 
س��خت و پیچیده، هنوز حاضر نیست مسئولیت اشتباهات 
گذشته خود را با نشان دادن حسن نیت در پذیرش مطالبات 
منطق��ی و قانونی ایران بپذیرد. رفت��ار آمریکایی ها تاکنون 
موجب طولانی ش��دن روند مذاکرات و دس��تیابی به توافق 
شده اما گذشت زمان به هیچ وجه تغییری در رویکرد ایران 
نس��بت به پیگیری قاطعانه منافع ملت ایران ایجاد نخواهد 
کرد. موضوع قابل توجه اینکه، هرچند رفت و برگش��ت ها 
بخش��ی از ذات مذاکره اس��ت و آمریکا نیز با تاکید بر این 
واقعیت اعلام کرده؛ »ما در حال بررسی پاسخ ایران هستیم 
تا بدان پاس��خ دهی��م«، اما برای حفظ رون��د رو به جلوی 
حاک��م در این مرحله از مذاکرات تا حص��ول توافق، اتخاذ 
»تصمیم سیاس��ی« از سوی واش��ینگتن اقدامی ضروری و 
الزامی اس��ت که می تواند مذاک��رات طولانی را با نتیجه ای 

متعادل همراه سازد.

تعریف واشینگتن از »پاسخ سازنده« چیست؟
وزیر فرهنگ و ارش��اد اس��لامی گفت: طبق برنامه ریزی انجام ش��ده دولت 
سیزدهم در تلاش است که تا پایان دوره چهار ساله تعداد سینماهای کشور را 
به یکهزار سینما برساند. به گزارش »عصر ایرانیان«، محمدمهدی اسماعیلی 
روز جمعه در حاشیه مراسم گشایش تالار مرکزی ساری به خبرنگاران افزود: 
در حال حاضر نزدیک به ۳۰۰ س��ینمای در حال س��اخت در کشور داریم و 
وعده ما این اس��ت که تا پایان دولت س��یزدهم تعداد سینماهای کشور را از 
بیش از ۵۰۰ س��ینما به یک هزار سینما برسانیم و این روند با قدرت در حال 
انجام اس��ت. وی با بیان این که هم��ه وعده های فرهنگی و هنری دولت با 
تقویم زمانی سختگیرانه در حال انجام است، اظهار کرد: ما در مازندران هم 
طرح های ناتمامی داریم که به دنبال تکمیل آن ها هس��تیم. در سفر استانی 
هم اعتبارات بس��یار خوبی را رئیس جمهور و هیات دولت در اختیار مازندران 
قرار دادند. وزیر فرهنگ خاطرنش��ان کرد: چند پروژه مهم را در غرب استان 
داریم که تکمیل آن ها ب��رای ما اهمیت دارد. تکمیل مجتمع های فرهنگی 
و هنری در رامس��ر و چالوس را پیگیریم و کتابخانه مرکزی ساری هم جزو 

تعهداتی است که داریم و در تلاشیم تا پایان سال آینده تحویل دهیم.
بیمه هنرمندان و اینترنت رایگان خبرنگاران ���

اس��ماعیلی درباره آخری��ن وضعیت اینترنت رایگان خبرن��گاری اظهار کرد: 
ت��ا کن��ون اینترنت رایگان خبرن��گاری به ۱۲ هزار خبرن��گار در مرحله اول 
تخصیص داده ش��د. اما با توجه این که دوس��تان به دنب��ال این بودند همه 
اصحاب رس��انه مشمول این طرح ش��وند کاری آمایشی در حال انجام است 

ت��ا حتی یک خبرنگار هم باقی نمان��د که حق بهره مندی از اینترنت رایگان 
خبرنگاری داشته باشد و به این حق نرسد. وی درباره عضویت خبرنگاران در 
صندوق اعتباری هنر نیز گفت: در صندوق اعتباری هنر هفت هزار خبرنگار 
را تا کنون بیمه کردیم. کل جامعه رسانه ای ما در کشور با نهایت اغماض ۱۷ 
هزار نفر هستند که هفت هزار نفر آن ها بیمه صندوق شدند و برای بقیه افراد 
نیز طبق مقررات امکان عضو شدن فراهم است. وزیر فرهنگ درباره دغدغه 
خبرنگاران برای مش��اغل سخت محسوب ش��دن بیمه خبرنگاری صندوق 
اعتباری هنر تصریح کرد: مشاغل سخت حساب شدن فرآیندی دارد که باید 
برای تحقق آن اتفاق ویژه بیفتد. محاسبه شدن سابقه بیمه صنددق اعتباری 
هنر برای مشاغل سخت به اقداماتی فراتر از وزارتخانه نیاز دارد و باید توسط 

نمایندگان در مجلس پیگیری شود.

 آمار سینماهای کشور تا پایان دولت به یک هزار می رسد
وزیر ارشاد:
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ايران و جهان

   تقلای ضدایرانی صهیونیست ها
ادامه از صفحه یک ���

...آنها آزاد ش��دن منابع کشورمان را به ضرر 
خودش��ان می دانند از ای��ن رو می خواهند با 
فش��ار سیاسی دولت بایدن را از احیای توافق 
بازدارن��د. صهیونیس��ت ها در زم��ان خروج 
ترام��پ از برجام ابراز رضایت کردند، در واقع 
آنه��ا می خواهند هر ن��وع فعالیت صلح آمیز 
هس��ته ای ای��ران محدود باش��د و در مقابل 
تحریم ها و محدودیت ها نیز علیه کشورمان 
اعمال ش��ود. این مهم در حالی است که باید 
به مقامات این رژیم جعلی گفت، ایران دارای 
ظرفیت های زیادی است لذا تحریم ها نمی 
تواند بر روند پیشرفت کشورمان تاثیر بگذارد؛ 
همچنین بای��د بدانند ام��روزه افکار عمومی 
آمریکا و کش��ورهای غرب��ی را مقصر اصلی 
عدم احیای برجام می دانن��د، نه ایران را لذا 
غرب مجبور به پذیرش اش��تباه گذشته اش 

خواهد بود.

ایران به دنبال صلح و دوستی پایدار 
در منطقه و جهان است

فرمان��ده نی��روی پدافند هوای��ی ارتش گفت: 
جمهوری اس��لامی ای��ران به دنب��ال صلح و 
دوس��تی پای��دار در منطقه و جهان اس��ت. به 
گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی 
ارتش، امیر علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی 
پدافند هوای��ی ارتش، صبح ام��روز به منظور 
چهاردهمین س��الروز تش��کیل نیروی پدافند 
هوایی ارتش با وابستگان خارجی مقیم تهران 
دیدار و گفتگو کرد. فرمانده نیروی پدافند هوایی 
ارتش در ای��ن دیدار ضمن تبریک روز نیروی 
پدافند هوایی ارتش، تعامل س��ازنده، اثرگذار، 
مثمر ثمر و همچنین تبادل دانش با کشورهای 
دوست و هم پیمان را در تمامی سطوح امری 
لازم و ضروری دانس��ت و گفت: امروز نیروی 
پدافن��د هوایی ارتش با تکی��ه بر دانش بومی، 
خلاقیت، ن��وآوری، تعهد و نیروی انس��انی با 
ذکاوت و هوش��یار توانس��ته اس��ت با عبور از 
تمامی تحریم ه��ا و محدودیت ه��ا به قدرتی 
مثال زدنی در س��طح منطقه تبدیل شود. امیر 
علیرضا صباحی فرد، گفت: جمهوری اسلامی 
ایران به دنبال صلح و دوستی پایدار در منطقه 
و جهان است و پدافند هوایی ارتش همواره در 
راستای مقابله با انواع تهدیدات در زمینه ی علوم 
پدافندی لحظه به لحظه در حال رشد و نقش 
آفرینی است. وی خطاب به وابستگان نظامی و 
دفاعی خارجی مقیم تهران با اشاره به برگزاری 
و بازدید از نمایش��گاه توانمندی نیروی پدافند 
هوایی در زمینه ی علوم پدافندی، اعم از راداری، 
موش��کی، جنگالی، س��ایبر و… در دانشگاه 
پدافند هوایی خاتم الانبیا )ص(، اظهار داشت: 
شما تنها گوش��ه ای از اقتدار و صلابت نیروی 
پدافند هوایی را در دفاع از گوشه گوشه ی ایران 
اس��لامی مشاهده کردید که ماحصل انسجام، 
یکپارچگی و هم افزایی نیروهای مسلح ایران 
در کنار نبوغ، خلاقیت و وطن پرس��تی جوانان 

این مرز و بوم است.

انگلیس در آستانه رکود اقتصادی است
بنا به پیش بینی های ات��اق بازرگانی انگلیس 
این کش��ور به زودی وارد دوره رکود اقتصادی 
خواهد شد. به گزارش اسپوتنیک، بنا به ارزیابی 
اتاق بازرگانی انگلیس، به واسطه روند افزایشی 
تورم و بح��ران ادامه دار انرژی، این کش��ور تا 
پایان س��ال می��لادی جاری رک��ود اقتصادی 
را تجرب��ه خواهد کرد. ات��اق بازرگانی انگلیس 
)BCC( در جدیدترین پیش بینی خود اعلام 
کرد که این کشور قبل از پایان سال جاری دچار 
رکود اقتصادی خواهد شد. براساس اعلام اتاق 
بازرگانی انگلیس همچنین پیش بینی می شود که 
رشد اقتصادی این کشور طی سال های ۲۰۲۳ 
و ۲۰۲۴ ضعیف باش��د. بر اساس پیش بینی ها، 
اتاق بازرگانی انگلیس انتظار دارد که اقتصاد این 
کشور در سال ۲۰۲۲ سه فصل متوالی انقباض را 
به ثبت برساند که برابر با تعریف رکود اقتصادی 
خواه��د بود. همچنین ات��اق بازرگانی انگلیس 
می گوید نرخ بیکاری را در سال جاری میلادی 
۳.۸ درصد و در سال های ۲۰۲۳ و ۲۰۲۴ به ۴.۱ 
درصد خواهد رسید. در پیش بینی اتاق بازرگانی 
انگلیس آمده اس��ت تورم در این کشور ممکن 
اس��ت تا پایان سال جاری به ۱۴ درصد برسد و 
تا قبل از پایان س��ال ۲۰۲۳ ۵ درصد کاهش را 
تجربه کند. تورم بالا در انگلیس و بحران انرژی 
که در آستانه فصل سرما هنوز تدبیری برای آن 
اندیشه نشده است، دو بحران مهم پیش روی 
نخس��ت وزیر آتی این کشور خواهد بود که نام 

وی ۵ سپتامبر اعلام می شود.

بایدن دیوانه دچار زوال عقل شده 
است

رئیس جمهور س��ابق آمریکا معتقد است که 
جو بایدن در س��خنرانی اخیر خود این کشور 
را تهدید کرده اس��ت. به گزارش اسپوتنیک، 
رئیس جمهور س��ابق آمریکا ب��ه انتقادهای 
جانش��ین خود در کاخ سفید پاسخ تندی داد. 
»دونالد ترامپ«، که در سخنرانی شب گذشته 
رئی��س جمه��ور آمری��کا در فیلادلفیا هدف 
انتقادهای تندی قرار گرفت، در واکنش اعلام 
کرد که کس��ی باید به جو بایدن توضیح دهد 
که MAGA یعنی قدرتمند ساختن دوباره 
آمریکاس��ت. چهل و پنجمین رئیس جمهور 
ایالات متحده در پیامی در ش��بکه اجتماعی 
خود نوش��ت که اگر بایدن نمی خواهد آمریکا 
را دوباره عظمت بخش��د، چه از طریق کلام، 
عمل و اندیشه، پس قطعاً نباید نماینده ایالات 
متحده آمریکا باش��د. ترامپ که هنوز ناکامی 
انتخابات ۲۰۲۰ و شکس��ت در مقابل بایدن 
را از ی��اد نبرده، در ادامه اف��زود: اگر به لغات 
و کلمات سخنرانی ناهنجار و عصبی امشب 
بایدن توج��ه کنید، )می بیند( ک��ه او آمریکا 
را تهدید کرده اس��ت. رئیس جمهور س��ابق 
آمریکا ادعای همیش��گی خ��ود درباره بایدن 
را بار دیگر تکرار ک��رد و گفت: او باید دیوانه 
باش��د یا از زوال عقل رن��ج می برد! بایدن در 
س��خنرانی اخیر خود اعلام کرد که ترامپ و 
جمهوری خواه��ان MAGA نماینده افراط 
گرایی هس��تند که بنیاد جمهوری این کشور 
را تهدی��د می کنند. وی در یک موضع گیری 
تند گفت آنها خطری آشکار برای دموکراسی 

در آمریکا هستند.

تعیین سقف قیمت برای نفت روسیه به 
زیان اروپا تمام می شود

س��خنگوی ریاس��ت جمهوری روسیه تاکید 
کرد صادرات نفت تنها به کشورهایی صورت 
می گیرد که به ش��رایط بازار احترام بگذارند. 
به گزارش اس��پوتنیک، س��خنگوی ریاست 
جمهوری روس��یه در خصوص تبعات منفی 
تعیین س��قف قیمتی برای نفت این کش��ور 
هشدار داد. »دیمیتری پسکوف« امروز جمعه 
در واکن��ش به تلاش های اتحادیه اروپا برای 
تعیین س��قف قیمت برای نفت روسیه اعلام 
کرده اس��ت که برنامه های گروه هفت برای 
محدود ک��ردن قیمت نفت روس��یه، به طور 
قاب��ل توجهی بازار جهانی نف��ت را بی ثبات 
خواهد کرد. س��خنگوی ریاس��ت جمهوری 
روسیه در جمع خبرنگاران تاکید کرد که نفت 
روس��یه که به اروپا تحویل داده نمی شود، از 
طریق مس��یرهای جایگزین به کش��ورهایی 
عرضه خواهد ش��د که به شرایط بازار احترام 
می گذارند. پسکوف در پاسخ به این سؤال که 
نفت روس��یه به کجا صادر می شود، گفت که 
نفت در مس��یرهای جایگزین، به کشورهایی 
که بر اساس شرایط بازار عمل می کنند و برای 
نفت روس��یه س��قف قیمت تعیین نمی کنند، 

تحویل داده می شود.

دشمنان جهان اسلام در صدد تجزیه 
کشورهای اسلامی هستند

وزیر امور خارجه کش��ورمان گفت: دشمنان 
جه��ان اس��لام در صدد تجزیه کش��ورهای 
اسلامی هستند. به گزارش »عصر ایرانیان«، 
شامگاه پنج شنبه دهم ش��هریور ماه ۱۴۰۱، 
نشست هم اندیشی وزیر امور خارجه و اعضای 
مجمع عمومی و اندیش��مندان و مهمانان از 
۱۱۸ کشور با حضور آیت الله رمضانی دبیرکل 
مجمع جهانی اهل بی��ت )ع( در وزارت امور 
خارجه برگزار ش��د. در این نشس��ت آخرین 
وضعیت ظرفیت ها و چالش های جهان اسلام 
مورد بررس��ی قرار گرفت. در ابتدای جلس��ه، 
آیت الله رمضانی، دبیر کل مجمع جهانی اهل 
بیت )ع( ضمن قدردانی از همکاری دس��تگاه 
دیپلماسی کشور در تقویت فعالیت های مجمع 
جهانی اهل بیت )ع(، استمرار تلاش فکری، 
علم��ی و فرهنگی در معرفی س��یره عملی و 
حیات سیاسی اهل بیت )ع( به جامعه بشری 
و مخاطبین جهان��ی را از جمله فعالیت های 
مجمع جهانی اهل بیت )ع( دانس��ت. حسین 
امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان نیز 
در این نشست، زمینه سازی برای هم اندیشی 
علما و پژوهشگران مسلمان در سرتاسر جهان 
را از دس��تاوردهای ارزشمند هفتمین اجلاس 
مجمع عموم��ی مجمع جهانی اهل بیت )ع( 
خوان��د. وزیر امور خارجه کش��ورمان با تبیین 
جایگاه برجسته و اثرگذار مقام معظم رهبری 
در بین اندیش��مندان و تحلیلگ��ران جهانی، 
بینش و گفتم��ان حکیمانه، منطقی و به روز 
مقام معظم رهب��ری در عرصه های مختلف 
را از افتخارات و سرمایه های ارزشمند جهان 
اسلام و مسلمانان جهان خواند. امیرعبداللهیان 
در ادامه، ضمن اشاره به تلاش های دشمنان 
جهت ایجاد تفرقه بین جهان اس��لام و ارائه 
تصویری نادرس��ت و خش��ونت آمیز از چهره 
اسلام، بر ضرورت اتحاد جریان های اسلامی 
و جلوگیری از هر گونه انش��قاق و همچنین 
ضرورت جهاد تبیین به منظور معرفی اسلام 

ناب محمدی )ص( تاکید کرد.

اخبار

رئی��س جمهور گفت: کش��ور به حرکت و 
تحول جهادی و جهشی نیاز دارد، می دانیم 
که این حرکت ها به اعتبارات نیاز دارد اما 
آنچه سبب می ش��ود این مهم ایجاد شود 
وجود انگیزه و مدیریت جهادی است. سید 
ابراهیم رئیس��ی رئیس جمهور در حاشیه 
افتتاح طرح بزرگ آبرسانی غدیر، با اشاره 
به افتتاح طرح آبرس��انی غدی��ر در مدت 
زم��ان کوتاه، اظهار ک��رد: کاری که پیش 

بینی می شد حداقل سه تا چهار سال طول 
بکشد امروز به دس��ت توانای مهندسان، 
کارگ��ران و مدی��ران جهادی پ��س از ده 
ماه به بهره برداری رس��ید و ۲6 شهرستان 
و یک هزارو 6۰۰ روس��تا می توانند از آب 
این طرح بهره مند شوند. وی افزود: آبی که 
مربوط به اس��تان و برای استان طراحی و 
اجرا ش��ده است و در این اقدام بیش از دو 
هزار نفر ش��بانه روز کار کردند که ما برای 

کار این عزیزان احترام قائل بوده و از آن ها 
تقدیر و تش��کر می کنی��م. رئیس جمهور 
گف��ت: طراحی، اجرا و تجهی��زات به کار 
رفته در این طرح ایرانی است و باید به آن 
افتحار کرد، این نشان می دهد این ظرفیت  
در کش��ور وجود دارد که پروژه ها دس��ت 
مدیران جهادی به نتیجه برس��ند. رئیسی 
بیان کرد: همه کش��ور مدیون خوزس��تان 
است چرا که این استان روزهای سختی را 

در مقابل ستمگران و صدامیان و در جنگ 
تحمیلی س��پری و مردانه ایستادگی کرد، 
همچنین فرزندان خ��ود را تقدیم انقلاب 
کرد و خانه و کاش��انه آن ه��ا به مخاطره 
افت��اد. وی افزود: دزفولی ه��ا و اهوازی ها 
حاضر نشدند ش��هرهای خود را رها کنند 
و بسیاری از نقاط استان به رغم تهدیدات 
دش��من ماندند و از ارزش ها دفاع کردندبه 
همین خاطر اس��ت خوزس��تان، سرزمین 

ایثارگران، شهیدان و کسانی که در مردانه 
در مقابل دشمن ایستادگی و فتح المبینی 
را ایجاد کردند. رئیس جمهور عنوان کرد: 
س��رزمینی که دیروز با س��لاح در مقابل 
دش��من ایس��تادگی کردند امروز با علم، 
فن��اوری، اجر و اقدام جهادی و انقلابی در 
مقابل دشمن ایستادگی کرده و با شعار ما 
می توانی��م به مردم امید داده و دش��من را 

ناامید کردند.

 انگیزه و مدیریت جهادی سبب تحول کشور می شود
رئیس جمهور:

اجازه امضای توافقی ضعیف را ندارید
نمایندگان مجلس خطاب به دولت:

جمهوری اس��لامی ایران در راس��تای حسن نیتی که تاکنون از خود 
در مذاکرات نش��ان داده نظراتش را درباره پاسخ آمریکا برای انریکه 
مورا ارس��ال کرد، ولی هرگونه توافقی در وین ضمن این که بایستی 
ب��ه رفع کامل و مؤث��ر تحریم ها بینجامد باید به مس��ائل باقیمانده 
پادمانی در آژانس نیز برای همیش��ه خاتمه دهد. روز چهارشنبه دوم 
ش��هریور ماه ناصر کنعانی س��خنگوی وزارت امور خارجه از دریافت 
پاس��خ دولت آمریکا به نظرات جمهوری اسلامی ایران برای حل و 
فصل موضوعات باقیمانده در مذاکرات رفع تحریم از طریق هماهنگ 
کننده اروپایی گفت وگوها خبر داد و افزود: بررسی دقیق نظرات طرف 
آمریکایی آغاز شده و ایران پس از تکمیل بررسی ها، نظرات خود در 
ای��ن رابطه را به هماهنگ کننده اعلام خواهد کرد. ۹ روز بعد یعنی 
پنجشنبه ۱۰ شهریور ماه حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه که 
پیش از این در اظهارات متعدد اعلام کرده بود که بررسی پاسخ دولت 
آمریکا به صورت دقیق در حال انجام است، در گفت وگویی که با وزیر 
خارجه امارات داش��ت اعلام کرد که جمهوری اس��لامی ایران برای 
رسیدن به توافق قوی و پایدار، حسن نیت و جدیت خود را نشان داده 

و همکارانم با دقت و سرعت در حال بررسی متن و آماده سازی پاسخ هستند. 
در نهایت بامداد جمعه ۱۱ شهریور ماه بود که ناصر کنعانی سخنگوی وزارت 
امور خارجه جمهوری اس��لامی ایران از ارس��ال نظرات ایران به پاسخ آمریکا 
درباره متن پیش نویس توافق احتمالی رفع تحریم ها خبر داد و توضیح داد: پس 
از دریافت پاسخ آمریکا، تیم کارشناسی جمهوری اسلامی ایران آن را به دقت 
مورد بررس��ی قرار داده و پاسخ های ایران، پس از ارزیابی در سطوح مختلف، 
تدوین و پنجشنبه شب به هماهنگ کننده تحویل داده شد. وی گفت که متن 

ارسالی دارای رویکردی سازنده با هدف نهایی کردن مذاکرات است.
آمادگی ایران برای برگزاری نشس�ت وزرا در صورتی که معدود نظراتش  ���

تأمین شود
س��اعات پایانی پنجش��نبه دهم ش��هریور ماه و بلافاصله پس از پایان روند 
بررسی دقیق پاسخ هفته گذشته طرف آمریکایی، کشورمان دیدگاه های خود 
را به صورت مکتوب به هماهنگ کننده گفت وگوها تحویل داده و در فرآیند 
تهیه پاسخ جمهوری اس��لامی ایران، تسریع و تسهیل جمع بندی مذاکرات 
مدنظر قرار داشته است. خبرنگار فارس همچنین مطلع شد که در این پاسخ 
به صراحت اعلام آمادگی شده است ایران آمادگی دارد تا هفته پیش رو برای 
اعلام توافق نهایی نشست وزرا برگزار شود با این برداشت که معدود نظرات 
مطرح ش��ده از سوی ایران تأمین شود. یک منبع مطلع نیز در این باره بیان 
کرد: جمهوری اس��لامی ایران در پاسخ پیشین خود نیز که طرف های مقابل 
به منطقی و س��ازنده بودن آن اذعان کرده بودند، برای موضوعات باقی مانده 
راه حل های عملیاتی ارائه داده بود. حسین امیرعبداللهیان روز پنجشنبه سوم 
ش��هریور ماه در اظهاراتی بیان کرده بود: چنانچه بررسی های ما به نقطه ای 
برس��د که جمع بندی تیم کارشناسی ما تأمین منافع ما و رعایت ملاحظات 
و خطوط قرمز جمهوری اسلامی ایران باشد، گام بعدی جمع شدن و حضور 
وزرای خارجه در وین برای جمع بندی گفت وگوها و توافقات است و براساس 
جدول زمانبندی که در مورد آن بررس��ی های کارشناس��ی ما در دست اقدام 
اس��ت، امیدواری��م بتوانیم به مراحل بعدی هم وارد ش��ویم. ح��ال در حالی 
جمهوری اسلامی ایران آمادگی خود را برای برگزاری نشست وزرای خارجه 
در وی��ن در هفته پی��ش رو اعلام کرده که به اعتقاد تهران بایس��تی معدود 
نظرات مطرح شده از سوی ایران باید تأمین شود. مقامات جمهوری اسلامی 
ایران همواره اعلام کرده اند که به دنبال توافقی خوب، قوی و پایدار هستند 
و در همین خصوص نیز تاکنون از خود حسن نیت نشان داده و تیم مذاکره 
کننده جمهوری اس��لامی نیز ضمن حضور در مذاکرات، همواره ابتکاراتی را 
مطرح کرده اس��ت. توافقی که جمهوری اسلامی ایران به دنبال آن است نه 
تنها از یک س��و باید به رفع مؤثر تحریم ه��ای یکجانبه و غیرقانونی آمریکا 
که بعد از خروج از برجام باز اعمال ش��د، بینجامد که البته این همان هدف 
اصلی مذاکرات رفع تحریم هایی بود که در وین کلید زده شد و ضمانت هایی 
قوی و قابل اعتنا دریافت شود، علاوه بر آن، پیش درآمد توافق در وین، حل 
مسائل پادمانی ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی به صورت کامل و بدون 
هرگونه قید و ش��رطی اس��ت. در همین خصوص نیز حسین امیرعبداللهیان 
وزیر امور خارجه یک روز بعد )پنجش��نبه( سوم شهریور ماه در جمع ایرانیان 
مقیم تانزانیا در دارالسلام با بیان این که در حال بررسی و آنالیز دقیق آخرین 
متن روی میز و پاسخ طرف آمریکایی هستیم و به هیچ وجه حاضر نیستیم 
در ش��رایطی که همه طرف ها به برجام برمی گردند برخی اتهامات سیاسی و 
بی اس��اس آژانس بین المللی انرژی اتمی علیه جمهوری اسلامی ایران باقی 
مانده باش��د و آنها بخواهند مثل اس��تخوان لای زخم هر زمان که خواستند 
این ادعاهای برخاسته از محیط ناامن کننده رژیم صهیونیستی را تکرار کنند. 
رئیس دستگاه دیپلماس��ی جمهوری اسلامی ایران همچنین روز چهارشنبه 
نهم ش��هریور ماه در س��فری که به مسکو داشت در نشست خبری مشترک 
با »س��رگئی لاوروف« وزیر خارجه روسیه بیان کرد: ما همچنان در موضوع 

تضمین، نیازمند متنی نیرومندتر هس��تیم. لذا داریم فکر می کنیم که چگونه 
می توان به یک متن نیرومند در موضوع تضمین دست یافت و ضمانت ها ی 
قوی تر و قابل اعتناتری را در این موضوع داش��ته باشیم. ما برای رسیدن به 
یک توافق خوب، قوی و پایدار جدی هستیم. البته یکی از موضوعاتی که در 
تبادل پیام های شفاهی ما با طرف های مذاکره کننده مورد توجه قرار گرفته، 
ولی باید در متن هم آن را نیرومند س��ازی کنیم این اس��ت که اولًا آژانس 
بین الملل��ی انرژی اتمی باید از رفتار سیاس��ی خود فاصل��ه بگیرد و صرفاً بر 
تکلیف و وظیفه فنی خودش متمرکز شود؛ ثانیاً برای جمهوری اسلامی ایران 
قابل قبول نیس��ت که پس از بازگشت همه طرف ها به برجام، مجدداً شاهد 
برخی از دیدگا ه های سیاس��ی و اتهامات بی اساس آژانس بین المللی انرژی 
اتمی باش��یم. لذا در حوزه تضمین ها، موضوع حل و فصل مس��ائل باقیمانده 
پادمان��ی در آژانس هم مورد توجه جدی ماس��ت. وی تصریح کرد: معتقدیم 
چنانچ��ه طرف آمریکایی در موضوع لغ��و تحریم ها و برخی نگرانی هایی که 
م��ا داریم، واقع بینانه عم��ل کند و بتوانیم متن موجودی که در دس��تورکار 
داریم را نیرومند س��ازی کنیم، رس��یدن به توافق دور از دس��ترس نخواهد 
بود. امیرعبداللهیان همچنین در اینس��تاگرامش در این باره نوش��ت: آژانس 
بین الملل��ی انرژی اتمی باید از رفتار سیاس��ی خود فاصل��ه بگیرد و صرفاً بر 
تکلیف و وظیفه فنی خود متمرکز باش��د. برای ایران قابل قبول نیس��ت که 
پس از بازگش��ت همه طرف ها به برجام مجدداً ش��اهد برخی از دیدگا ه های 
سیاس��ی و اتهامات بی اساس آژانس باشیم. طرف های مقابل ایران در برجام 
و همچنی��ن ایالات متحده آمریکا باید ای��ن موضوع را مدنظر قرار دهند که 
جمهوری اسلامی ایران به هیچ وجه از خطوط قرمز خود کوتاه نخواهد آمد و 
در همین زمینه حسین امیرعبداللهیان بارها ضمن اعلام اراده جدی و واقعی 
ایران برای رسیدن به توافق قوی و پایدار، یادآور شده است که از حقوق مردم 
در هیچ شرایطی کوتاه نخواهیم آمد. وی همچنین در اظهارات دیگری اعلام 
ک��رد که آنها )آمریکا( از پ��لان B )طرح جایگزین( صحبت می کنند، ما هم 
پلان B خودمان را داریم. گرچه آمریکایی ها باز هم تلاش کردند توپ را در 
زمین ایران بیندازند و »وِدانت پاتل« معاون سخنگوی وزارت خارجه آمریکا 
س��اعاتی بعد از ارسال پاسخ ایران به »انریکه مورا« معاون مسؤول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا با تلاش برای انداختن توپ در زمین ایران، مدعی شد 
که پاسخ تهران سازنده نبود. البته در این میان نیز چند نماینده کنگره آمریکا 
در نامه ای به مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی از وی خواسته اند پرونده 
ادعاهای پادمانی درباره ایران را مختومه نکند. این ادعای آمریکایی ها درباره 
پاس��خ ایران در حالی مطرح ش��ده که جوزپ بورل مسؤول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا اخیراً نظرات قبلی دریافتی از سوی ایران را معقول خوانده بود و 
باید بر این نکته تأکید کرد که پاسخ کنونی ایران هم از همان منطق پیروی 
می کند. در آخرین دور مذاکرات در وین، پیش��نهاداتی از س��وی انریکه مورا 
هماهنگ کننده اتحادیه اروپا به طرف های مذاکره از جمله ایران ارائه شد که 
آنگونه که کنعانی سخنگوی وزارت خارجه بیان کرد: طرف ایرانی مبتنی بر 
رویکرد سازنده و مسؤولانه خود پاسخش را نسبت به پیشنهاد طرف اروپایی 
در زمان مقرر داد. ایران اعلام کرد ما به دنبال توافق هس��تیم و تیم مذاکره 
کننده ایران با هدف تأمین منافع ملت و با هدف تحقق منافع قانونی دولت و 
ملت ایران در میز مذاکرات حضور یافت و در مسیر مذاکره به صورت جدی 
و حرفه ای عمل کرد و همچنان در این مس��یر پای کار ایستاده است. ایران 
در حال��ی در این دور از مذاکرات حضور یافت که پیش از این نیز بیان کرده 
بود که در صورت حصول اطمینان از انتفاع اقتصادی ایران و رعایت خطوط 
قرمزمان، وارد مرحله جدیدی در وین خواهد شد و حسین امیرعبداللهیان نیز 
تصریح کرده بود که تا در مورد همه چیز توافق نش��ود، نمی توان از رس��یدن 
به توافق خوب و پایدار س��خن گفت. دور جدی��د مذاکرات رفع تحریم ها در 
وین از روز پنجش��نبه ۱۳ مرداد م��اه در پایتخت اتریش آغاز و ۱۷ مرداد ماه 
)دوشنبه( نیز پایان یافت. انریکه مورا معاون مسؤول سیاست خارجی اتحادیه 

اروپ��ا و هماهنگ کننده گفت وگوها همان روز یعنی )دوش��نبه( ۱۷ 
م��رداد ماه چند ایده درباره برخی موضوع��ات باقی مانده به طرف ها 
ارائه داد که یک مقام ارشد وزارت خارجه ایران در همان زمان گفت: 
پاسخ و ملاحظات اولیه خود را منتقل کرده اما نیازمند بررسی جامع 
اس��ت و نظرات و ملاحظات تکمیلی خود را به مورا و سایر طرف ها 
منتقل خواهیم کرد که این پاسخ نیز به اروپا ارائه شد ولی آمریکا در 
ارائه پاس��خ تعلل ورزید و نهایت دوم شهریور ماه پاسخ داد که ایران 
نیز پنجشنبه شب ۱۰ شهریور ماه نظرات خود را به پاسخ آمریکا به 

صورت مکتوب برای انریکه مورا ارسال کرد.
توافق هسته ای بدون تضمین کتبی آمریکا معنا ندارد ���

علی اصغر عنابستانی، عضو کمیسیون اجتماعی مجلس اظهار داشت: 
در برجام امروز آمریکا و اروپا هس��تند که به ما نیاز دارند و این دفعه 
نباید ریس��ک کنیم و تا همه حقوق ملت ایران ایفا نشود، حق امضا 
ک��ردن برجام را نداریم. عنابس��تانی با تاکید بر اینک��ه اروپایی ها در 
زمستان امسال تحت فشار هستند و به گاز ما نیاز دارند، گفت: امروز 
آ   ن ها نزدیک زمستانش��ان اس��ت و به گاز نیاز دارند و ما حق نداریم 
منافع ملت را معامله کنیم. مردم با این همه س��ختی و گرفتاری که کشیدند 
هیچگاه به ما اجازه نمی دهند پای یک توافق و معاهده ضعیف را امضا کنیم ما 
از مذاکره کنندگان مان مطالبه کردیم که تمام حقوق مردم باید ایفا بشود و در 
این زمینه آمریکا باید تضمین بدهد که از برجام خارج نمی شود و تضمین کتبی 
و راستی آزمایی در این زمینه لازم و ضروری است. این نماینده مجلس تصریح 
کرد: ما باید بتوانیم به هر جا و کش��وری که می خواهیم نفتمان را بفروش��یم، 
پولش را دریافت کنیم و هیچ محدودیتی در این زمینه وجود نداش��ته باش��د. 
نماینده مردم سبزوار در مجلس خاطرنشان کرد: بحث تحریم کانورژن )یعنی 
تبدیل ارز به ارز( باید کاملًا برداشته شود و ارزمان را به هر ارزی که بخواهیم 
بتوانیم تبدیل و وارد کش��ور کنیم. باید تمام کشورها از مبادله ارزشان با ریال 
ما هراسی نداشته باشند و در ساختار بانکی باید هر مبادله ای که بخواهیم در 
گردش مالی دنیا انجام دهیم. وی افزود: شرکت های سرمایه گذاری باید بتوانند 
در ایران س��رمایه گذاری کنند و با شرکت های اقتصادی ایران مبادلات انجام 
دهند و لیست ستاره دار و تحریم ها باید براساس برجام کاهش پیدا کند. عضو 
کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: ما باید بعد از توافق 
احتمالی فرصت راس��تی آزمایی داشته باشیم چون آن ها خوب می دانند امروز 
دیگر امضای کس��ی برایمان تضمین نیست و ما باید تضمینشان را در عمل 
ببینیم. وی اشاره کرد: اگر امکان راستی آزمایی آمریکایی ها در جریان احیای 
مذاکرات دیده نش��ود ما دوباره ضرر می کنیم و می شود همان برجام قبلی که 
شرکت ها وارد کشور نشدند با اینکه در برجام نوشته شده بود آزادند که فعالیت 

اقتصادی داشته باشند.
دولت نباید از خطوط قرمز در مذاکرات کوتاه بیاید ���

علی کریمی فیروزجایی، عضو هیئت رئیس��ه مجلس گفت: دانش صلح آمیز 
هسته ای در کشورمان بومی شد و تحت تأثیر فشارهای غرب تعطیل نخواهد 
ش��د. دبیرکل جامعه اسلامی فرهنگیان کشور خاطرنش��ان کرد: جمهوری 
اس��لامی ایران و همه کشورهای عضو س��ازمان بین المللی انرژی اتمی از 
ح��ق فعالیت صلح آمیز در صنعت هس��ته ای برخوردارند. نماینده مردم بابل 
در مجلس یازدهم با اشاره به زیاده خواهی آمریکا در مذاکرات برجام، افزود: 
کشورمان تحت هیچ ش��رایطی از خطوط قرمز خود در روند مذاکرات کوتاه 
نخواهد آمد. عضو مجمع نمایندگان مازندران با انتقاد از طولانی شدن روند 
مذاکرات برجامی گفت: آمریکا با سیاس��ت دفع الوقتی و طرح مسائل خارج 
برجام در صدد انحراف مس��یر مذاکرات و امتیازگیری بلاوجه است. کریمی 
فیروزجای��ی ب��ا تقدیر از ابتکار تی��م مذاکره کننده کش��ورمان، افزود: دولت 
سیزدهم در روند مذاکرات از حقوق اساسی کشورمان به خوبی صیانت کرد. 
عضو هیئت رئیسه مجلس یازدهم با اظهار اینکه واقع گرایی از شروط اصلی 
عرصه دیپلماتیک اس��ت، افزود: توانایی های منحصر به فرد ایران در صنعت 
هسته ای با هدف مصارف صلح جویانه نباید نادیده انگاشته شود. این نماینده 
مجلس با اشاره به بدعهدی دولت آمریکا در نقض توافقات بین المللی ادامه 
داد: موفقیت مذاکرات برجام در گرو واقع بینی و تصمیم سیاسی دولت آمریکا 
اس��ت. وی، قانون مصوب مجلس یازدهم در خص��وص مقابله با بدعهدی 
آمریکا را در برجام موجب افزایش قدرت چانه زنی کشورمان دانست و افزود: 
مجلس یازدهم با این قانون از سرمایه های اساسی کشور در صنعت هسته ای 
صیانت کرد، مجلس شورای اسلامی توافقی را می پذیرد که منافع پایدار ملی 
در آن لحاظ ش��ود. کریمی فیروزجایی، روند تلاش های دولت سیزدهم را در 
حل مش��کلات بنیادی کشور ستودنی عنوان کرد و افزود: دولت سیزدهم با 
واقع بینی آینده کشور را به برجام گره نزد، دولت سیزدهم و مجلس یازدهم 
برای حل چالش های اساسی کش��ور عزم قاطع دارند. نماینده مردم بابل در 
مجل��س با تأکید بر لزوم تلاش برای تقویت اتحاد و همگرایی بین دولت و 
مردم افزود: تعمیق خودباوری و پیوند مردم با مس��ئولان رویکرد برجس��ته 

دولت سیزدهم است.

بخشی از عقب ماندگی در حوزه مسکن را تا سال آینده جبران می کنیم
نماینده مردم اهواز در مجلس:

نماینده مردم اهواز در مجلس شورای اسلامی 
با اش��اره به اینکه دغدغه رهبرانقلاب درباره 
بحث مسکن کاملا جدی است گفت: می توانیم 
تا سال آینده بخشی از عقب ماندگی در حوزه 
مس��کن را جبران کنیم. سید کریم حسینی 
در گفت و گو با »عصر ایرانیان« با اش��اره به 
بیانات رهبر معظم انقلاب اس��لامی در دیدار 
اعضای هی��ات دولت درباره بحث مس��کن 
گفت: دولت ه��ای قبل به وی��ژه دولت های 
یازدهم و دوازدهم در حوزه مس��کن ضعیف 
عمل کردند. ش��اهدیم مردم به ویژه جوانان 

در بخش مسکن با مشکل مواجهند و حرکتی 
هم که دولت س��یزدهم شروع کرده می تواند 
ش��روع خوبی برای جب��ران عقب ماندگی ها 
باش��د. وی با بیان اینکه در گذشته همراه با 
افزایش جمعیت و تقاضای مس��کن، ساختِ 
آن را در دس��تور کار دولت نداشتیم، افزود: در 
دوره دولت نهم و دهم کاری که تحت عنوان 
مس��کن مهر شروع ش��د ناتمام ماند، اگر آن 
طرح ادامه پیدا می کرد قطعا شاهد وضعیت 
فعلی کشور و عقب ماندگی در حوزه مسکن 
نبودیم و قیمت مس��کن و اج��اره بها به این 

شکل افزایش پیدا نمی کرد. عضو کمیسیون 
اجتماعی مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
اینکه می توانیم تا سال آینده بخشی از عقب 
ماندگی در حوزه مسکن را جبران کنیم گفت: 
دولت اع��لام کرده اقدامات��ی را برای تامین 
زمین هایی که در اختیار دس��تگاه های دولتی 
قرار دارد را شروع کرده که با گذشت یکسال 
از عمر دولت سیزدهم شروع خوبی هم داشته 
و باید هرچه سریع تر بتوانیم زمین های مورد 
نیاز را به دس��ت بیاوری��م. البته مجلس هم 
اقدامات خوبی در این زمین��ه انجام داده که 

می توان به قانون جهش تولید مسکن اشاره 
کرد چ��را که راه را برای دول��ت هموار کرد. 
حسینی با اش��اره به دغدغه رهبر انقلاب در 
مورد وضعیت مسکن گفت: دغدغه ایشان در 
مورد بحث اجاره ها کاملا جدی است تا جایی 
که می تواند به عنوان حکم و نقشه راه برای 
دولتمردان و سایر حوزه هایی که با مسکن در 
ارتباط هس��تند، باشد. اطلاعاتی که به دست 
مقام معظ��م رهبری می رس��د کاملا متقن 
است، ایشان به دنبال مطلع شدن از جزئیات 
مش��کلات مردم به ویژه در حوزه معیش��تی 

)مسکن و بازار( هستند که این نشان دهنده 
اشراف رهبر انقلاب بر این موضوعات است. 
نماین��ده مردم اهواز در مجلس خاطرنش��ان 
کرد: واقعا مردم در بحث مس��کن و معیشت 
تحت فش��ار هس��تند تا جایی که این مسئله 
برای رهب��ر انقلاب به دغدغه تبدیل ش��ده 
است؛ برای مس��ئولین هم باید عاملی باشد 
برای اینک��ه در این حوزه حرکتی جهش��ی 
داشته باش��یم و بتوانیم بر اساس قانونی که 
در مجلس تصویب شد شاهد جهش در تولید 

مسکن باشیم.
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اقتصاد کلان

رمز موفقیت اقتصاد روسیه در سایه 
جنگ

یک نظرسنجی تجاری امروز پنجشنبه نشان 
داد که فعالیت در بخش تولید روس��یه در ماه 
آگوست با س��ریع ترین نرخ از ژانویه افزایش 
یافت که ناشی از تقاضای داخلی قوی تر بود 
که باعث افزایش فروش شد. به گزارش ایسنا، 
ش��اخص مدیران خرید اس اند پی گلوبال در 
ماه آگوست از ۵۰.۳ در ماه قبل به ۵۱.۷ رسید 
و بالات��ر از مرز ۵۰ صعود ک��رد که افزایش 
فعالیت ها را از انقباضات جدا می کند.تولید در 
این بخش در ماه آگوس��ت پس از شش ماه 
انقباض که در فوریه آغاز شد، افزایش یافت و 
این زمانی بود که روسیه ۱۰ها هزار نیرو را به 
اوکراین فرستاد و تحریم های بی سابقه ای از 
سوی غرب علیه روسیه ایجاد کرد.اس اندپی 
گلوبال در یک نظرسنجی ماهانه اعلام کرد 
که افزایش تولید با تقاضای مشتری قوی تر 
و افزای��ش ورودی سفارش��ات جدید مرتبط 
اس��ت.افزایش فروش جدید در ماه آگوس��ت 
س��ریع ترین افزایش فروش از آوریل ۲۰۱۹ 
بود زیرا ش��رکت ها به کسب مشتریان جدید 
و تقاضای مش��تریان قوی ت��ر در بازار داخلی 
اش��اره کردند اما سفارش��ات صادراتی جدید 
برای هفتمین ماه متوالی کاهش یافت و نرخ 
انقباض به بالاترین حد خود در سه ماه گذشته 
رسید.به نقل از رویترز، این نظرسنجی نشان 
داد که اعتماد تجاری در میان تولیدکنندگان 
روس��ی با وجود موانع اقتص��ادی، همچنان 

خوش بین بود.

بخشنامه بانک مرکزی به بانک ها برای 
فروش ارز اربعین

بانک مرکزی در بخش��نامه ای به بانک های 
ملی، س��په، تجارت، مل��ت و صادرات، تاکید 
ک��رد درص��ورت ب��روز هرگونه اخت��لال در 
سامانه نظارت ارز )س��نا( و به منظور تسریع 
و تس��هیل در ارائه خدمات به زائران مراسم 
اربعین حس��ینی، صرفا پ��س از احراز هویت 
متقاضیان، نس��بت به فروش ارز اقدام نموده 
و پس از رفع مش��کل سامانه سنا، اطلاعات 
مربوط به فروش ارز را در سامانه ثبت نمایند. 
به گزارش ایس��نا به نق��ل از بانک مرکزی، 
در ای��ن نامه که به بانک ه��ای ملت، ملی، 
س��په، صادرات و تجارت ابلاغ ش��ده، آمده 
است، پیرو نامه ش��ماره ۱۳6۹6۱/۰۱ مورخ 
۱ش��هریور ۱۴۰۱ ب��ا توجه ب��ه گزارش های 
دریافتی در خصوص مشکلات پیش آمده در 
ثبت برخط و همزمان مشخصات زائر )شماره 
ملی( در س��امانه نظارت ارز )س��نا( در زمان 
فروش ارز و در راستای تسهیل ارائه خدمات 
بانکی فروش ارز به زوار ایرانی عتبات عالیات 
در ایام اربعین حسینی )ع(   مقتضی است در 
صورت بروز اختلال در سامانه نظارت ارز سنا 
به منظور جلوگیری از اتلاف وقت هم وطنان 
عزیز پس از احراز هویت متقاضی، نسبت به 
فروش از اقدام نموده و متعاقب رفع مش��کل  
سنا نسبت به ثبت اطلاعات فروش در سامانه 

اقدام نمایید.

نقدینگی جذب شده با اوراق نقدی، 
منفی شد 

در مقابل ۳6  هزار میلیارد تومان انتشار اوراق 
نقدی در س��ال ۱۴۰۱، مبلغ ۸۰ هزار میلیارد 
تومان توس��ط خزانه داری، برای تسویه اصل 
و س��ود اوراق در سال جاری پرداخت شد که 
در مجموع نقدینگی جذب شده توسط دولت 
از طریق انتشار اوراق نقدی منفی شده است. 
به گزارش خبرگزاری تسنیم، در ادامه اقدامات 
وزارت امور اقتصادی و دارایی برای تامین مالی 
اقتصاد کش��ور با هدف کاهش تبعات تورمی، 
خزانه داری کل کشور در سال جاری نسبت به 
انتشار و عرضه اوراق بهادار دولتی با استفاده 
از روش های مختلف از جمله انتش��ار اس��ناد 
خزانه اسلامی و برگزاری پانزده هفته عرضه 
اوراق بدهی میان بانک ها، موسسات اعتباری 
غیربانک��ی و نهاده��ای مالی فع��ال در بازار 
سرمایه )از قبیل صندوق های سرمایه گذاری 
و ش��رکت های تأمی��ن مال��ی( و یک مرحله 
پذیره نویسی اوراق از طریق کارگزاری بانک 
مرکزی و سیستم مظنه یابی شرکت مدیریت 
فن��اوری بورس ته��ران اقدام کرد.براس��اس 
این گزارش حس��ب تصمیمات اتخاذ شده در 
راس��تای تامین مالی بهینه، پانزدهمین هفته 
عرضه اوراق بدهی برگزار شد که پس از اخذ 
سفارش های خرید اوراق از متقاضیان یادشده 
در سامانه های بازار بین  بانکی کارگزاری بانک 
مرکزی و مظنه یابی شرکت مدیریت فناوری 
ب��ورس تهران مجموعا مبل��غ ۲.۲۹۹ میلیارد 
تومان اوراق به صورت نقدی به شرح جدول 

شماره )۱( به فروش رسید.

کاهش ۴۰ درصدی ذخایر سدهای 
تهران نسبت به سال های نرمال

مدیرعام��ل ش��رکت آب منطق��ه ای تهران 
گفت: در حال حاضر س��دهای استان تهران 
۴۹۰ میلیون مترمکعب حجم ذخیره دارند که 
نس��بت به تراز نرمال ۴۰ درصد منفی است. 
ب��ه گزارش خبرن��گار اقتص��ادی خبرگزاری 
تسنیم، بهزاد پارس��ا، مدیرعامل شرکت آب 
منطق��ه ای تهران درجمع خبرن��گاران اظهار 
داشت: امسال دومین سال متوالی کم  بارشی 
اس��ت که در تهران داش��تیم و این تسان با 
کاه��ش منابع آب��ی روبه رو بوده اس��ت.وی 
افزود: براس��اس آخرین آمار، امسال تا امروز 
میزان بارندگی های تهران ۲۰۸ میلی متر ثبت 
شده که نس��بت به سال گذشته ۲۵ درصد و 
نس��بت به بلندمدت ۲۴ درصد کاهش را در 
میزان بارش ها نش��ان می دهد.پارس��ا با بیان 
اینک��ه »از این ۲۰۸ میلی مت��ر، ۲۸ میلی متر 
بارش مربوط به سامانه مونسون بوده است«، 
گفت: در حال حاضر س��دهای استان تهران 
۴۹۰ میلیون مترمکعب حجم ذخیره دارند که 
نس��بت به تراز نرمال ۴۰ درصد منفی است.
وی ادام��ه داد: با مدیریت خوبی که از س��ال 
گذشته آغاز شد و با توجه به پیش بینی هایی 
که داشتیم، سناریوهای خوشبینانه، واقع بینانه 
و بدبینان��ه ای را تدبیر کردیم و براس��اس آن 
تهران با ش��رایط پایدار آبی از پیک تابستان 
عبور کرد و اکنون می توانیم بگوییم که پیک 
تابس��تان را پشت سر گذاشته ایم و برای یک 
ماه آینده برنامه ریزی شده تا این ماه نیز بدون 

مشکل سپری شود.

کره جنوبی آمریکا را به »خیانت« 
متهم کرد

سئول قوانین جدید آمریکا برای اعطای ۷۵۰۰ 
دلار اعتب��ار مالیاتی ب��رای خرید خودروهای 
برقی ساخته شده در آمریکای شمالی را یک 
خیان��ت توصی��ف و اعلام کرد این مس��ئله 
همکاری اقتصادی و امنیتی بین دو کشور را 
به خطر می اندازد. به گزارش تسنیم به نقل از 
بلومبرگ، طبق گفته یکی از مقامات ارشد کره 
جنوبی، س��ئول قوانین جدید آمریکا را که به 
نفع خودروهای الکتریکی و باتری های ساخت 
آمریکاست، یک خیانت توصیف و اعلام کرد 
این مسئله همکاری اقتصادی و امنیتی بین دو 
کشور را به خطر می اندازد.اختلاف بر سر مفاد 
قانون کاهش تورم است که ماه گذشته توسط 
جو بایدن امضاء شد. این قانون شامل ۷۵۰۰ 
دلار اعتب��ار مالیاتی ب��رای خرید خودروهای 
برقی ساخته شده در آمریکای شمالی است که 
به ضرر برندهای کره جنوبی مانند هیوندای و 
کیا خواهد بود که هیچ کارخانه خودروی برقی 
در آمری��کا ندارند.دولت کره جنوبی این اقدام 
را ناعادلانه می دان��د و عقیده دارد تنش های 
به وجودآمده تلاش های بایدن برای س��اخت 
یک شبکه مس��تحکم از شرکا جهت مقابله 
با افزای��ش نفوذ چین را به خط��ر می اندازد، 
چون کره جنوبی یک��ی از عوامل کلیدی در 
راه اندازی طرح هایی مانند اتحاد تولیدکنندگان 
بزرگ نیمه رساناها بوده است. طبق گفته یکی 
از مقام��ات ک��ره جنوبی، این کش��ور پس از 
س��رمایه گذاری های عظیم، انتظ��ار مزایای 
اقتصادی بزرگی را هم دارد که یکی از آن ها 

می تواند دسترسی به بازار آمریکا باشد.

کاهش ۵ درصدی مصرف برق خانگی
س��خنگوی صنعت برق با اش��اره به اعطای 
پ��اداش ۸۵۰ میلیارد تومانی به ۱6.۷ میلیون 
مشترک کم مصرف برق گفت: حداقل بیش 
از ۵ درصد کاهش مصرف را در بخش خانگی 
تجربه کردیم. به گزارش تس��نیم، مصطفی 
رجبی مش��هدی در ارتباط با رس��انه ملی با 
اشاره به مدیریت مصرف برق در حوزه صنایع 
گفت: در ابتدا برنامه مشخصی را داشتیم برای 
اینکه بتوانیم از تابستان امسال با تامین برق 
پایدار همه مش��ترکان عبور کنیم اجرای این 
برنامه که شامل ۱۰۰ اقدام بود و برای اینکه 
به بخش های مختلف بتوانیم انرژی برسانیم 
که صنعت جزو آخرین حلقه محدودیت بود و 
بخش های مختلف را انرژی هایشان را کاهش 
دهیم بخش خانگی کاهش مصرف انرژی را 
داشت و سایر بخش ها هم همینطور و آن به 
معنی خاموش��ی نبود به معنی این بود که با 
همکاری خوب مردم  در طرح های تشویقی 
ما مشارکت موثر داشته باشند.وی افزود: تقریبا 
از ۴۰ میلیون قبض که صادر شده از دوره گرم 
امسال ، ۱6 و هفت دهم میلیون مشترکین ما 
مش��مول پاداش مدیریت مصرف شد و ۸۵۰ 
میلیارد تومان پاداش پرداخت شده و تا پایان 
شهریور برنامه  ما از ۱6 و هفت دهم میلیون 
مشترک که پاداش مدیریت مصرف گرفتند، 
پنج و چهاردهم میلیون قبض شان بستانکار 
یا اینکه رایگان ش��د. سخنگوی صنعت برق 
درباره کاهش مصرف در بخش خانگی ادامه 
داد:  حدود ۱۵۰۰ مگاوات  کاهش مصرف در 
بخش خانگی داش��تیم  هر سال تقریبا حدود 
یک میلیون مشترک  به ما اضافه می شود و 
حدود چهار و نیم تا ۵ درصد رش��د مصرف را 

در بخش خانگی داریم. 

اخبار

رئی��س کل س��ازمان ام��ور مالیات��ی در 
بخش��نامه ای اعلام کرد:  س��ود تقس��یم 
نش��ده شرکت های بورس��ی و فرابورسی 
که صرف افزایش س��رمایه ش��ود، با نرخ 
صفر مالیاتی همراه خواهد شد. به گزارش 
فارس،  یکی از سیاستهای دولت، تشویق 
شرکتها به سرمایه گذاری و توسعه خطوط 
تولید است. در این زمینه، بخشنامه ای از 
سوی داود منظور رئیس کل سازمان امور 
مالیاتی مبنی بر تبیی��ن ماده ۱۰۵ قانون 

مالیات ه��ای مس��تقیم و بند ف تبصره ۲ 
قان��ون بودجه ۱۴۰۱ کل کش��ور در روز 
گذشته ابلاغ شد.بر اساس این بخشنامه در 
مفاد بند ف تبصره ۲ قانون بودجه ۱۴۰۱ 
کل کش��ور مقرر شده اس��ت، به منظور 
تش��ویق س��رمایه گذاری در شرکت های 
پذیرفته ش��ده در ب��ورس و فرابورس و 
ترغیب آنها به عدم تقس��یم بخش بیشتر 
از سود اکتسابی و استفاده از منابع حاصل 
برای افزایش سرمایه و در نتیجه توسعه 

بخش ه��ای تولیدی و ایجاد فرصت های 
جدید ش��غلی در س��ال ۱۴۰۱، مالیات بر 
درآمد آن بخش از س��ود تقس��یم نشده 
شرکت های مذکور که به حساب افزایش 
س��رمایه انتق��ال می یابد )موض��وع ماده 
۱۰۵ قانون مالیات های مستقیم مصوب 
۱۳66( مش��مول ن��رخ صف��ر مالیات��ی 
می ش��ود.در این بخشنامه آمده است آن 
دس��ته از ش��رکت هایی که تا ۲۹ اسفند 
۱۴۰۰ در ب��ورس اوراق به��ادار ته��ران 

یا فرابورس ایران پذیرفته ش��ده باش��ند 
در صورتی که از ابتدای س��ال ۱۴۰۱ تا 
پایان همان سال سود تقسیم نشده سال 
مالی قبل آنان بر اس��اس تصمیم مجمع 
عموم��ی فوق الع��اده صاحبان س��هام با 
رعایت ترتیبات قانونی مقرر از جمله ثبت 
افزایش سرمایه در ادارات ثبت شرکت ها 
به حساب س��رمایه منتقل شود، افزایش 
س��رمایه صورت گرفته ب��ه این روش با 
رعایت س��ایر قوانین و مق��ررات مربوط 

مش��مول نرخ صفر مالیاتی است.بدیهی 
است، در صورتی که اینگونه شرکت ها به 
ترتی��ب فوق عمل کرده و حائز ش��رایط 
لازم برای برخ��ورداری بند ف تبصره ۲ 
قانون بودجه ۱۴۰۱ کل کش��ور باش��ند 
مالیات س��ود تقس��یم نش��ده مربوطه در 
صورت پرداخت طبق مق��ررات مربوطه 
از جمله رعایت مفاد بخشنامه های قبلی 
قابل اس��ترداد و یا احتساب با بدهی های 

مالیاتی آنها خواهد شد.

افزایش سرمایه شرکت های بورسی معاف از مالیات شد 

مناطق آزاد باید موتور پیشران صادرات، تولید و اشتغالزایی باشند
مخبر:  

افتتاح ۵۱ پروژه ب��ا ارزش بیش از 6۳ هزار 
میلیارد ریال و اش��تغالزایی ۱۷ هزار نفری و 
همچنین آغاز عملی��ات اجرایی ۲۰ پروژه با 
ارزش بی��ش از ۱.۱۱۷.۰۰۰ میلیارد ریالی و 
اشتغالزایی ۵ هزار نفری در چهار منطقه آزاد 
تجاری و صنعتی کیش، اروند، ارس و انزلی 
و ۵ منطقه ویژه اقتصادی س��هلان، انرژی 
پارس، ارگ جدید بم، پتروش��یمی و لرستان 

با دس��تور مع��اون اول رئی��س جمهور و به 
صورت ارتباط ویدئو کنفرانس��ی برگزار شد. 
به گزارش ایس��نا، محم��د مخبر ظهر امروز 
)پنج ش��نبه( در آیین افتت��اح و آغاز عملیات 
اجرای��ی پ��روژه ه��ای مناط��ق آزاد و ویژه 
اقتص��ادی با تاکید بر این ک��ه مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی باید موتور پیش��ران صادرات، 
تولید و اش��تغالزایی در کشور باشند، تصریح 

کرد: ای��ن مناطق مرکز پش��تیبانی فعالیت 
های اقتصادی در کش��ور هستند.معاون اول 
رئی��س جمهور در این مراس��م که با حضور 
وزیر اقتصاد و نیز دبیر شورای عالی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی برگزار ش��د، با اشاره به 
تلاش ه��ای مدیران این مناط��ق در یک 
سال گذش��ته برای افزایش سرمایه گذاری 
و اش��تغالزایی خاطرنشان کرد: در دهه های 

گذش��ته مناطق آزاد نتوانس��تند نس��بت به 
اهداف از پیش تعیین ش��ده خ��ود موفقیت 
چندانی داشته باشند و به جای اینکه مرکزی 
برای صادرات کالاها و خدمات ایرانی باشند 
به محل واردات در کش��ور تبدیل شدند.وی 
با اشاره به گزارش دبیر شورای عالی مناطق 
آزاد و وی��ژه اقتص��ادی در خصوص اجرای 
»طرح تح��ول« در مناطق قدیم و جدید در 

حوزه های فرهنگ��ی، اقتصادی و اجتماعی 
در دولت سیزدهم تصریح کرد: برنامه ریزی 
ه��ا و اقدامات خوبی در دول��ت در چند ماه 
گذش��ته در این مناطق انجام شده که البته 
نباید به همین دس��تاوردها بس��نده کرد و با 
توجه به امکانات و اختیارات مناطق آزاد می 
توان دستاوردهای بزرگ اقتصادی و سرمایه 

گذاری برای کشور ایجاد کرد.

بهره برداری از پتروپالایشگاه ها نیازمند اراده ملی 
تأکید چندباره رهبری به توسعه صنایع پتروشیمی 

ب��ه نظر می رس��د به ثم��ر رس��اندن و بهره ب��رداری از 
پتروپالایش��گاه ها نیازمند اراده ای ملی و فراتر از تکالیف 
قانونی است، موضوعی که رهبری نیز بارها بر آن تأکید 
کرده اس��ت.به گ��زارش مهر، در روزهای گذش��ته رهبر 
انق��لاب در دیدار ب��ا اعضای هیأت دولت س��یزدهم بر 
موضوع پتروپالایش��گاه تأکید کردند و فرمودند: یکی از 
این کارهای مهم اس��ت که حالا البتّه اطّلاع دارم ش��ما 
مشغول شده اید، لکن دنبال کنید مسئله ی اینها را؛ مهم 
اس��ت.البته این بار اولی نبود که رهبر انقلاب بر موضوع 
پتروپالایش��گاه ها تأکید کردند. پیش از این نیز ایش��ان 
س��ه بار بر این موض��وع تأکید کردن��د و در دیدار آخر با 
تولی��د کنندگان فرمودند: »صنایع مهم در حول و حوش 
خودشان می توانند یک زنجیره ای از صنایع اشتغال آفرین، 
صنایع پایین دس��تی که غالباً هم اش��تغال آفرین است به 
وجود بیاورند. مثلًا حالا در ذیل صنعت نفت، این صنایع 
پایین دس��تی انبوه��ی که وجود دارد ک��ه یک نمونه اش 
همین پتروپالایشگاه ها است که قانونش هم در مجلس 
در س��ال ۹۸ تصویب شد و به دولت وقت هم ابلاغ شد؛ 
منتها متأسّفانه دنبال گیری نشده، باید دنبال گیری بشود. 
این ها، هم سرمایه های متوسّط مردم را وارد میدان اشتغال 
می کند، هم اشتغال آفرین است.«اشاره ایشان در واقع به 
قانون »حمایت از توسعه صنایع پایین دستی با استفاده از 
س��رمایه های مردمی« اس��ت که در سال ۹۸ در مجلس 
ش��ورای اسلامی تصویب شد و دی ماه سال گذشته نیز 
آیین نامه اصلاحی آن در هیأت دولت به تصویب رسید.
ایده اصلی سیاست مذکور به گونه ای است که نفت خامی 
که به دلیل شرایط تحریمی در مخازن نفت بلااستفاده )در 
زیر زمین( مانده است، به مثابه یک تسهیلات غیرنقدی 
به مدت حدود یک تا دو سال به پتروپالایشگاه اعطا شود، 
تا جایی که هزینه آن با هزینه سرمایه گذاری پروژه برابر 
شود و بدین شکل بازگشت سرمایه پروژه را از حدود ۱۰ 
سال به حدود ۱ س��ال کاهش دهد. البته تنفس خوراک 
به معنای خوراک رایگان نیس��ت و هزینه آن باید ظرف 
حدود ۱۰ س��ال به عنوان بازپرداخت »تسهیلات تنفس 
خوراک« برگردد که از سود خالص سالانه آن پالایشگاه 

قابل تأمین است.

بر اساس این قانون طرح های زیر به تصویب رسید:
در اصلاحیه این قانون مقرر ش��د همچنین پروپان و بوتان 
)ال پی ج��ی( و ات��ان به عنوان خوراک های��ی که می توانند 
از تنفس خوراک اس��تفاده کنند، اضافه ش��ده است و آورده 
سرمایه گذاران از ۳۰ درصد به ۱۵ درصد کاهش یافت.البته 
به غیر از این طرح نیز پتروپالایشگاه شهید سلیمانی از سوی 
خود وزارت نفت و شرکت ملی پالایش و پخش فراورده های 
نفتی پیش می رود. طرحی که طبق تبصره ۱ لایحه بودجه 
۱۴۰۱، وزارت نفت برای احداث یک پالایش��گاه نفت خام 
به ظرفیت ۳۰۰ هزار بش��که در روز از محل منابع داخلی، 
فاینانس یا تحویل نفت خام به پیمانکاران، مجاز ش��ناخته 
شد و عملًا این پروژه وارد مرحله اجرایی شد.با وجود اینکه 
توسعه ظرفیت پالایشگاهی و پتروپالایشگاهی از مهمترین 
برنامه های وزیر نفت در زمان اخذ رأی اعتماد بوده اس��ت، 
ولی به نظر می رس��د با گذشت زمان و مسائل مستحدثه 
وزارت نفت، این موضوع از اولویت خارج شده است. تا جایی 
که پس از تأکید رهبری، واکنش و یا اتفاق جدیدی از سمت 

مسئولین وزارت نفت مشاهده نشده است.

جلسه سه ماه یک بار کافی نیست ���
از جمل��ه اقدامات مثبت وزیر نفت در این دوره، برگزاری 
جلس��ات مس��تمر وزیر نف��ت ب��ا صاحب��ان طرح های 
پتروپالایش��ی است که به صورت فصلی برگزار می شود. 
ب��ا این حال فعالان این صنعت معتقدند نشس��تی با این 
اهمیت لازم اس��ت در زمان های کوتاه تری برگزار ش��ود 
و لازم اس��ت حداقل ماهی یک بار این جلس��ات برگزار 

شود.
وزارت نف�ت ب�ه تکلیف قانون�ی لغو امتی�از طرح های  ���

بدون پیشرفت عمل کند
از طرف��ی با وج��ود حمایت ه��ای قانون��ی از طرح های 
پتروپالایشی، برخی از طرح ها پیشرفت های بسیار کمی 
داشته اند و طبیعی است لغو امتیاز و حذف این طرح ها نیز 
به تمرکز بر سایر طرح ها کمک می کند.با وجود آنکه بیش 
از دو س��ال از پذیرفته ش��دن طرح ها توسط وزارت نفت 
می گذرد اما برخی از طرح ها هیچ پیش��رفتی نداشته اند و 
صرفاً در مرحله اخذ و تسطیح زمین مانده اند.طبق ماده ۱۳ 
آیین نامه اجرایی قانون در موارد زیر مجوز پتروپالایشگاه 

ابطال می ش��ود؛قطعی نش��دن نحوه تأمی��ن مالی طرح 
از طری��ق اخذ مج��وز بورس برای انتش��ار اوراق مالی یا 
روش های دیگر )ظرف دو سال از تاریخ صدور مجوز. در 
این صورت وزارت نفت می تواند نس��بت به صدور مجوز 

برای دیگر متقاضیان اقدام کند.
۲ -عدم اجرای مفاد ماده )۲۳( این آیین نامه برای عرضه 

سهام در بورس.
۳ -ع��دم رعایت مفاد م��اده )۱۷( این آیین نامه در مورد 

ذی نفع واحد.
۴ -در مورد ش��رکت های مجری طرح که سهام آنها در 
بورس عرضه نش��ده، پیش��رفت نکردن اجرای طرح، به 
نحوی که ظرف دو س��ال پس از صدور مجوز، پیشرفت 
فیزیکی طرح، به دلایل غیرموجه به تش��خیص وزارت 
نفت، کمت��ر از ۳۵ میزان مق��رر در برنامه زمان بندی 
مجوز صادر شده باش��د.بنا بر اخبار رسیده برخی طرح ها 
که مقصود این گزارش اعلام اسامی آنها نیست، پیشرفت 
بس��یار کمی داش��ته اند و علی رغم اینکه وزیر نفت نیز 
وعده لغو امتیاز طرح های بدون پیش��رفت را داده اس��ت، 
اما تاکنون مسامحه و تساهل صورت گرفته و این اتفاق 

نیافتاده است.
اراده ای مل�ی و فرات�ر از قان�ون؛ راه ب�ه ثمر رس�انی  ���

پتروپالایشگاه ها
هر چند پس از فراز و نشیب های بسیار این قانون مراحل 
قانونی خود را از جمله تصویب در مجلس، تصویب آیین 
نام��ه، تصویب در هیأت امنای صندوق توس��عه و ابلاغ 
مجوزها را طی کرده اما به ثمر رس��اندن طرح ها نیازمند 
اراده ای بالاتر از تکالیف قانونی است. موانع جزئی که مانع 
برخی طرح ها ش��ده اس��ت مثل برخی مجوزها، تأمین و 
تسطیح زمین و… نیازمند یک اراده ملی است و شایسته 
است با توجه به دغدغه رهبری در این زمینه کارگروهی 
ملی برای پیش برد طرح ها تش��کیل ش��ود.لازم به ذکر 
است هرچند این طرح ها متعلق به بخش خصوصی است، 
ولی بر اس��اس م��اده ۱، ۳ و ۱۰ آیین نام��ه وزارت نفت 
وظیفه سیاستگذاری و راهبری، برنامه ریزی و نظارت بر 
اجرا و سرمایه گذاری بر پالایشگاه ها بر عهده این وزرات 

خانه است.

طرح آبرس��انی غدیر ک��ه با تلاش ش��بانه روزی دولت 
س��یزدهم امروز توسط آیت الله رئیس��ی افتتاح شد، آب 
ش��رب قریب به ۵۲درصد جمعیت اس��تان خوزستان به 
می��زان ۴.۷ میلیون نفر را تامی��ن می کند و کیفیت آب 
ش��رب ۲6 شهر و ۱۰۰۰ روستای خوزستان از نظر کمی 
و کیفی ارتقا می یابد. به گزارش تس��نیم، طرح آب شرب 
غدیر پس از سفر ریاست جمهوری به استان خوزستان و 
تاکید شخص رئیس جمهور و وزیر نیرو مبنی بر اجرای 
طرح��ی که مردم اس��تان خوزس��تان در کمترین زمان 
ممک��ن و حداقل اعتبارات، از نعمت آب با کیفیت )منابع 

رودخانه دز( بهره مند ش��وند، با تامین اعتبارات لازم، در 
دستور کار س��ازمان آب و برق خوزستان قرار گرفت.این 
طرح بلافاصله پس از س��فر ریاست جمهوری به استان 
خوزستان آغاز ش��د و در حال حاضر در آستانه تکمیل و 
بهره برداری است.طرح جامع آبرسانی غدیر با هدف تامین 
آب ۲6 ش��هر و ۱۰۰۰ روستای استان خوزستان در حال 
اجرا اس��ت. گفته می شود این طرح، آب شرب قریب به 
۵۲ درصد جمعیت استان به میزان ۴.۷ میلیون نفر را تا ۲۵ 
سال آینده تامین خواهد کرد. در حال حاضر آب این طرح 
از منابع رودخانه کرخه تامین ش��ده، اما با تکمیل اجزای 

باقیمانده طرح منابع آب رودخانه دز جانشین منبع فعلی 
تامین آن خواهد ش��د.رویکردهای عمده طرح آبرسانی 
غدیر، گس��ترش عدالت در اقصی نقاط استان، پایداری 
اجتماعی و توسعه زیرساختی کشور شکل گرفته است. بر 
همین اساس دستاوردهای مورد انتظار در اجرای طرح را 
می توان در موارد زیر مطرح کرد:آثار اجتماعی طرح: ارتقای 
رفاه و کیفیت زندگی ساکنان روستاهای هدف، پیشگیری 
از مهاجرت و ایجاد محیط پایدارآثار اقتصادی: شکوفایی 
اقتصادی منطقه و رونق تولید، ش��کوفایی اس��تعدادها و 
ام��کان بهره گیری از ظرفیت های  خاص و ویژه هر یک 

از مناطق کشور در جای خودآثار سیاسی و امنیتی: افزایش 
تعلق خاطر نسبت به سرزمین مادری و اعتماد به مدیریت 
کلان کشور، تقویت امنیت کشور با حفظ پراکنش جمعیتی 
به خصوص در مناطق مرزیطرح آبرسانی غدیر و ایستگاه 
پمپاژw۲ در محدوده شمال غرب استان خوزستان و در 
فاصله ۱۵ کیلومتری جنوب شهرس��تان اندیمشک واقع 
شده است.شهرهای تحت پوش��ش طرح، شامل: اهواز، 
آبادان، خرمش��هر، شادگان، دش��ت آزادگان، سوسنگرد، 
حمیدیه، رفیع، بستان و بیش از ۱۰۰۰ روستای محدوده 

طرح را شامل می شود.

جزئیات ابرپروژه غدیر برای تامین آب شرب ۲۶شهر و ۱۰۰۰روستای خوزستان تا ۲۵ سال

انتخاب رایزنان بازرگانی در دولت سیزدهم چه تغییری کرد؟
اهمی��ت نقش رای��زن بازرگانی در توس��عه 
روابط تجاری انکارناپذیر اس��ت با این حال 
دولت ها به بهانه ه��ای مالی توجهی به این 
حوزه نداش��ته اند؛ به گونه ای که ایران جزو 
کشورهایی است که کمترین رایزن را دارد.
به گزارش مهر، یکی از مهم ترین مس��یرها 
برای رشد صادرات غیرنفتی و توسعه روابط 
تجاری با کشورهای دیگر، داشتن یک نقشه 
راه و بازارس��ازی در کشورهای هدف است. 
متأس��فانه با توج��ه به اینکه اقتص��اد ایران 
هیچ گاه یک اقتصاد ص��ادرات محور نبوده 
و صادرات در اولویت های دس��ته چندم، رده 
بندی ش��ده است، برای ترس��یم نقشه راه و 
پای��دار کردن رواب��ط و پیوندهای تجاری با 
کش��ورهای دیگر حتی کشورهای همسایه 
اق��دام علمی خاص��ی از س��وی دولت های 

مختلف انجام نشده است.در این بین یکی از 
اهرم های��ی که می تواند از طریق بازاریابی و 
بازارسازی، پیوندهای تجاری را پایدار کرده 
و به جذب س��رمایه و رفت و آمد هیأت های 
تجاری کمک کند، رایزنان بازرگانی هستند. 
رایزن بازرگانی به فردی گفته می شود که به 
عنوان وابسته تجاری در کشور هدف شناخته 
می ش��ود و به شناس��ایی اطلاعات بازارها و 
چگونگ��ی ورود به آنها می پ��ردازد. در واقع 
رایزن بازرگانی به عنوان نماینده دولت و دیده 
بان تجاری کش��ور در بازار محل مأموریت، 
به منظور معرفی شفاف و عادلانه فرصت ها 
و اطلاع رس��انی و ظرفیت ه��ای تج��اری، 
فراهم کردن بس��تر ص��ادرات محصولات 
ایران��ی، تس��هیل ج��ذب س��رمایه گذاری، 
کمک ب��ه برگزاری اجلاس های مش��ترک 

و هم��کاری در انعق��اد قراردادهای تجاری 
و تفاهم نامه ه��ای مش��ترک و اقدامات��ی از 
این دس��ت فعالیت می کند.اگرچه ایران طی 
س��ال های گذش��ته تا به امروز مجموعاً ۷۵ 
رایزن بازرگانی در کشورهای مختلف داشته 
است اما با توجه به بروز رخدادهای مختلف 
همچ��ون تش��دید تحریم ها، ش��یوع کرونا 
و البته ع��دم توجه کافی ب��ه اهمیت نقش 
رایزنان بازرگانی در توس��عه روابط تجاری و 
عدم اختصاص بودجه کافی، تعداد رایزنان به 
پایین ترین حد خود رسید، به گونه ای که در 
پایان دولت دوازدهمم تنها ۲ رایزن بازرگانی 
داشتیم. این در حالیست که کشورهای فعال 
در زمینه دیپلماس��ی اقتصادی مانند چین و 
آلمان به ترتیب ۲۲۱ و ۲۱۳ رایزن بازرگانی 

دارند.

افزای�ش تعداد رایزنان ب�ه ���2۵ رایزن تا 
پایان سال

در این رابطه سید احمدرضا علایی طباطبایی 
معاون ارتقا کس��ب و کاره��ای بین المللی 
س��ازمان توسعه تجارت ایران در گفت و گو 
با مهر اظهار کرد: تعداد رایزنان بازرگانی در 
س��ال های مختلف متفاوت بوده اما با شروع 
به کار دولت جدید، تعداد رایزنان به دو رایزن 
کاهش یافته بود اما در ادامه با پیگیری های 
انجام شده و ساپورت دولت به ویژه در حوزه 
بودجه، تعداد رایزنان در پایان س��ال ۱۴۰۰ 
به ۷ نفر رس��ید.وی با بیان اینکه فعلًا هدف 
گذاری اعزام ۳۰ رایزن است، افزود: در سال 
۱۴۰۱ نیز تاکنون تعداد رایزنان بازرگانی به 
۱۲ نفر افزایش یافته که در محل مأموریت 
خود مس��تقر ش��ده اند و ۱۳ رایزن دیگر هم 

در حال اعزام هس��تند؛ برآورد این است که 
تع��داد رایزنان تا پایان س��ال ج��اری به ۲۵ 
نفر برس��د.علایی ادام��ه داد: در حال حاضر 
در ع��راق، روس��یه، چی��ن )پک��ن(، عمان، 
آذربایجان، ارمنس��تان، پاکستان، قطر، هند، 
افغانستان، لبنان و بلاروس رایزن بازرگانی 
مس��تقر داری��م.وی اضافه ک��رد: ۱۳ نفری 
هم که تا پایان س��ال قرار اس��ت به عنوان 
رایزن بازرگانی اعزام ش��وند به کش��ورهای 
قزاقس��تان، آلمان، برزیل، آفریقای جنوبی، 
الجزایر، امارات، چین )شانگهای(، ازبکستان، 
نیجریه، عراق )اقلیم(، اندونزی، کنیا و ترکیه 
می روند. دو سه نفر از این رایزنان در همین 
شهریور ماه به کشور مقصد اعزام می شوند و 
مابقی هم در یک پروس��ه ۳ الی ۴ ماه آینده 

اعزام می شوند.
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شهرستان

رئیس کل دادگستری ایلام از ارتقاء اتقان 
آرا به منظور کاهش پرونده های ورودی 

به دستگاه قضایی در استان خبر داد
 ب��ه گزارش مرک��ز رس��انه و روابط عمومی 
دادگس��تری اس��تان ایلام، دکترعمران علی 
محمدی رئیس کل دادگستری استان ایلام 
با همراهی جمعی از مسئولین قضایی استان 
از حوزه های قضایی دره شهر، آبدانان و بدره 
بازدید کرد. رئیس کل دادگس��تری اس��تان 
ایلام در حاش��یه این بازدیده��ا گفت: طرح 
اتقان آرا و کاهش میزان پرونده های ورودی 
به دستگاه قضایی در استان ایلام اجرایی می 
ش��ود و تلاش می کنیم تا وقت رس��یدگی 
ب��ه پرونده ه��ا حداکثر ۲۰ روز باش��د. دکتر 
علی محمدی اظهار داش��ت: در دادگس��تری 
استان سامانه ای به قوه قضائیه پیشنهاد داده 
ش��ده اس��ت که در آن بانک ها، دفاتر اسناد 
رس��می، دفاتر ثبت، ادارات جهاد کشاورزی، 
نمایش��گاه های خودرو و مش��اورین املاک 
به س��امانه ای متصل می ش��وند و وقتی که 
خرید و فروشی اتفاق می افتد اطلاع حساب 
بانکی خریدار و سایر اطلاعات را به فروشنده 
اطلاع می دهد که این فرد خریدار آیا تمکن 
مالی لازم را دارد یا خیر و افراد را به وضعیت 
قراردادی که منعقد می ش��ود آگاه می کند. 
وی با اش��اره به اج��رای طرح تحول و تعالی 
دس��تگاه قضایی، گفت: یک��ی از محورهای 
اصل��ی این طرح ارتباط با مردم اس��ت، نگاه 
ما به مردم نگاه توانمندسازی است و تلاش 
می ش��ود که مردم به لحاظ حقوقی از نکات 
و قوانین حقوقی آگاهی لازم را داشته باشند. 
رئیس کل دادگستری استان ایلام همچنین 
ضم��ن اطلاع از فعالیت های انجام ش��ده، با 
هدف بهبود روند ام��ور، توصیه ها و تذکرات 
لازم را خطاب به مسئولان مربوطه ارائه کرد. 
وی در جریان این بازدید با تعدادی از مراجعه 
کنندگان این دادسرا نیز به دیدار و گفت وگو 
پرداخت و پ��س از اس��تماع مطالبات آن ها، 
ضمن ص��دور دس��تورات لازم در خصوص 
رس��یدگی به مش��کلات و درخواس��ت های 
مطرح ش��ده، پیگیری این م��وارد تا حصول 

نتیجه نهایی را مورد تأکید قرار داد.

3۰دستگاه اتوبوس به ناوگان حمل 
ونقل عمومي اراك اضافه می شود

ش��هردار اراک گفت: در آس��تانه م��اه مهر، ۳۰ 
دستگاه اتوبوس به ناوگان حمل و  نقل عمومی 
اراک اضافه می شود.علیرضا کریمي شهرداراراک 
در جمع خبرنگاران همزمان با هفته دولت بیان 
داشت: در تلاش هستیم در آستانه مهرماه ۳۰ 
دس��تگاه اتوبوس جدید که سال گذشتهتوسط 
شهرداری خریداری شد را پس از پلاک گذاری 
به مجموعه ناوگان حمل ونقل عمومی ش��هر 
اضافه کنیم. وی با بیان اینکه هش��ت دستگاه 
از اتوبوس های مس��تعمل شهر اراک در دست 
تعمیر برای اضافه ش��دن به ناوگان حمل ونقل 
است،  افزود: قرارداد هوشمندسازی این ناوگان 
منعقد ش��ده و در مرحله پیش پرداخت اس��ت، 
اما اجرای آن و تجهیز س��امانه های نرم افزاری 
وسخت افزاری چند ماه زمان خواهد برد. شهردار 
اراک کفت: ب��ا اجرای طرح هوشمندس��ازی، 
پرداخت الکترونیک به سه روش مختلف قابل 
انجام خواهد بود و شهروندان می توانند بااستفاده 
 QR از تلفن همراه، کارت بانکی یا با استفاده از
کد کرایه اتوب��وس را پرداخت کنند. وی ادامه 
داد: از دیگر امکانات هوشمندس��ازی سیستم 
حمل ونقل شهری، امکان رصد موقعیت اتوبوس، 
زمان سفر و زمان انتظار بااستفاده از گوشی تلفن 
همراه است که امیدواریم تا چهار ماه آینده این 
طرح به بهره برداری برسد. کریمي  تصریح کرد: 
در صدد توس��عه و نوس��ازی ناوگان، همچنین 
تجهیز زیرس��اخت های حمل ونقل عمومی در 
سطح شهر اراک  هستیم وطرح های بسیاری را 
در نظر داریم که در درازمدت اجرامی شود. دکتر 
علیرضا کریمی در خصوص اقدامات ش��اخص 
مجموعه مدیریت ش��هری در یک سال اخیر 
گفت: در راستای عمران و  توسعه شهریاراک، 
در این یک سال دو تقاطع غیرهمسطح سردار 
مقاومت ش��هید حاج قاسم س��لیمانی و سردار 
ش��هید یعقوبعلی  صیدی م��ورد بهرهبرداری 
ق��رار گرفت��ه و همچنین عملی��ات اجرایی دو 
پروژه عظیم شهری تقاطع غیرهمسطح میدان 
امام حسین)ع( و تقاطع غیرهمسطح میدانامام 
خمینی)ره( آغاز شده که با روند مطلوبی در حال 
اجرا می باشند. وی در ادامه افزود: احداث بازارچه 
های محلی عرضه میوه و تره بار در ش��هرک 
پردیس ۲ و خیابان جهانگیری با پیشرفت ۵۰ 
درص��دی وزورخانه مرکزی ش��هر که مراحل 
پایان��ی اجرایی را طی می کند و به زودی مورد 

بهره برداری قرار می گیرد، از

آیین افتتاح و بهره برداری از طرح 
تقویت افت ولتاژ روستاهای بخش 

اسماعیلیه کلانشهر اهواز
آیین افتتاح و بهره ب��رداری از طرح تقویت 
افت ولتاژ به روس��تاهای بخش اس��ماعیلیه 

کلانشهر اهواز برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت نفت و گاز 
ارون��دان، آیین افتتاح و به��ره برداری طرح 
تقویت افت ولتاژ به روستاهای مسیر بخش 
اسماعیلیه در راستای پایداری و تقویت ولتاژ 

شبکه برق ظهر برگزار شد.
در ابتدای این مراسم مهندس عبدالله عذاری 
اهوازی مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان 
ضمن خوش آمدگویی و تبریک هفته دولت 
و گرامی داشت یاد و خاطره شهیدان رجایی 
و باهنر، بیان داش��ت: بخش اس��ماعیلیه از 
لح��اظ جغرافیایی در مدار تاسیس��ات نفتی 
ش��رکت نفت و گاز اروندان واقع شده است 
و م��ا پس از درخواس��ت اداره ب��رق منطقه 
ای اهواز در خص��وص نامطلوب بودن برق 
روستاهای همجوار و برق منازل شهروندان 
این منطق��ه رفع این مش��کل را در اولویت 

های کاری خود قرار دادیم.
ایشان اظهار داشت: از آنجایی که روستاهای 
مس��یر بخش اس��ماعیلیه دچار افت ولتاژ و 
مشکلات فراوانی از جمله قطعی و ناپایداری 
برق بودند، بر خود واجب دانستیم تا در جهت 
کمک رس��انی و حمایت از م��ردم غیور این 

منطقه از هیچ تلاشی دریغ نکنیم.
وی تصری��ح ک��رد: در راس��تای رف��ع این 
مشکل از طریق پس��ت برق غرب کارون ) 
پست متن( نس��بت به تامین برق مورد نظر 
از ش��رکت نفت و گاز اروندان به ش��بکه و 
برق شهری شهرستان اهواز دستورات لازم 
صادر ش��د و نیروهای پر تلاش مان در این 
ش��رکت با همکاری کارکنان سخت کوش 
برق منطقه ای اهواز توانستند در کمتر از ۴ 

ماه این مهم را محقق سازند.
وی در ادام��ه افزود: ما همیش��ه در س��نگر 
س��ازندگی و خدمت به مردم عزیزمان خود 
را س��رباز و خادم مردم م��ی دانیم. و دولت 
انقلاب��ی و مردم��ی) دولت س��یزدهم( رفع 
مش��کلات ش��هروندان و برق��راری عدالت 

اجتماعی را بر خود لازم و واجب می داند.
مدیرعامل ش��رکت نف��ت و گاز اروندان در 
ادامه با اش��اره به اینکه اکنون با اختصاص 
۱۴ م��گاوات از پس��ت برق این ش��رکت و 
تخصی��ص فیدر و همچنی��ن ۲۵۰ مگاوات 
برق به شهرس��تان اهواز در طول چند سال 
اخیر ) که همچنان ادامه دارد( بخش مهمی 
از تولی��د برق و روش��نایی من��ازل مردم در 

کلانشهر اهواز را بر عهده گرفته ایم.
در ادامه این مراس��م آیت الله دکتر حیدری 
نماینده مردم خوزس��تان در مجلس خبرگان 
رهبری ضمن تبریک هفته دولت از زحمات 
و ت��لاش های مهن��دس عب��دالله عذاری 
اه��وازی و همکارانش��ان در ش��رکت نفت 
و گاز ارون��دان تش��کر و قدردانی نمود و در 
ادامه ضمن تقدیر از زحمات پرس��نل توزیع 
برق منطقه ای اهواز گفت: به لطف زحمات 
این عزیزان و دیگر همکارانش��ان در سطح 
کشور امسال در مقایسه با سال های گذشته 
خاموشی بسیار کمتری داشتیم. و این چنین 
خدمات��ی در دولت س��یزدهم ک��ه ملقب به 
دولت انقلابی و مردمی هس��ت، دستاوردی 

مهم و حائز اهمیت تلقی می شود.

افتتاح ۴7 طرح عمرانی برق رسانی 
شرکت توزیع نیروی برق استان سمنان

آئی��ن همزم��ان افتت��اح و آغ��از عملی��ات 
اجرایی پروژه ه��ای عمرانی و اقتصادی در 
هشت شهرس��تان استان، با حضور استاندار، 
نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی، 
ائمه جمعه، فرمانداران و جمعی از مسئولان 
برگزار و طرح های ش��رکت توزیع برق نیز 
بهره برداری شدند. مدیرعامل شرکت توزیع 
برق استان بیان کرد: پروژه های این شرکت 
که در هفت��ه دولت افتتاح ش��دند، در قالب 
هوشمندس��ازی شبکه، توس��عه و احداث و 
اصلاح و بهینه سازی خطوط برق رسانی و 
تاسیسات توزیع برق و همچنین تامین برق 

متقاضیان جدید به اجرا درآمده است.
وی گفت: ۱۵ طرح توس��عه و احداث شبکه 
های توزیع برق با مبلغ ۱۳۴ میلیارد و ۷۵۸ 
میلیون راله و ۱6 طرح اصلاح و بهینه سازی 
خطوط برق رس��انی با اعتبار ۱6۱ میلیارد و 

۲۷۲ میلیون راله افتتاح شدند.
وی افزود: هشت طرح در راستای تامین برق 
متقاضیان جدید ش��هری و روستایی با مبلغ 
۷۴ میلیارد و ۳۹ میلیون رالم، شش طرح در 
قالب افزایش قابلیت اطمینان شبکه با اعتبار 
۹۷ میلی��ارد و ۴۴6 میلی��ون رال  و دو طرح 
هوشمندسازی شبکه و تجهیزات الکتریکی 
با مبل��غ ۲۰ میلی��ارد و 6۸6 میلیون رالا، از 
دیگر پروژه های افتتاح ش��ده محسوب می 
شوند. مدیرعامل شرکت توزیع برق تصریح 
کرد: برای افتتاح این ۴۷ طرح برق رس��انی، 
مبل��غ ۴۸۸ میلی��ارد و ۲۰۱ میلی��ون رالت 

سرمایه گذاری شده است.

اخبار

مراسم بهره برداری از پروژه های نخست 
شرکت گاز استان البرز در شهر طالقان با 
اعتباری بال��غ بر هزار و ۱۱۷ میلیارد راله 
در هفت��ه دول��ت برگزار ش��د.به گزارش 
روابط عمومی ش��رکت گاز اس��تان البرز، 
سیدرضا غفاریان مدیر عامل این شرکت 
در مراس��م بهره برداری از گازرسانی به 
۲6 روس��تای ش��هر طالقان که با حضور 
اس��تاندار و سایر مسئولان اس��تان البرز 

برگزار ش��د، اظهار کرد: در سال گذشته 
در هفته دولت مراس��م گازرس��انی به دو 
روستا جش��ن گرفته ش��د، این در حالی 
اس��ت که در هفته دولت در اس��تان البرز 
فقط در ش��هر طالقان گازرس��انی به ۲6 
روستا جش��ن گرفته می شود.وی با بیان 
اینکه روستاهایی که هنوز به آن عملیات 
گازرس��انی انجام نشده است در موقعیت 
های جغرافیای��ی صعب العبور قرار دارند، 

ادامه داد: در این پروژه که به ۲6 روس��تا 
گازرسانی شده ۱۳۴ کیلومتر شبکه گذاری 
و خط تغذیه انجام ش��ده که اعتباری بالغ 
بر ه��زار و ۱۱۷ میلی��ارد رالا صرف این 
پروژه ها شده اس��ت.مدیر عامل شرکت 
گاز اس��تان البرز اظهار کرد: با گازرسانی 
به این ۲6 روس��تا که در موقعیت سخت 
جغرافیایی در ش��هر طالقان ق��رار دارند، 
۲ ه��زار و ۸۹ خان��وار از نعمت گاز بهره 

مند شدند.غفاریان اضافه کرد: با انتخاب 
»سالی به یادماندنی در گازرسانی جهادی 
به روستاها« در ش��رکت گاز استان البرز 
ت��لاش می کنیم تا در ۱۸ م��اه آینده به 
همه نقاط اس��تان الب��رز و حتی دورترین 
روستاها در این استان خدمات گازرسانی 
ارائه ش��ود زیرا معتقدیم که روستا محور 
توس��عه اس��ت و اگ��ر خواس��ته باش��یم 
مهاجرت معکوس داشته باشیم باید همه 

نوع خدمت از جمله خدمت گازرس��انی را 
به روستاها بیاوریم.

بهره برداری از 26 پروژه گازرسانی با اعتباری بالغ بر هزار و 117 میلیارد ریال
در طالقان صورت گرفت؛

رویکرد وزارت فرهنگ و ارشاد تامین عادلانه و تقویت سبد فرهنگی خانوارها در کشوراست
مشهد مقدس محمدرضا رحمتی- مشاور وزیر و رییس 
اداره نظ��ارت بر طرح ه��ای عمران��ی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در سفر به خراسان رضوی گفت: رویکرد 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در دولت سیزدهم تامین 
عادلانه و تقویت س��بد فرهنگی خانوارها در اقصی نقاط 

کشور است.
محمدرضا برکت در حاشیه بازدید از مجتمع فرهنگی - 
هنری تربت حیدریه  اظهار داشت: رویکرد وزارت فرهنگ 
و ارش��اد اس��لامی در دولت س��یزدهم تامین عادلانه و 
تقویت س��بد فرهنگ��ی خانوارها در اقصی نقاط کش��ور 
اس��ت، بر این اساس و به دستور مقام عالی وزارت بنای 
کار ما آنست که هر چه سریعتر مجتمع های فرهنگی و 

هنری در دست ساخت را به اتمام برسانیم.
وی بی��ان کرد: ه��ر چند برای ایجاد ح��س امیدآفرینی 
در م��ردم و به طور ویژه ح��وزه فرهنگ و هنر اعتبارات 
مورد نیاز پیش بینی شده اس��ت، اما در خصوص اجرای 
برنامه های وزارت فرهنگ و ارش��اد اس��لامی؛ تعامل و 
همکاری س��ایر دس��تگاه های اجرایی مرتبط مورد نیاز 

است.
رییس اداره نظارت بر طرح های عمرانی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی گفت: اکنون در سطح کشور حدود 6۰۰ 

پروژه عمرانی داریم که بازسازی و بهسازی آنها حداقل 
به هفت هزار میلیارد رالا اعتبار نیاز دارد.

وی تاکید کرد: اکنون بیش از ۳۰۰ طرح در حوزه فرهنگ 

و ارشاد در کشور نیمه تمام است که ۴۰ مورد از آنها طرح 
های ملی اس��ت و ۱۵ مورد از طرحهای ملی مربوط به 

مجتمع های فرهنگی و هنری می باشد .
 محمد حس��ین زاده مدیرکل فرهنگ و ارش��اد اسلامی 
خراسان رضوی درخصوص پروژه های این استان بیان 
داش��ت : آمادگی داری��م زمینه فعالی��ت  فعالان بخش 
خصوص��ی در تکمی��ل  و به��ره ب��رداری از پروژه های 

عمرانی حوزه فرهنگ و هنر را فراهم کنیم. 
 در ادامه این بازدید فاطمه نخعی نیا رییس اداره فرهنگ 
و ارشاد اس��لامی تربت حیدریه نیز اظهار کرد: مهمترین 
و ب��ا ارزش��ترین اتفاق مهمی که ظرف یک س��ال اخیر 
از ناحی��ه دول��ت و مجلس برای جامع��ه فرهنگ و هنر 
شهرس��تان رخ داد، تزریق ۵۵۰ میلیارد رالا اعتبار برای 

تکمیل مجتمع فرهنگی و هنری است.
وی با بیان اینکه مجتمع فرهنگی و هنری تربت حیدریه  
۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد، افزود: در صورت تکمیل 
و بهره ب��رداری این مجتمع، بخش بزرگی از کمبودهای 

فرهنگی و هنری شهرستان برطرف خواهد شد.

مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در مشهد :

اربعین حسینی پیوند فرهنگ عاشورایی و مهدویت است
فرمانده سپاه امیرالمومنین)ع( استان ایلام:

 س��ردار ش��اکرمی ب��ا بیان اینک��ه گفتمان 
انقلاب برگرفته از عاش��ورای حسینی بوده 
اس��ت و این راه نیز ادامه دارد، گفت: حضور 
زوار از کش��ورهای مختلف در کنگره بزرگ 
اربعی��ن حس��ینی برگرفته از تاثی��ر عرفانی 

عاشورا است.
فرمانده س��پاه امیرالمومنین)ع( استان ایلام، 
در ی��ادواره ش��هدای کارمند اس��تان ایلام، 
اظهار ک��رد: عزت و س��ربلندی ملت عزیز 
ایران مدیون حماسه ماندگار شهیدان است، 
حماس��ه  ش��هیدان ما مس��تندی از صحنه 
عاش��ورا است، عاش��ورا  مترکم و فشرده در 
نیم روز اتفاق افت��اد و تا قیام و قیامت همه 

بشریت را تحت تاثیر خود قرار داده است.
سردار جمال شاکرمی  با بیان اینکه مغناطیس 
پرجاذبه اربعین حس��ینی بخش از عاش��ورا 
اس��ت، افزود: شهیدان ما در مسیر عاشورا و 

اربعین قرار دارند، یکی از جنبه های نورانی 
عاشورا بعد عرفانی اس��ت که دارای دو بال 
برُیدن از غیر خدا  و وصل شدن به خداست 
و هم��ه زیبایی های عاش��ورا در جبهه حق 

منوط به این جنبه عرفانی است.
وی با اش��اره به اینکه انقلاب اس��لامی هم 
نش��ات گرفته از عاشورای حس��ینی است، 
یادآور ش��د: عمده مولفه ه��ای پیش برنده 
جنب��ه عرفانی عاش��ورا در قامت ش��هیدان 
پیداست و اصحاب عاشورا از غیر خدا بریدند  
و جان خود را در راه خدا فدا کردند، گذشت، 
ایثار، مردانگی، ش��جاعت، ادب  و همه این 
مولفه ها در جنبه  عرفانی عاشورا وجود دارد 

و در مرام همه شهدای ما دیده می شود.
فرمانده س��پاه امیرالمومنین)ع( استان ایلام 
اب��راز کرد: امروز تجلیل از ش��هدا تجلیل از 
راهی اس��ت که در امتداد عاشورا قرار دارد، 

همه اصحاب��ی که در صحنه عاش��ورا قرار 
گرفتند جنبه عرفانی عاشورا را رعایت کردند، 
در عاشورا کسانی که در کنار امام حسین)ع( 
قرار داشتند خود را کوچک می دیدند و ادب 
در صحنه عاشورا جاری و ساری بوده است.

س��ردار ش��اکرمی بیان کرد: در همه صحنه 
ه��ای مختلف انق��لاب اس��لامی، خانواده 
های ش��هدا هم��راه  بوده اند و در س��خت 
ترین صحنه ها حضور داش��تند و در عاشورا 
این صحنه ها وجود داش��ت، آنچه حضرت 
ابوالفضل العباس)ع( را در جایگاه والایی در 
صحنه عاشورا قرار می دهد، ادب، بصیرت، 

آگاهی و ولایتمداری بوده است.
وی گفت: ما می توانیم  امروز در واحدهای 
دانش��گاهی، س��یره ش��هید رجایی را ارائه 
دهیم، این برگرفته از جنبه  عرفانی عاشورا 
است، شهیدان در جایگاه والایی قرار دارند، 

شهیدان فنا فی الله بودند و شب عاشورا شب 
شهید است و شب گفت و گو با خداست.

فرمانده س��پاه امیرالمومنین)ع( استان ایلام 
با اش��اره به اینکه اربعین حس��ینی و حضور 
افراد از کشورهای مختلف در این پیاده روی 
بزرگ برگرفته از تاثیر عرفانی عاشورا است، 
افزود: چرا امروز به دنبال بستن مسیر اربعین 
هس��تند چون می دانند که پیوند عاش��ورا و  
فرهنگ مهدویت در اربعین حس��ینی شکل 

می گیرد.
سردار شاکرمی با اشاره به اینکه  هفته دولت 
تحلیل از همه مجاهدت هایی اس��ت که در 
قامت نظام جمهوری اسلامی برای خدمت 
به مردم شکل می گیرد و برای ماندن نظام 
در صحنه مقابله با دش��من جان عزیز خود 
را فدا می کنند، گف��ت: گفتمان انقلاب که 
امام راح��ل بنیانگذاری کردن��د، برگرفته از 

عاشورای حسینی بوده اس��ت و این راه نیز 
ادامه دارد.

وی خاطرنشان کرد: همه کسانی که نسبتی 
با ش��هادت دارند، جایگاه رفیعی دارند و می 
توانند از معنویات ش��هیدان در راه شهدا گام 
بردارند و این مسیر که برای دست یازیدن به 
قله های پیشرفت و ترقی است به یاد و نام 
شهدا و قرار گرفتن در مسیر شهدا، روشن  و 

درخشان است.

مدیرعامل پالایشگاه اصفهان، به مناسبت 
هفته دولت در نشست خبری با  خبرنگاران، 
به هزینه ک��ردن یک میلیارد یورویی این 
پالایش��گاه طی ۴۳ س��ال گذش��ته برای 
بهب��ود و بهینه س��ازی فراورده های نفتی 
برای طرح های زیس��ت محیطی اصفهان 
و شاهین ش��هر، تصریح کرد: مشعل های 

پالایشگاه به هیچ وجه مازوت سوز نیست 
و نمی توانیم از مازوت اس��تفاده کنیم و در 
فصول سرد از گاز شهری و کپسولی بهره 
می بریم. محس��ن قدیری، تصریح کرد: با 
توسعه کس��ب وکار صنعت پتروپالایش و 
دستیابی به استانداردهای زیست محیطی، 
تولید محصولات دوستدار محیط زیست و 
مطابق استانداردهای یورو ۴ و ۵، در جهت 
اقتصاد پای��دار و اعتلای ایران اس��لامی 

گام های بلندی برخواهیم داشت.
وی به موضوع مصرف آب به عنوان تهدید 
جدی صنایع از جمله شرکت پالایش نفت 

اصفهان اشاره و اظهار کرد: در این زمینه 
با هدف تبدیل تهدید به نقطه قوت و حتی 
ص��ادرات آب، پروژه ه��ای مختلفی انجام 

شده یا در حال انجام است.
مدیرعامل پالایشگاه نفت اصفهان تأکید 
کرد: برای نخستین بار در ایران، پروژه ملی 
زیست محیطی تصفیه و استفاده صنعتی از 
فاضلاب شهری در شرکت پالایش نفت 
اصفهان با رویک��رد کاهش مصرف منابع 
)آب ش��رب( با ظرفیت ۷۵۰ مترمکعب در 
س��اعت راه اندازی ش��د. این پروژه ظرف 
مدت ۲۴ ماه و صرف هزینه ای بالغ بر۱۰۰ 

میلی��ارد تومان در ش��رکت پالایش نفت 
اصفهان انجام شده است.

قدیری در تشریح دیگر اقدام های زیست 
محیط��ی انجام ش��ده در ای��ن ش��رکت 
گفت: پیگیری اح��داث واحد پیش تصفیه 
فاضلاب شاهین شهر، انجام مطالعات اولیه 
امکان سنجی س��اخت کولینگ هیبریدی 
که محاس��به می��زان صرفه جویی آب در 
کولین��گ هیبریدی ح��دود ۵۵ درصد )به 
مقدار ۱۷۱۴ میلیون مترمکعب در س��ال( 
و م��دت زمان بازگش��ت س��رمایه آن به 
میزان ۱۰.۵ سال خواهد بود، احداث واحد 

ZLD در جهت بازیابی و اس��تفاده کامل 
از پس��اب تولیدی واحد RO بر اس��اس 
مطالعات انجام ش��ده، پروژه احداث واحد 
HERO به منظ��ور افزای��ش بازدهی و 
راندمان واحد بازیافت )بر اس��اس خروجی 
مطالع��ات بازیابی آب های ش��ور( از دیگر 
پروژه های اجرا ش��ده در این شرکت است 
که اجرای آنها سبب کاهش بیش از نصف 
مصرف کنونی آب، قطع نیاز به آب رسانی 
درچه، تأمین آب موردنیاز مجموعه شهرک 
انرژی و در نهایت ایجاد فرصت صادرات 

آب می شود.

 پالایشگاه اصفهان به صنعت سبز تبدیل می شود
مدیرعامل پالایشگاه اصفهان خبر داد:

سند همکاری ایران خودرو خراسان و دانشگاه آزاد اسلامی استان خراسان رضوی امضا شد
به همت واحد پژوهش و نوآوری شرکت ایران خودرو خراسان

مش��هد مق��دس محمدرض��ا رحمت��ی-در 
راس��تای منوی��ات مقام معظ��م رهبری و 
تحقق ش��عار س��ال تولی��د، دان��ش بنیان، 
اشتغال آفرین شرکت ایران خودرو خراسان 
و دانش��گاه آزاد اس��لامی اس��تان خراسان 
رضوی در راستای ارتقای همکاری صنعت 
و دانش��گاه ی��ک ق��رداد و ۲ تفاه��م نامه 

همکاری امضا کردند.
به همت واحد پژوهش و نوآوری ش��رکت 
ایران خودرو خراسان محسن مرادی رییس 
دانش��گاه آزاد اس��لامی خراسان رضوی به 
هم��راه جمعی از معاونان خود در ش��رکت 
ایران خودرو خراس��ان حضور یافت و پس 
از بازدی��د از خط��وط تولیدی، به نشس��ت 
مشترک با بیژن زاهدی فرد مدیرعامل این 

شرکت پرداخت.
این نشس��ت با هدف گسترش تعاملات دو 
س��ویه میان صنعت و دانش��گاه انجام شد 
و در پای��ان طرفی��ن به امضا ی��ک قرارداد 
ب��ا عنوان طرح پوی��ش و دو تفاهم نامه با 
عنوان طرح پایش و امکان استفاده از منابع 

علمی دانشگاه پرداختند.
بر اس��اس قرار داد طرح پویش، دانش��گاه 
آزاد اس��لامی بر اس��اس نیازمن��دی های 
ش��رکت ایران خودرو خراسان دانشجویان 
علاقمن��د را پس از موفقی��ت در مصاحبه 
های حض��وری جهت مه��ارت آموزی در 
حین تحصیل به شرکت معرفی خواهد کرد 
در قب��ال آن هزین��ه ای را به عنوان کمک 
هزین��ه تحصی��ل به دانش��جویان پرداخت 

خواهد شد.
همچنین بر اساس تفاهم نامه طرح پایش، 
ش��رکت ایران خودرو خراسان چالش ها و 
مسایل موجود بر سر راه تولید را در سامانه 
سراسری دانشگاه آزاد ثبت می کند و میان 
تمامی دانش��جویان به اشتراک می گذارد. 
دانش��جویان علاقمند در سراسر کشور می 
توانن��د با ارائه ط��رح های خ��ود در قالب 
پایان نامه با ش��رکت ایران خودرو خراسان 

همکاری داشته باشند.
دومی��ن س��ند تفاهم نیز امکان دسترس��ی 
ش��رکت ایران خودرو خراس��ان را به منابع 

علمی دانش��گاه آزاد اسلامی استان فراهم 
می سازد.

مدیرعامل شرکت ایران خودرو خراسان در 
این نشست، تعامل موثر دانشگاه و صنعت 
را یکی از مهم ترین عوامل در ش��کوفایی 
کشور دانست و گفت: امیدواریم با استفاده 
از توانایی های دانشگاه آزاد اسلامی استان 
خراس��ان رضوی، در س��الی که به فرموده 
مقام معظم رهبری به نام تولید دانش بنیان 
نام گذاری شده است، گام موثری در تحقق 

این شعار برداریم.
وی ضمن تش��کر از تلاش های همکاران 
بخش پژوهش و نوآوری شرکت در راستای 
توسعه ارتباط با دانش��گاه عنوان کرد: این 
ارتب��اط های موثر امروز ب��ه نتیجه حاصل 
شد و توانستیم در راستای توسعه هم کاری 
های دوسویه، سند همکاری با دانشگاه آزاد 
اس��لامی استان خراس��ان رضوی به امضا 

برسانیم.
زاهدی ف��رد بهره گی��ری از توانایی های 
دانشجویان و اساتید دانشگاهی را راهکاری 

موثر در برطرف س��ازی چالش های پیش 
روی صنعت خ��ودرو عنوان ک��رد و تاکید 
کرد: قطعا این هم��کاری می تواند الگوی 
مناس��بی برای تم��ام گروه صنعت��ی ایران 

خودرو و سایر مراکز علمی باشد.
رییس دانشگاه آزاد اسلامی استان خراسان 
رضوی گفت: از مدیرعامل ش��رکت ایران 
خ��ودرو خراس��ان تش��کر می کن��م که با 
تس��هیل امور شرایط را برای تعامل صنعت 
و دانش��گاه فراهم آورد تا بتوانیم در همین 
راس��تا یک ق��رارداد و ۲ تفاه��م نامه را به 
امض��ا برس��انیم و یک روز بی��اد ماندنی را 
برای دانش��گاه آزاد اسلامی استان خراسان 

رضوی ایجاد کنیم.
محس��ن مرادی در راستای قرارداد صورت 
گرفته عنوان کرد: در زمینه طرح پویش به 
تفاهم خوبی دس��ت پیدا کردیم که در این 
راستا، زمینه اش��تغال و تحصیل هم زمان 
برای دانش��جویان دانش��گاه آزاد اسلامی 
اس��تان خراسان رضوی در ش��رکت ایران 
خودرو خراسان فراهم گردید که جا دارد از 

حمایت های مدیرعامل این شرکت تشکر 
کنم.

وی در راس��تای تفاهم های صورت گرفته 
نی��ز گف��ت: در زمینه طرح پای��ش به یک 
تفاهم جدی و اساس��ی رسیدیم که بر این 
اس��اس چالش ها و موضوعات پژوهش��ی 
مجموع��ه بزرگ ایران خودرو خراس��ان در 
قال��ب پروژه پژوهش��ی به دانش��جویان و 
اس��اتید معرفی گردد تا چالش های صنعت 
خ��ودرو با رویکردی پژوهش��ی مورد توجه 

قرار گیرد.
م��رادی در زمینه تفاهم اس��تفاده از منابع 
اس��تان  اس��لامی  آزاد  دانش��گاه  علم��ی 
گفت: براس��اس این تفاهم امکان استفاده 
حداکثری از منابع اطلاعاتی و ذخایر علمی 
دانش��گاه آزاد برای ش��رکت ای��ران خودر 

خراسان فراهم خواهد شد.
وی خاطر نشان کرد: ظرفیت ها و پتانسیل 
های موجود در هر دو مجموعه، زمینه ساز 
ایج��اد رویکردی جدید در تولید و اش��تغال 

خواهد شد.
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جامعه

عزل فوری قاضی تعزیرات حکومتی با 
دستور رئیس

رئیس س��ازمان تعزیرات حکومتی در جریان 
ملاقات مردمی و بررسی یک پرونده که دارای 
شائبه فساد است، دستور لغو ابلاغ یک قاضی 
تعزیرات در ش��یراز را صادر ک��رد. به گزارش 
تسنیم، همزمان با هفته دولت، ملاقات مردمی 
احمد اصانلو، معاون وزیر دادگستری و رئیس 
سازمان تعزیرات حکومتی برگزار شد. یکی از 
پرونده های��ی که در این برنام��ه مورد بازبینی 
رئیس س��ازمان تعزیرات قرار گرفت، منجر به 
دستور اصانلو برای لغو ابلاغ قاضی تعزیرات در 
استان فارس و شهر شیراز شد.در این پرونده، 
مراجعه کنن��ده ای خطاب به رئیس س��ازمان 
تعزیرات حکومتی اعلام کرد که از سال ۱۳۹۴ 
مبل��غ ۲ میلیارد و ۸۰۰ میلی��ون بابت فروش 
۱۸۰۰ دست مبل از یک خانواده طلب داشتیم 
که چک های آنها برگشت خورد. اقدام قضائی 
انجام دادیم و در سال ۱۳۹۷ حکم گرفتیم اما 
به تعزیرات ش��یراز مراجعه کردن��د و در آنجا 
ش��کایت را ثبت کردند در حالیکه ما جنس ها 
را در تهران فروخته بودیم، در تهران بارگیری 
ک��رده بودیم و کارگاه ما در تهران اس��ت.وی 
اف��زود: در تعزیرات ش��یراز، پرونده س��ازی و 
کارهایی انجام دادند و 6 میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
علیه ما رأی گرفتند! وکیل گرفتیم و به داخل 
ش��عبه رفتیم اما درب شعبه را به روی ما قفل 
کردند و تا ۴ و نیم بعد از ظهر ما را در ش��عبه 
نگهداشتند. هر چه التماس و زاری کردیم که 
جنس های ما را فروختند و اشک ما را درآوردند، 
به ما گفتند صورتجلسه تنظیم می کنیم. تمام ۲ 
میلیارد و ۸۰۰ میلیون ما را و ۱۸۰۰ دست مبل 
ما را پایمال کردند! ما ۲۵۰ فقره چک داشتیم 
که گفتند باید ۱۱۰ فقره چک را استرداد کنید! 
باق��ی چک ها را هم گفتند که از حوزه قضائی 

خارج است.

آزار و اذیت دختر نوجوان در 
خودروی مرد شیطان صفت! 

مرد ش��یطان صفت که یک دختر ۱۵ ساله را 
در غ��رب تهران ه��دف آزار و اذیت قرار داده 
بود، دس��تگیر شد. به گزارش تس��نیم، اوایل 
ش��هریور ماه جاری، دختر ۱۵ ساله  ای به خانه 
خود مراجعه کرد و در حالی که گریه می کرد، 
نزد م��ادرش از اتفاقی که دقایقی قبل برایش 
رخ داده ب��ود، پ��رده برداش��ت و گفت در یک 
خودروی سمند از س��وی راننده جوانی هدف 
آزار و اذیت قرار گرفته اس��ت.خیلی زود دختر 
جوان همراه با مادرش راهی نردیک ترین اداره 
پلیس شدند و شکایت خود را ثبت کردند؛ بدین 
تریب رسیدگی به این پرونده با عنوان »آزار و 
اذیت و آدم ربایی« دختر ۱۵ س��اله در یکی از 
خیابان های غرب تهران در دستور کار قاضی 
محسن اختیاری؛ بازپرس وقت شعبه هفتم و 
جانشین سرپرست دادسرای امور جرائم جنایی 
قرار گرفت.دختر نوجوان در جریان تحقیقات 
گفت: چند روز قبل، کنار خیابان ایستاده بودم 
و منتظر تاکسی بودم که یک خودروی سمند 
شخصی توقف کرد، به دلیل اینکه عجله داشتم 
سوار ماشین مرد جوان شدم.قربانی ادامه داد: 
پس از گذشت چند دقیقه متوجه شدم که مرد 
جوان مسیر خودرو را تغییر داد که به این دلیل 
اعت��راض کردم اما مرد جوان عصبانی ش��د و 
با دست راس��ت خود، اقدام به لمس پایم کرد 
همچنین مرد جوان هنگامی که مشاهده کرد 
در حال گریه کردن هستم، من را از خودرویش 

بیرون کرد و پا به فرار گذاشت.

جزئیات آیین نامه حذف پلاستیک کمتر 
از 2۵ میکرون

معاون دفتر مدیریت پسماند سازمان حفاظت 
محیط  زیس��ت در پی تدوین آیین نامه حذف 
پلاس��تیک های کمت��ر از ۲۵ میکرون گفت: 
باتوج��ه به دریاف��ت نامه ای از س��وی هیئت 
دولت، درحال بازبینی مجدد آیین نامه و تعامل 
با وزارت صمت هس��تیم. به گزارش ایسنا، در 
پ��ی برگزاری اجلاس مجمع محیط  زیس��ت 
ملل متحد)UNEA-۵( در اسفندماه ۱۴۰۰ 
در کنیا، قطعنامه پلاستیک به تصویب رسید. 
به گفته سیدحسین موسوی فر - رئیس مرکز 
امور بین الملل و کنوانسیون های سازمان محیط  
زیست - این قطعنامه از ترکیب چهار قطعنامه 
پیش��نهادی به وجود آمد و پرس��روصداترین 
قطعنامه ای بود که در روزهای پایانی اجلاس 
خرسندی اکثریت کشورها را به همراه داشت 
چراک��ه در قالب این قطعنام��ه، برنامه محیط 
زیس��ت سازمان ملل متحد )یونپ( و کشورها 
به دنب��ال تدوین پیمان و اب��زاری الزام آور در 
خصوص کاهش آلودگی های پلاس��تیکی در 
همه اش��کال و در همه مکان ها )خش��کی و 

دریا( بودند.

شناسایی 1۰67 بیمار کرونایی در کشور
از۱۰ تا ۱۱ ش��هریورماه ۱۴۰۱ و بر اس��اس 
معیاره��ای قطعی تش��خیصی، ۱۰6۷ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی 
ش��دند که ۲6۱ نفر از آنها بستری شدند. به 
گزارش فارس، مرکز روابط عمومی و اطلاع 
رس��انی وزارت بهداشت اعلام کرد: از دیروز 
تا امروز ۱۱ ش��هریورماه ۱۴۰۱ و بر اس��اس 
معیاره��ای قطعی تش��خیصی، ۱۰6۷ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی 
ش��ده و ۲6۱ نفر از آنها بس��تری شدند که 
مجم��وع بیماران کووید۱۹ در کش��ور به ۷ 
میلیون و ۵۳۱ هزار و ۳۹۲ نفر رسید.متأسفانه 
در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۲۳ بیمار مبتلا به 
کووید۱۹ در کشور جان خود را از دست دادند 
و مجموع جان باختگان این بیماری، به ۱۴۳ 
هزار و ۹۱۷ نفر رسید.خوش��بختانه تا کنون 
۷ میلیون ۳۰۲ ه��زار و ۷۸۲ نفر از بیماران، 
بهب��ود یافته و یا از بیمارس��تان ها ترخیص 
شده اند؛ همچنین ۹۸۴ نفر از بیماران مبتلا 
به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند. ضمن 
اینکه تا کنون ۵۳ میلیون و ۸۲۴ هزار و ۸۵۵ 
آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام 
شده اس��ت.در حال حاضر 6۴ شهرستان در 
وضعیت قرمز، ۱6۳ شهرس��تان در وضعیت 
نارنجی، ۲۰۷ شهرس��تان در وضعیت زرد و 

۱۴ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

بارگذاری مدارك در سامانه رتبه 
بندی معلمان تا 2۰ شهریور تمدید شد 
کارگ��روه رتب��ه بندی معلم��ان در اطلاعیه 
ش��ماره 6، از تمدی��د بارگ��ذاری مدارک در 
س��امانه رتبه بن��دی معلمان تا پای��ان روز 
یکش��نبه ۲۰ ش��هریور ۱۴۰۱ خب��ر داد. به 
گ��زارش فارس، کارگروه رتبه بندی معلمان 
در اطلاعیه ش��ماره 6، از تمدی��د بارگذاری 
م��دارک در س��امانه رتبه بن��دی معلمان تا 
پایان روز یکشنبه ۲۰ ش��هریور ۱۴۰۱ خبر 
داد.در متن این اطلاعیه آمده اس��ت: نظر به 
درخواس��ت تعداد زیادی از فرهنگیان که به 
دلیل مسافرت و یا مشکلاتی همچون عدم 
دسترس��ی به مدارک و مستندات، موفق به 
ثبت نام و بارگذاری کامل مدارک در سامانه 
رتبه بندی معلمان در مهلت مقرر نش��ده  اند، 
مهل��ت ثبت نام )ب��دون تفکیک ک��د ملی( 
ت��ا پایان روز یکش��نبه ۲۰ ش��هریور تمدید 
می  شود.یادآور می شود، فرهنگیانی که ثبت 
نهایی کرده  اند اما قص��د ویرایش اطلاعات 
خود را دارن��د نیز می توانند مجددا در مهلت 
تمدید ش��ده نس��بت به اضافه یا کم کردن 
اطلاعات خود اق��دام کنند.تأکید می  ش��ود 
مدیران، برای رف��اه فرهنگیان که امکانات 
س��خت افزاری مناس��بی برای تهیه تصویر 
م��دارک و بارگذاری آن ه��ا ندارند، امکانات 

مدرسه را در اختیار معلمان قرار دهند.

لزوم پیشرفت علم ژنتیک در کنار سایر 
مولفه های اقتدار کشور 

مع��اون اول رئی��س جمه��ور ب��ا تاکید بر 
اینکه پیش��رفت علم ژنتیک در کنار س��ایر 
مولفه های اقتدار کش��ور باید درنظر گرفته 
ش��ود، گفت: دولت با تمام ظرفیت در کنار 
متخصصان علم ژنتیک در کش��ور اس��ت. 
به گ��زارش خبرنگار اجتماع��ی خبرگزاری 
فارس، محمد مخبر در بازدید از مرکز جامع 
ژنتیک نور اظهارداشت: علم ژنتیک یکی از 
موضوعات مهم در آینده مباحث پزش��کی، 
درمانی و دارویی است و این مرکز توانسته 
ب��ا تلاش های ش��بانه روزی متخصصان و 
مجاهدان خود برگ زرین��ی در تاریخ علم 
پزش��کی کش��ور رقم بزند. وی با اشاره به 
ایام هش��ت س��ال دفاع مقدس خاطرنشان 
کرد: با وجود امکانات بس��یار زیاد دشمنان، 
ام��ا رزمندگان ما توانس��تند ب��ا دینداری و 
ات��کا به خداوند در براب��ر رژیم مجهز بعثی 
پیروز ش��وند لذا اگر آینده عل��م ژنتیک به 
دس��ت مجاه��دان بیفتد، قطع��ا کاربری و 
اقت��دار دیگری ب��ه همراه خواهد داش��ت. 
مخبر تصریح کرد: دش��منان ملت تا زمانی 
ک��ه به قدرت و اقتدار ایران آگاه نش��وند از 
هیچ توطئه و اقدامی علیه کش��ور فروگذار  
نخواهن��د ک��رد. وی در ابت��دای س��خنان 
خود ب��ه تلاش های مق��دس متخصصان 
مرکز جام��ع ژنتیک ن��ور در تعیین هویت 
پیکر ش��هداب هشت س��ال دفاع مقدس و 
مدافع حرم اش��اره و تاکید کرد: اقدامات و 
دس��تاوردهای دانش��مندان، این مرکز را به 
یک مکان مقدس تبدیل کرده است و قطعا 
توفیقات و عزم راس��خ مجاهدان و فعالان 
مرک��ز جامع ژنتی��ک نور لطف��ی از جانب 
پروردگار و از برکت خون پاک شهدا است.  
مخبر با اشاره به فضای معنوی مرکز جامع 
ژنتیک نور به دلیل حضور پیکرهای ش��هدا 
و تش��خیص هویت پیکر مطهر آنان گفت: 
حضور در این مرکز به نوعی توسل به روح 
ش��هدایی است که پاک ترین، مقدس ترین 
و مقرب ترین انسان ها در پیشگاه پروردگار 

متعال هستند. 

اخبار

سرپرست اداره کل دارو و مواد تحت کنترل 
س��ازمان غذا و دارو جزئیات تغییر سیاست 
ارزی داروه��ای وارداتی را تش��ریح و تاکید 
کرد که با تغییر سیاس��ت ارزی  این داروها، 
مانن��د داروهای تولید داخل، پوش��ش بیمه 
برایشان افزایش یافته و بنابراین پرداخت از 
جیب مردم به هی��چ وجه افزایش نمی یابد. 
دکتر حسین ش��مالی در گفت وگو با ایسنا، 
درباره تغییر سیاست ارزی داروهای وارداتی، 

گفت: سیاس��ت ارزی برای واردات بخشی 
از داروهای وارداتی نیمایی ش��د، اما مساله 
مهم این اس��ت که هنوز تغییر قیمتی برای 
داروهای وارداتی رخ نداده اس��ت.وی افزود: 
شرکت ها زمانی که اولین محموله خود را با 
ارز نیمایی ترخیص کنند، در آن زمان قیمت 
جدید مبتنی بر ارز نیمایی به آن ها خواهیم 
داد. بنابراین این داروهای وارداتی هنوز تغییر 
قیمت نداشتند و فقط سیاست ارزی شان از 

تاریخ ۲۴ مرداد ماه ۱۴۰۱ تغییر یافته است.
وی با بیان اینکه در عین حال تغییر سیاست 
ارزی برای همه داروهای وارداتی نیس��ت و 
برای حدود ۸۰ درصد بازار داروهای وارداتی 
سیاس��ت ارزی تغیی��ر کرده اس��ت، گفت: 
به ط��ور کلی ۸۰۰ میلی��ون دلار محصول 
نهای��ی وارد می کردیم که تغییر سیاس��ت 
ارزی فع��لا برای ح��دود 6۰۰ میلیون دلار 
اعمال شده است و به بقیه داروها همچنان 

ارز ترجیح��ی تعلق می گی��رد.وی ادامه داد: 
داروهای وارداتی که سیاس��ت ارزی شان از 
۲۴ مرداد ماه تغییر کرده، داروهایی هستند 
که مشمول پوشش بیمه هستند. بنابراین با 
تغییر سیاست ارزی شان، مانند داروهای تولید 
داخلی، پوشش بیمه برایشان افزایش یافته و 
مابه التفاوت قیمت  دولتی تا آزاد هم از سوی 
بیمه ها پوشش داده می شود. بنابراین پرداخت 
از جیب مردم به هیچ وجه افزایش نمی یابد.او 

تاکید کرد: عمده مصرف کنندگان این داروها 
بیماران خاص، صعب العلاج و نادر هستند که 
بعضی از آنها فرانشیزشان صفر بوده و بعضا 
هم در حد یک یا دو درصد فرانشیز می دهند 
که بعد از اصلاح سیاس��ت، مطلق پرداختی 
بیمار تغییر نمی کند؛ یعنی بیماری که اصلا 
پرداختی نداشت، همچنان فراشیزش صفر 
است و بیماری که دو درصد پرداخت می کرد، 

همان میزان پول قبلی را می پردازد.

تغییر سیاست ارزی »داروهای وارداتی« 
سرپرست اداره کل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارومطرح کرد

اعلام همکاری ایران و روسیه برای حضور در نمایشگاه های گردشگری
دومی��ن نشس��ت کمیته فنی گردش��گری 
ایران و روس��یه با موضوع لغ��و روادید برای 
س��فر گردش��گران گروهی دو کشور برگزار 
و پروت��کل یا صورتجلس��ه این کمیته امضا 
ش��د.به گزارش مه��ر، در دومین نشس��ت 
کمیته فنی گردش��گری ایران و روس��یه که 
به میزبانی معاونت گردش��گری و مشارکت 
طرف روسی با عنوان دیمیان سمیلی یتس 
رئی��س اداره همکاری ه��ای بین الملل��ی و 

یلیزاویتا آیدینیان رابط فدراسیون گردشگری 
روسیه با روس توریسم و نیز جمعی از فعالین 
بخش خصوصی و دولتی در محل مجموعه 
فرهنگی تاریخی نیاوران برگزار ش��د، امضا 
و در راس��تای اجرایی ش��دن موافقتنامه لغو 
روادید گروهی ش��هروندان ایران و روس��یه 
در دس��تور کار ق��رار گرفت.نظر به اینکه دو 
کش��ور ایران و روسیه ظرفیت های بسیاری 
در زمینه توس��عه همکاری های گردشگری 

دارند، از این رو با اجرایی ش��دن تفاهم نامه 
همکاری مورد قبول طرفین ش��اهد افزایش 
ورود گردشگران روس به ایران خواهیم بود.
موضوعاتی ش��امل تبادل دان��ش، آموزش، 
هتلداری، برگزاری نمایشگاه، تور آشناسازی 
و سرمایه گذاری از جمله مباحثی هستند که 
در قالب همکاری مشترک پیش رو در مسیر 
عملیاتی شدن قرار خواهند گرفت.همچنین 
بر اس��اس تفاهم ص��ورت گرفته تصمیم بر 

آن شد فهرس��تی از دفاتر خدمات مسافرتی 
مورد تأیید طرفین معرفی تا به عنوان بازوی 
اجرایی صنعت گردش��گری، مسیر عملیاتی 
توس��عه گردش��گری ایران و روسیه گشوده 
ش��ود.بر مبن��ای این تصمیم طرف روس��ی 
دفاتر خدمات مس��افرتی ۸۳ منطقه فدرالی 
این کش��ور را نیز ب��ر کل آژانس های فعال 
شهرهای اصلی این کشور از جمله مسکو که 
قرار است برای همکاری با بخش خصوصی 

جمهوری اسلامی ایران معرفی کند، افزود و 
نس��بت به همکاری گسترده فعالین مربوطه 
اع��لام آمادگ��ی کرد.با امض��ای پروتکل و 
صورتجلسه کمیته فنی مشترک گردشگری 
توسط مقامات حاضر دو طرف، تصمیم بر آن 
شد با معرفی نماینده و نهاد هماهنگ کننده 
از ه��ر دو کش��ور ارتباط مس��تمر به منظور 
پاسخ و ارائه راهکار برای خلاءهای ارتباطی 

موجود برداشته شود.

تعامل مدیریت شهری با عدلیه در حوزه حقوق عامه
ماجرای فیلمی که به جریمه 117 میلیارد تومانی منجر شد

انتشار فیلم خش��ک ش��دن چند اصله درخت در خیابان 
ولیعصر)عج( س��بب جریمه ۱۱۷ میلی��ارد تومانی مالک 
متخلف و تشکیل پرونده قضایی برای این موضوع با ورود 
دادستانی شد.به گزارش خبرنگار مهر، اوایل مردادماه بود 
که انتشار فیلمی از خشک ش��دن چند درخت در خیابان 
ولیعصر )عج( و در مح��دوده خیابان محمودیه با واکنش 
مهدی پیرهادی در هشتادمین جلسه شورای شهر تهران 

مواجه شد.
ماجرای یک فیلم ���

رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
ش��ورای ش��هر در تذکر پیش از دستور هشتادمین جلسه 
شورای شهر تهران در واکنش به فیلم فوق الذکر با اشاره 
به خشک ش��دن درختان خیابان ولیعصر گفت: متأسفانه 
تعدادی درخت در این خیابان خشک شده است.وی ادامه 
داد: از شهرداری می خواهم تمام تلاش خود را برای حفظ 
درختان انجام دهد و بررس��ی کند که علت خشک شدن 
این درختان چه بوده است.پیرهادی با بیان اینکه اقدامات 
حقوقی و قانونی در دین رابطه صورت گرفته است گفت: 
خواهش من این اس��ت که این موضوع در مراجع قضائی 

بررسی شود.
خشک ش�دن تدریجی چندین اصله درخت در خیابان  ���

ولیعصر )ع(
رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
ش��ورای ش��هر در گفتگو با مهر و با تشریح جزئیات این 
موضوع گفت: متأس��فانه گزارش��ی مبنی ب��ر قطع حدود 
۱۲ درخ��ت در خیابان ولیعصر )عج( و در محدوده خیابان 
محمودیه به ما ارائه شد و در اسرع وقت به دوستان اعلام 
کردیم که موضوع را پیگیری کنند.پیرهادی خاطرنش��ان 
کرد: ش��واهد دال بر این اس��ت که متأسفانه این درختان 
خشک شده اند و موضوع توسط سازمان بوستان ها در حال 
پیگیری است تا مشخص شود که علل وقوع این موضوع 
چه بوده است. ساختمان ساز به مرور درختان را خشک کرده 
اس��ت یعنی طی دو سال سه گذشته اینها خشک شدند و 
مالک توجه نداشته است و بر اساس گزارش ها مصالحی 
که پای درخت ریخته شده بودند منجر به خشکیده شدن 
درختان شده اند.در همین راستا؛ شهرداری منطقه یک نیز 
اعلام کرد: این اقدام توسط مالک ملک نوساز در خیابان 
ولیعصر )عج( تقاطع محمودیه پلاک ۲۷۲۸ انجام شده و 

۱۰ اصله درخت چنار در این محدوده در سال های گذشته 
در حین عملیات س��اختمانی خشک ش��ده که در همین 
خصوص ضمن بررس��ی کارشناس��ی توس��ط کارشناس 
رسمی دادگستری و پیگیری اداره حقوقی منطقه، موضوع 
در کمیس��یون ماده ۷ منطقه نیز مطرح ش��ده و در حال 

صدور رأی جریمه با بالاترین ضریب است.
ورود دس�تگاه قضائی به ماجرای خشک شدن درختان  ���

خیابان ولیعصر )عج(
موضوع به اینجا ختم نشد؛ چرا که علی القاصی، رئیس کل 
دادگستری استان تهران به دادستان تهران مأموریت داد تا 
ضمن تشکیل کارگروهی تخصصی، علل وقوع این حادثه 
را احصاء و در صورت احراز وقوع تخلف و یا جرم اقدامات 
لازم در چارچوب قوانین و مقررات صورت گیرد.رئیس کل 
دادگس��تری استان تهران با تاکید بر این گزاره که محیط 
زیست شهری از مصادیق حقوق عامه محسوب می شود، 
گف��ت: از آن جا حفظ حقوق عام��ه یکی از مأموریت های 
دستگاه قضائی محسوب می شود، در صورت احراز تعدی 

به حقوق عمومی جامعه با جدیت برخورد خواهد شد.
تش�کیل پرونده قضائی برای خش�ک ش�دن درختان  ���

خیابان ولیعصر )عج( با ورود مدعی العموم
در ادامه و در پی دس��تور القاصی، علی صالحی، دادستان 
تهران از تشکیل پرونده قضائی برای بررسی علت خشک 

ش��دن درختان خیاب��ان ولیعصر )عج( خب��ر داد و گفت: 
به منظ��ور حفظ و صیانت از منابع طبیع��ی، در این رابطه 
پرونده قضائی در دادس��رای ناحیه یک تهران تش��کیل 
شد.دادس��تان تهران خاطرنش��ان کرد: پس از تش��کیل 
پرون��ده قضائی، بلافاصله موضوع جهت بررس��ی دقیق 
به کارش��ناس مربوطه ارجاع ش��د. دس��تورات لازم برای 
تسریع در رس��یدگی پرونده و دریافت نظرات کارشناسی 
و مشخص شدن علت به وجود آمدن حوادث مذکور برای 
درختان صادر و با عوامل و مرتکبان واقعه برخورد قانونی و 

قاطع صورت خواهد گرفت.
تکلیف مالک متخلف برای کاش�ت ���۱3 اصله درخت در 

محل خشک شدن درختان
در ادامه و در حاش��یه برگزاری هش��تاد و یکمین جلس��ه 
ش��ورای ش��هر تهران، علی محمد مخت��اری مدیرعامل 
س��ازمان بوستان ها و فضای سبز ش��هر تهران از تکلیف 
مالک متخلف س��اختمان که اقدام به خش��ک کردن ۱۳ 
اصله درخت کرده بود، به کاشت ۱۳ اصله درخت در همان 

موقعیت خبر داد.
جریم�ه ���۱۱۷ میلیارد تومانی ب�رای مالک متخلف ملک 

خیابان ولیعصر )عج(
ماجرای خشک شدن درختان خیابان ولیعصر )ع( به اینجا 
ختم نش��د؛ چرا که مهدی پیرهادی در حاش��یه هشتاد و 

سومین جلسه شورای اسلامی شهر و در جمع خبرنگاران 
از جریم��ه ۱۱۷ میلیارد تومانی ب��رای مالک متخلف در 
جلسه کمسیون ماده ۷ شهرداری تهران خبر داد و گفت: 
احتمالًا مبلغی هم قوه قضائیه به عنوان جریمه تعیین کند 
و مجموعه حقوقی شهرداری تهران و منطقه یک پیگیر 
کیفری موضوع هس��تند.اطلاعات به دست آمده حاکی از 
این اس��ت که در کنار جریم��ه ۱۱۷ میلیارد تومانی برای 
مال��ک متخلف، پرونده قضائی که ب��ا ورود مدعی العموم 
در این خصوص تش��کیل ش��ده، در حال رسیدگی و طی 

فرایندهای قضائی است.
تعامل مدیریت ش�هری با دستگاه قضائی در خصوص  ���

مصادیق حقوق عامه
علیرضا نادعلی در گفتگو با مهر و در خصوص تعامل 
ش��ورای شهر و مدیریت شهری با دستگاه قضائی در 
خص��وص مصادیق حق��وق عامه گفت: م��ا به عنوان 
نماین��دگان مردم از بعد نظارت��ی جایگاه حضور خود 
در این کرسی ها می توانیم ایرادی را دنبال کنیم، یک 
ترک فعل و یا تخلفی که رخ داده را شناس��ایی کنیم 
و در مورد آن تذکر دهیم و دوس��تان مدیریت شهری 
نی��ز وظیفه دارن��د موضوع را دنبال کنند.س��خنگوی 
ش��ورای شهر تهران با ابراز خرسندی از ورود دستگاه 
قضائ��ی به مصادی��ق حق��وق عامه در بعد مس��ائل 
ش��هری اظهار کرد: اینکه دس��تگاه قضائی خصوصاً 
به عن��وان مدعی العموم پیرو این موضوع فعال ش��ود، 
قابل تقدیر اس��ت؛ چرا که بس��یاری از اوقات زمانی 
که دس��تگاه قضائی وارد این عرصه می ش��ود، جامعه 
حس امنیت پیدا می کند.وی با بیان اینکه این رفتارها 
تجربیات جدیدی است، اذعان کرد: البته به این معنا 
نیس��ت که در قبل سابقه نداش��ته اما ورود بیشتر در 
حوزه هایی مانند محیط زیست و مسائلی از این قبیل 
که از مصادیق حقوق عامه اس��ت، برای مردم سبب 
امیدواری می شود و برای شورا نیز اتفاق مثبتی است.
نادعلی در بخش پایانی سخنان خود با تقدیر از ورود 
دادگستری استان تهران نسبت به ماجرای خشکاندن 
درختان خیابان ولیعصر )ع( گفت: تصور بر این اس��ت 
که با همکاری میان بخشی بتوان کار را با نتایج بهتر 
و قابل توجه تری پیش برد و آثار مثبتی را برای ش��هر 

و شهروندان به دست آورد.

رئی��س قوه قضائیه گفت: اینکه بی��ش از هزار خودرو 
یا وس��یله نقلیه توقیف شده بدون آنکه تعیین تکلیف 
ش��ده باش��ند در یک پارکینگ خاک بخورند، با هیچ 
منطقی س��ازگار نیس��ت. به گزارش فارس به نقل از 
مرکز رس��انه قوه قضائیه، حجت الاس��لام والمسلمین 
محسنی اژه ای طی سخنانی در شورای قضایی استان 
یزد، با اش��اره به برکت حضور مسؤولان در بین مردم 
در اقصی نقاط ایران اس��لامی و اس��تماع مس��ائل و 
مش��کلات آنها، از مسؤولان عالی دستگاه قضایی که 
در جریان س��فر به یزد ، به نقاط مختلف این اس��تان 
عزیمت کردند، قدردانی به عمل آورد و اظهار داش��ت:  
وقتی یک مس��ؤول در بین مردم نقاط مختلف کشور 

حاضر می ش��ود و مسائل و مشکلات آنها را از نزدیک 
لم��س و حس می کند، این امر اثرات فراوانی دارد و با 
مطالعه مسائل و مشکلات از روی کاغذ متفاوت است.
رئیس قوه قضائیه بر همین اساس خطاب به مسؤولان 
عالی قضایی دس��تور داد گزارشی از موارد احصاء شده 
پیرامون محل مأموریت های اعزامی خود در س��فر به 
استان یزد را به حوزه ریاست قوه قضائیه ارائه دهید و 
حوزه ریاست نیز  به طور ویژه عملیاتی شدن مصوبات 
سفر به یزد را پیگیری کند.رئیس دستگاه قضا در ادامه 
با اشاره به توفیق حاصل شده در انتقال پادگان ارتش از 
شهر مشهد، به حجت الاسلام پورخاقان، رئیس سازمان 
قضایی نیروهای مسلح دس��تور داد موضوع جابجایی 

پاسگاه شهید مدنی شهرستان مهریز را در جهت رفاه 
حال مردم شهرستان و رفع دغدغه های آنها با جدیت 
پیگی��ری کند.در جریان این جلس��ه، حجت الاس��لام 
پورخاقان رئیس س��ازمان قضایی نیروهای مس��لح با 
ارائه گزارش��ی از سفر خود به شهرس��تان مهریز یزد، 
از اتخ��اذ تدابیر و تمهیدات لازم برای اس��تقرار گیت 
الکترونیکی در مرکز بارانداز و حمل بار مهریز و مرتفع 
کردن مشکل صف کیلومتری کامیون های باری این 
منطقه، با مساعدت بخش های ذیربط اجرایی خبر داد.
رئی��س عدلیه در ادامه به نبود مراکز پزش��کی قانونی 
و ش��وراهای حل اختلاف در برخی از شهرستان های 
اس��تان یزد و ایجاد مش��کلات و گرفتاری برای مردم 

بدین واسطه اشاره کرد و از مسؤولین استان حاضر در 
جلسه خواست با همکاری یکدیگر  و اتخاذ تدابیر لازم، 
زمینه ایجاد مراکز پزش��کی قانونی و ش��وراهای حل 
اختلاف در همه شهرس��تان های استان یزد را فراهم 
آورند.حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه 
با اش��اره به گزارش رئیس س��ازمان قضایی نیروهای 
مس��لح مبنی بر موضوع اس��تقرار بیش از هزار وسیله 
نقلیه توقیف شده در پارکینگ شهرستان مهریز و عدم 
تعیین تکلیف آنها، بیان داش��ت: اینک��ه بیش از هزار 
خودرو یا وس��یله نقلیه توقیف شده بدون آنکه تعیین 
تکلیف ش��ده باشند در یک پارکینگ خاک بخورند، با 

هیچ منطقی سازگار نیست.

دستور رئیس دستگاه قضا برای تعیین تکلیف ۱۰۰۰ خودروی توقیفی در پارکینگ مهریز یزد 

بازنشستگی 2۰ ساله کمترین امتیازی است که می توان در قبال خدمات خبرنگاران ارائه کرد 
مدیرعام��ل تعاونی مطبوعات کش��ور با اش��اره به موانع 
اجرایی شدن قانون بازنشستگی ۲۰ ساله خبرنگاران گفت: 
بازنشس��تگی ۲۰ ساله کمترین امتیازی است که می توان 
در قبال خدمات خبرن��گاران ارائه کرد.علی اکبر بهبهانی، 
مدیرعامل تعاونی مطبوعات کشور در گفت وگو با خبرنگار 
اجتماعی خبرگزاری تسنیم درباره موانع اجرایی شدن قانون 
بازنشستگی ۲۰ ساله خبرنگاران اظهار کرد: عدم هماهنگی 
میان سازمان های ذی ربط  همیشه وجود داشته اما در کنار 
آن در س��ال های اخی��ر، اف��رادی در رأس مدیریت برخی 
رسانه ها و مطبوعات کشور قرار گرفته اند که علاقه ای به 
این حوزه ندارند و ای��ن افراد علاقه ای ندارند که امتیازات 
و منافعی که نصیب خودش��ان شده، به خبرنگار نیز برسد.

وی ادامه داد: این امر باعث شده تا سازمان های ذی ربط نیز 

به طور جدی به موضوع بازنشستگی ۲۰ ساله خبرنگاران 
و روزنامه ن��گاران نگاه نکنند؛ ش��غل خبرنگاری، حرفه ای 
بسیار سخت است و در تمام دنیا این سختی کار از سال ها 
قبل ثابت شده و به همین دلیل در بسیاری از کشورها به 
خبرنگاران ۵ یا ۱۰ سال بازنشستگی پیش از موعد داده اند.
مدیرعامل تعاونی مطبوعات کشور تصریح کرد: از نظر من 
کس��انی که ۲۰ سال در حرفه خبرنگاری مشغول بوده اند، 
دیگر توانی برای ادامه فعالیت ندارد و باید قانون بازنشستگی 
پیش از موعد برای آن ها اعمال ش��ود؛ خبرنگاران همیشه 
در کش��ور ما پیش قراول در مسائل مختلف کشور هستند 
و حتی در جبهه های دفاع مقدس نیز خبرنگاران، جزئی از 
خط مقدم بودند؛ در مقایسه با سایر صنوف، تعداد زیادی از 
خبرنگاران در جنگ تحمیلی به شهادت رسیدند اما در عمل 

توجه به سایر صنوف بیشتر از خبرنگاران است.بهبهانی با 
اشاره به اینکه از زمان روی کار آمدن دولت سیزدهم، جدیت 
بیش��تری برای رسیدگی به امور خبرنگاران دیده می شود، 
گفت: از زمانی که آقای اسماعیلی به عنوان وزیر فرهنگ 
و ارش��اد اسلامی انتخاب ش��د، او و تیم همراهش جدیت 
بیشتری برای رسیدگی به امور خبرنگاران نشان داده اند و به 
دنبال اجرایی کردن مصوبه بازنشستگی۲۰ ساله خبرنگاران 
هستند.وی تصریح کرد: در اقدامی شایسته، وزیر فرهنگ 
و ارش��اد اسلامی همه مدیران نشریات را مجبور کردند تا 
نیروهای خود را بیمه کنند و اعلام کردند که اگر این کار را 
انجام ندهند، یارانه و سهمیه کاغذ به آن ها تعلق نمی گیرد؛ 
به خاطر همین س��ختگیری وزارت ارشاد، در حال حاضر 
کمتر روزنامه ای است که نیروی خود را بیمه نکرده باشد که 

این اقدام، شایسته تقدیر است.مدیرمسئول روزنامه سراسری 
سایه تصریح کرد: متأسفانه درصد زیادی از کارفرمایانی که 
به عنوان مدیر مس��ئول یا صاحب امتی��از در مطبوعات ما 
مشغول هستند، وظایف خود را به درستی انجام نمی دهند 
و به حقوق و مزایای خبرنگاران توجهی ندارند؛ خبرنگاران 
حقوق زیادی دریافت نمی کنند و در مقابل این حقوق کم، 
مداوم در حال فعالیت هس��تند لذا بازنشس��تگی ۲۰ ساله 
کمترین امتیازی اس��ت که می توان در قبال خدمات آن ها 
ارائه کرد که امیدوارم سازمان های مربوطه و کارفرمایان به 
این مهم اهتمام ورزند.بهبهانی خاطرنشان کرد: مسئولان 
باید با بیمه تأمین اجتماعی هماهنگی لازم را داشته باشند 
و مصوبه بازنشس��تگی۲۰ ساله خبرنگاران که سال هاست 

تصویب شده اما اجرا نشده را اجرا کنند.
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اقتصاد خرد

برقراری ۵3۴ پرواز برای اعزام و 
بازگشت زئران اربعین

مسئول عملیات اربعین شرکت فرودگاه ها و 
ناوبری هوایی ای��ران از برقراری ۵۳۴ پرواز 
برای اعزام و بازگشت زئران اربعین به عتبات 
عالیات خبرداد. به گ��زارش عصرایرانیان به 
نق��ل از وزارت راه و شهرس��ازی،  غلامرضا 
رس��تمیان مدیرعام��ل و مس��ئول عملیات 
اربعین ش��رکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 
ای��ران از آمادگی فرودگاه های کش��ور برای 
اعزام زائران اباعبدالله الحسین)ع( در اربعین 
امس��ال خبر داد و گفت: تا این لحظه برای 
پروازه��ای اربعین ک��ه از تاری��خ ۱۵ تا ۳۰ 
شهریور انجام خواهد شد،۵۳۴ پرواز در نظر 
گرفته شده است که تعداد۲6۷ پرواز  عملیات 
رف��ت و ۲6۷ پ��رواز برای  برگش��ت مجوز 
گرفته اند.رستمیان بیان کرد: برای شهرهای 
تبریز، ساری، کرمانشاه، رشت، گرگان، یزد، 
اصفهان ، لامرد، لار، کرمان، ش��یراز، مشهد 
و مهرآباد تهران مجوز صادر ش��ده اس��ت و 
مج��وز پروازی ب��رای  چند ش��هر دیگر در 
روز ه��ای آینده افزوده خواهد شد.مس��ئول 
عملیات اربعین ش��رکت فرودگاه هابا اش��اره 
به اینکه تعداد زائران اربعین نس��بت حجاج 
بیت الله الحرام بیش��تر اس��ت، خاطر نش��ان 
کرد: در عملیات حج فقط شرکت هواپیمایی 
»هما« انتقال حجاج را برعهده داشت اما در 
عملی��ات اربعین ایرلاین ه��ای مختلفی که 
مجوز پرواز داش��ته باش��ند به زائران خدمت 
رسانی خواهند کرد.در عملیات اربعین امسال 
۹ فرودگاه بین الملل��ی و ۲۹ فرودگاه دارای 
م��رز هوایی قابلیت اعزام زائ��ران به عتبات 

عالیات را دارند.

متوسط قیمت ۵2 میلیونی هر مترمربع 
زمین در تهران

بررس��ی آمار رسمی نش��ان می دهد متوسط 
قیمت ف��روش هر مترمربع زمی��ن یا زمین 
س��اختمان مس��کونی کلنگی در زمس��تان 
گذشته در ش��هر تهران ۵۲.۱ میلیون تومان 
بوده اس��ت.به گزارش تس��نیم، مطابق آمار 
منتشر ش��ده مرکز آمار ایران متوسط قیمت 
فروش هر متر مربع زمین یا زمین ساختمان 
مس��کونی کلنگی معامله ش��ده در زمستان 
گذش��ته در ش��هر تهران ۵۲ میلیون و ۱۷۴ 
هزار تومان ب��ا میانگین ۲۳۸ متر مربع بوده 
اس��ت. این قیمت در مقایس��ه با فصل پاییز 
۱۴۰۰ و زمس��تان ۹۹ به ترتیب ۴.۸ و ۱۷.۱ 
درصد افزایش داشته است.در زمستان ۱۴۰۰ 
حداقل و حداکثر قیمت فروش یک متر مربع 
زمین  به ترتیب ۴.6 میلیون و ۲6۲ میلیون و 
۳۰۰ هزار تومان بوده است.همچنین متوسط 
قیمت فروش هر متر مربع زیربنا مسکونی در 
مدت یاد  شده ۳6.۷ میلیون تومان با میانگین 
مس��احت ۸6 متر مربع و متوسط عمر بنای 
۱۳ س��ال بوده که نس��بت ب��ه پاییز ۱۴۰۰ 
بالغ بر ۹.۸ درصد و در مقایس��ه با زمس��تان 
۹۹ بالغ بر ۱۴.۵ درصد رش��د داش��ته است.
حداکثر قیمت فروش ی��ک متر مربع زیربنا 
مسکونی در شهر تهران ۲۷6 میلیون و ۷۹۹ 
هزار تومان و حداقل ۳.۲ میلیون تومان بوده 

است.

رشد 21 درصدی تجارت غیرنفتی در 
چهارماهه امسال

وزیر صنع��ت، معدن و تجارت گفت: تجارت 
غیرنفتی کشور در چهارماهه نخست امسال 
۲۱ درص��د رش��د یافت��ه اس��ت.به گزارش 
ایرن��ا، س��ید رضا فاطمی امی��ن وزیر با مهم 
ارزیابی کردن دو ش��اخص تولید و تجارت در 
اقتصاد افزود: س��ال ۱۴۰۰ تجارت غیرنفتی 
کش��ور رش��د قابل توجهی داش��ته و به رقم 
۴۸ میلیارد دلار رسیده اس��ت.وی ادامه داد: 
همچنین در ۴ماهه نخس��ت امسال این رقم 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۲۱ درصد 
رشد را نشان می دهد.وزیر صمت  با اشاره به 
اینکه تلاش ش��ده تا تحولات زیرساختی در 
همه عرصه های مرب��وط به وزارتخانه ایجاد 
ش��ود گفت: دولت مردمی عمیقاً باور دارد که 
مسائل کشور داخلی است و خودمان باید این 
مسائل را رفع کنیم.فاطمی امین در پاسخ به 
سؤالی مبنی بر اینکه با وجود تحریم ها چرا در 
یک سال گذشته تجارت و تولید رشد داشته 
اس��ت، گفت: دلیلش آن اس��ت که فکرمان 
عوض شده و این دولت منتظر نمی ماند ببیند 
آن طرف چه تصمیمی می گیرد؛ بلکه با اتکا 
به توان داخل تصمیم ها اتخاذ می شود.وی در 
ادامه ب��ا ارائه آماری از بخش تولید، صادرات 
و س��ایر بخش ه��ای وزارت صنعت معدن و 
تجارت به تشریح فعالیت های این وزارتخانه 

در یک سال گذشته پرداخت.

اخبار

میزان بیابان زایی درایران، سالانه 
حدود یک میلیون هکتار است

سرپرست سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری 
کش��ور گفت: بر اس��اس برآورد این سازمان، 
میزان بیابان زایی در ایران سالانه حدود یک 
میلیون هکتار اس��ت.به گزارش مهر، معاون 
وزیر جهاد کشاورزی اظهار داشت: بر اساس 
برآورد س��ازمان منابع طبیع��ی و آبخیزداری 
کشور میزان بیابان زایی در ایران سالانه حدود 
یک میلیون هکتار اس��ت افزود: برای مقابله 
ب��ا بیابان زایی با توجه به مش��ارکت مردم و 
اعتباراتی که وجود دارد می توانیم به این میزان 
بیابان زدایی، حدود سیصد هزار هکتار نیز در 
س��ال افزایش دهیم.عباسعلی نوبخت افزود: 
ایران ۱6۵ میلیون هکتار وسعت دارد و از این 
میزان حدود ۱۳۵ تا ۱۳۷ میلیون هکتار منابع 
طبیعی است و با توجه به اهمیت خاک، موظف 
هس��تیم فعالیت هایی را که در سازمان منابع 
طبیعی و آبخیزداری کش��ور انجام می دهیم 
ه��دف اصلی ما حفظ خاک و احیا و توس��عه 
و ارتقا کمی و کیفی پوشش کشور باشد.وی 
تصریح کرد: از این میزان وسعت، ۱۲۵ میلیون 
هکتار از خاک کشور در قلمرو فرسایش آبی 
هست که با فعالیت های آبخیزداری سعی در 
جلوگیری از فرسایش خاک را داریم و حدود 
۳۲/۸ میلیون هکتار بیابان در قلمرو فرسایش 
ب��ادی قرار دارد.نوبخت اظهار داش��ت: ایران 
در نقطه ای از زمی��ن قرار گرفته که تغییرات 
اقلیمی تاثیرگ��ذار دارد و ریزگردهای اطراف 
کشور و از طرفی تغییرات اقلیمی و گرم شدن 
کره زمین، در مجم��وع باعث افزایش میزان 
بیابان ش��ده اس��ت.وی در ادامه گفت: در ۴۳ 
شهرستان کش��ور اداره منابع طبیعی فعالیت 
می کن��د که با قرار دادن بذر رایگان در اختیار 
مردم می توان کم��ک بزرگی به احیا و حفظ 
منابع طبیعی و افزایش س��طح سرانه فضای 
سبز کشور کرد. در این میان تشکل های مردم 
نهادهایی هس��تند که خود ج��وش پیرامون 
پروژه های آبخی��زداری در عرصه های منابع 

طبیعی فعالیت می کنند.

قیمت بلیت اتوبوس های اربعین از مبدأ 
پایتخت 

نایب رئیس کانون انجمن صنفی شرکت های 
حمل و نقل کش��ور نرخ بلی��ت اتوبوس های 
اربعین از مبدا پایتخت ب��رای بازه زمانی ۱۲ 
شهریور تا ۳۰ شهریور را اعلام کرد.به گزارش 
صدا و سیما، قیمت بلیت اتوبوس های اربعین 
از مبدأ پایتخت از س��وی نایب رئیس کانون 
انجمن صنفی شرکت های حمل و نقل کشور 
اعلام ش��د.به گفته صاحب��کار قیمت بلیت 
اتوب��وس ۲۵ نف��ره از تهران ت��ا مهران ۴۴۰ 
ه��زار و ۲۵۰ تومان و قیم��ت بلیت اتوبوس 
۳۲ نفره ۳۳6 هزار تومان و اتوبوس ۴۴ نفره 
۲۴۵ هزار تومان تعیین ش��ده است.وی ادامه 
داد: همچنی��ن قیمت بلیت اتوبوس از تهران 
تا ایلام برای اتوبوس های ۲۵ نفره ۳۷6 هزار 
و ۲۵۰ تومان و اتوب��وس ۳۲ نفره ۳۰۴ هزار 
و ۵۰۰ تومان و اتوب��وس ۴۴ نفره ۲۴۵ هزار 
تومان تعیین شده است. به گفته نایب رئیس 
کان��ون انجمن صنفی ش��رکت های حمل و 
نقل کش��ور، قیمت بلیت اتوبوس از تهران تا 
کرمانش��اه برای اتوبوس ه��ای ۲۵ نفره ۲۹6 
هزار تومان، اتوبوس های ۳۲ نفره ۲۵۵ هزار 
و ۵۰۰ توم��ان و اتوبوس ه��ای ۴۴ نفره ۱۷۱ 
هزار و ۵۰۰ تومان تعیین شده است.صاحبکار 
تصریح کرد: این نرخ فقط در بازه ایام اربعین 
یعنی ۱۲ تا ۳۰ شهریور است و قیمت ها پس 

از اربعین به روال عادی باز می گردد. 

افزایش نرخ مرغ به 6۵ هزار تومان
رئیس اتحادیه فروشندگان مرغ و ماهی گفت: 
قیمت مرغ زنده کیلویی ۴۴ تا ۴۵ هزار تومان 
و م��رغ عمده کیلویی 6۰ هزار تومان ش��ده 
است از این رو  نرخ فروش مرغ آماده طبخ در 
خرده فروشی به کیلویی 6۵ هزار تومان رسید.
به گزارش ایلنا، مهدی یوس��ف خانی با تایید 
خبر فروش مرغ کیلویی 6۵ هزار تومان، اظهار 
کرد: چند روزی اس��ت که شاهد افزایش نرخ 
مرغ در واحدهای صنفی هستیم؛ قیمت مرغ 
زنده کیلویی ۴۴ تا ۴۵ هزار تومان و مرغ عمده 
کیلویی 6۰ هزار تومان ش��ده است از این رو  
نرخ فروش مرغ آماده طبخ در خرده فروش��ی 
ب��ه کیلویی 6۵ هزار تومان رس��ید.این فعال 
صنف��ی با بیان اینکه رعای��ت نرخ مصوب از 
سوی فروشندگان الزامی است، تصریح کرد: 
نرخ مصوب کیلویی ۵۹ ه��زار و ۸۰۰ تومان 
است فروشندگان امیدوار هستند با آغاز هفته 
جدید قیمت ها ریزش کند. وی ادامه داد: مرغ 
کیلویی 6۰ هزار تومان خرید گوشت قرمز را 
برای خانوارها اقتصادی تر کرده است؛ تفاوت 
نرخ مرغ و گوش��ت همواره ۵ برابر بود اما در 
حال حاضر این تف��اوت قیمت ۲.۵ تا ۳ برابر 
شده است. به گفته رئیس اتحادیه فروشندگان 
مرغ و ماهی؛ توان خرید مردم مشخص است 
و حتی نرخ مصوب کیلویی 6۰ تومان نیز برای 
خریداران مورد قبول نیست این در حالیست 
که تولیدکنندگان پیشنهاد فروش مرغ کیلویی 

۷۰ تا ۸۰ هزار تومانی را به دولت می دهند.

رییس کمیس��یون عمران مجلس با تاکید 
ب��ر اینکه اراده جدی ب��رای افزایش تولید 
مس��کن در دول��ت وج��ود ن��دارد، گفت: 
علی رغ��م اینک��ه رییس جمه��وری قول 
س��اخت ۴ میلیون مسکن را به مردم داده 
اما برخی از وزرا و اعضای کابینه از اجرای 
ای��ن وعده رییس دولت امتناع می کنند.به 
گ��زارش ایلنا، محمدرض��ا رضایی کوچی 
اظهار کرد: بیانات رهبری درباره وضعیت 

مس��کن بس��یار دقیق و کارشناسی بود و 
مش��کلات م��ردم در حوزه مس��کن یک 
واقعیت است. علی رغم اینکه قانون جهش 
تولید مسکن )ساخت ۴ میلیون مسکن در 
۴ س��ال( در مجلس به تصویب رسیده و 
ی��ک قانون کامل��ی برای تقوی��ت تولید 
مسکن و رفع مش��کلات این حوزه است 
ام��ا عوامل زیادی دخیل هس��تند که این 
قانون به اجرا نرسد. وی با بیان مهمترین 

اجزای دولت اعتقادی به س��اخت مسکن 
و اهمیت موضوع ندارند، ادامه داد: وزارت 
اقتصاد، بانک مرکزی و س��ازمان برنامه و 
بودجه با وجود اینکه نقش بس��یار پررنگی 
در رفع مش��کلات حوزه مسکن و اجرای 
قانون جهش تولید مسکن دارند اما نشان 
دادند ک��ه اراده ای برای تحقق این قانون 
نداشته و ندارند . رییس کمیسیون عمران 
مجل��س گف��ت: از جمله وظایف��ی که در 

قانون جهش تولید مس��کن تعریف شده، 
همراه��ی بانک ها در اج��رای این قانون 
اس��ت و باید ۲۰ درصد تسهیلات بانک ها 
به بخش مس��کن اختصاص داده شود. از 
س��وی دیگر مهمترین موضوع این قانون 
واگ��ذاری اراضی دولت برای س��اخت ۴ 
میلیون مس��کن بوده اس��ت ک��ه هر دو 
ای��ن موضوعات تحقق پی��دا نکرد. وی با 
تاکید بر اینکه اراده ج��دی برای افزایش 

تولید مس��کن در دولت وجود ندارد، افزود: 
علی رغ��م اینک��ه رییس جمه��وری قول 
س��اخت ۴ میلیون مسکن را به مردم داده 
اما برخی از وزرا و اعضای کابینه از اجرای 

این وعده رییس دولت امتناع می کنند.

برخی از اعضای دولت اجازه تولید مسکن را نمی دهند
رییس کمیسیون عمران مجلس:

نقش مغفول رایزنان بازرگانی در توسعه صادرات کشور
راهکار افزایش صادرات غیرنفتی؛

اهمی��ت نقش رای��زن بازرگانی در توس��عه روابط تجاری 
انکارناپذیر اس��ت با این ح��ال دولت ها به بهانه های مالی 
توجهی به این حوزه نداش��ته اند؛ به گونه ای که ایران جزو 
کشورهایی است که کمترین رایزن را دارد.به گزارش مهر، 
یکی از مهم ترین مس��یرها برای رشد صادرات غیرنفتی و 
توسعه روابط تجاری با کشورهای دیگر، داشتن یک نقشه 
راه و بازارسازی در کشورهای هدف است. متأسفانه با توجه 
به اینکه اقتصاد ایران هیچ گاه یک اقتصاد صادرات محور 
نب��وده و صادرات در اولویت های دس��ته چندم، رده بندی 
شده اس��ت، برای ترسیم نقش��ه راه و پایدار کردن روابط 
و پیوندهای تجاری با کش��ورهای دیگر حتی کشورهای 
همس��ایه اقدام علمی خاصی از سوی دولت های مختلف 
انجام نشده است.در این بین یکی از اهرم هایی که می تواند 
از طریق بازاریابی و بازارسازی، پیوندهای تجاری را پایدار 
کرده و به جذب س��رمایه و رفت و آمد هیأت های تجاری 
کم��ک کند، رایزنان بازرگانی هس��تند. رایزن بازرگانی به 
فردی گفته می شود که به عنوان وابسته تجاری در کشور 
هدف شناخته می شود و به شناس��ایی اطلاعات بازارها و 
چگونگی ورود به آنها می پ��ردازد. در واقع رایزن بازرگانی 
به عنوان نماینده دولت و دیده بان تجاری کش��ور در بازار 
محل مأموریت، به منظور معرفی شفاف و عادلانه فرصت ها 
و اطلاع رسانی و ظرفیت های تجاری، فراهم کردن بستر 
صادرات محصولات ایرانی، تسهیل جذب سرمایه گذاری، 
کمک به برگزاری اجلاس های مش��ترک و همکاری در 
انعق��اد قراردادهای تجاری و تفاهم نامه های مش��ترک و 
اقداماتی از این دس��ت فعالی��ت می کند.اگرچه ایران طی 
سال های گذش��ته تا به امروز مجموعاً ۷۵ رایزن بازرگانی 
در کش��ورهای مختلف داش��ته اس��ت اما با توجه به بروز 
رخدادهای مختلف همچون تشدید تحریم ها، شیوع کرونا 
و البت��ه عدم توجه کافی به اهمیت نقش رایزنان بازرگانی 
در توس��عه روابط تجاری و ع��دم اختصاص بودجه کافی، 
تعداد رایزنان به پایین ترین حد خود رس��ید، به گونه ای که 
در پایان دولت دوازدهمم تنها ۲ رایزن بازرگانی داش��تیم. 
این در حالیس��ت که کشورهای فعال در زمینه دیپلماسی 
اقتصادی مانند چین و آلمان به ترتیب ۲۲۱ و ۲۱۳ رایزن 

بازرگانی دارند.
افزایش تعداد رایزنان به ���2۵ رایزن تا پایان سال

در این رابطه سید احمدرضا علایی طباطبایی معاون ارتقا 
کسب و کارهای بین المللی سازمان توسعه تجارت ایران 
اظه��ار کرد: تعداد رایزنان بازرگانی در س��ال های مختلف 
متفاوت بوده اما با شروع به کار دولت جدید، تعداد رایزنان 
ب��ه دو رایزن کاهش یافته بود اما در ادامه با پیگیری های 
انجام شده و ساپورت دولت به ویژه در حوزه بودجه، تعداد 
رایزنان در پایان سال ۱۴۰۰ به ۷ نفر رسید.وی با بیان اینکه 
فعلًا هدف گذاری اعزام ۳۰ رایزن اس��ت، افزود: در س��ال 
۱۴۰۱ نیز تاکنون تعداد رایزنان بازرگانی به ۱۲ نفر افزایش 
یافته که در محل مأموریت خود مستقر شده اند و ۱۳ رایزن 
دیگر هم در حال اعزام هس��تند؛ برآورد این است که تعداد 
رایزنان تا پایان س��ال جاری به ۲۵ نفر برسد.علایی ادامه 
داد: در حال حاضر در عراق، روس��یه، چین )پکن(، عمان، 
آذربایجان، ارمنس��تان، پاکس��تان، قطر، هند، افغانستان، 
لبنان و بلاروس رایزن بازرگانی مس��تقر داریم.وی اضافه 
کرد: ۱۳ نفری هم که تا پایان س��ال قرار اس��ت به عنوان 

رایزن بازرگانی اعزام شوند به کشورهای قزاقستان، آلمان، 
برزیل، آفریقای جنوبی، الجزایر، امارات، چین )شانگهای(، 
ازبکس��تان، نیجریه، عراق )اقلیم(، اندونزی، کنیا و ترکیه 
می روند. دو سه نفر از این رایزنان در همین شهریور ماه به 
کشور مقصد اعزام می شوند و مابقی هم در یک پروسه ۳ 

الی ۴ ماه آینده اعزام می شوند.
چرا تعداد رایزنان ما نس�بت به کشورهای خارجی کم  ���

است؟
معاون س��ازمان توس��عه تجارت ایران در خصوص اینکه 
اغلب کشورهای خارجی بالای ۲۰۰ رایزن دارند، چرا تعداد 
رایزنان ما کم است، تصریح کرد: واقعیت آن است که برای 
اعزام رایزنان مش��کل تأمین بودجه داریم و در حال حاضر 
نیز با توجه به حمایت وزیر توانستیم تعداد رایزنان را افزایش 
دهیم. برای س��الهای بعد باید ببینیم چه اتفاقی در مسائل 
مالی می افتد.وی گفت: همچنین باید اشاره شود که طبق 
ضوابط موجود رایزن حتماً باید پرسنل رسمی و حقوق بگیر 
دولت باشد که اصلًا این مساله با وظایف رایزنی که ایجاد 
فضا و بازار برای بخش خصوصی اس��ت، همخوانی صد 
در صدی ندارد. بنابرای��ن بخش خصوصی ما باید امکان 
اعزام رایزن را داش��ته باش��د اما ضوابط ما اجازه این کار را 
نمی دهد. رایزنان کشورهایی همچون آلمان، کره و… فقط 
پرس��نل دولت و کادر سفارت نیستند.علایی با بیان اینکه 
عدم انتخ��اب رایزن از بخش خصوصی مانع مهمی برای 
افزایش تعدادی رایزنان است  افزود: ما در حال به روزرسانی 
دس��تورالعمل هس��تیم تا این اجازه را بگیریم که از بخش 
خصوصی هم رایزن انتخاب کنیم اما سخت است.معاون 
ارتقا کس��ب و کارهای بین المللی سازمان توسعه تجارت 
ایران ادامه داد: از سویی دیگر کشورهای خارجی اجازه دارند 
که خدماتی که رایزن ارائه می دهد خدماتی باشد که بتوانند 
از محل آن کسب درآمد کنند. ولی این کار به لحاظ قانونی 
برای ما ممنوع است و ما نمی توانیم به صورت اختصاصی 
از محل ارائه خدمات رایزنان کسب درآمد کنیم. بنابراین به 
بودجه دولتی محدود می شویم که در نهایت منجر به افت 

تعداد رایزنان می شود.
اصلاح دس�تورالعمل انتخ�اب رایزنان در دس�تور کار  ���

است
وی تصریح کرد: دس��تورالعمل انتخاب و اعزام رایزنان ۴ 
س��ند بالادس��تی دارد یعنی باید قوانین تغییر کنند تا این 
دس��تورالعمل هم تغییر کند. برای تغییر قوانین هم باید از 

طریق مجلس اقدام کنیم که پروس��ه طولانی اس��ت؛ به 
عنوان مثال یکی از این شرایط، شرایط اخذ گذرنامه سیاسی 
اس��ت که تغییر این شرایط زمانبر اس��ت.علایی افزود: در 
برنامه داریم که دستورالعمل را تغییر دهیم و در چند جلسه 
دولت این موضوع را مطرح کرده ایم و بحث های کارشناسی 
هم ش��ده و حتی در مجلس هم مطرح کرده ایم و مجلس 
هم پذیرفته اما باید روال خود را طی کند و دولت در قالب 

لایحه به مجلس ارسال کند.
رایزنان چگونه انتخاب می شوند؟ ���

معاون ارتقا کس��ب و کارهای بین المللی سازمان توسعه 
تجارت ایران همچنین در م��ورد جزئیات انتخاب رایزنان 
بازرگانی، گفت: دس��تورالعملی تحت عنوان نحوه انتخاب 
و انتص��اب رایزنان بازرگانی داریم که در اردیبهش��ت ماه 
امسال در این دستورالعمل تجدیدنظر شد و سعی کردیم با 
حذف تعدادی از مراحل غیرضرور و موازی کردن برخی از 
فرایندها، پروسه انتخاب و اعزام رایزن را کوتاه تر کردیم که 
بر همین اساس قبلًا پروسه اعزام 6 ماهه بود اما هم اکنون 
به ۳ الی ۴ ماه رسیده است.وی افزود: همیشه مرسوم بوده 
که رایزن بازرگانی پرسنل وزارت صمت مشخصاً سازمان 
توسعه تجارت ایران باشد، بنابراین یکی از موارد اصلاحی 
بنا به نیازهای تجاری و اقتصادی وزارتخانه های دیگر این 
بودکه به جز وزارت صمت از سه وزارتخانه جهاد کشاورزی، 
نفت و امور اقتصادی و دارایی نیز رایزن انتخاب می کنیم؛ 
در واقع دامنه شمول انتخاب و اعزام رایزن گسترش یافته 
است. این دستورالعمل از ابتدای امسال اجرا شد و از هفت 
رایزن اعزام ش��ده، ۵ رایزن از وزارتخانه ای خارج از وزارت 
صم��ت انتخاب ش��ده اند.علایی در ادامه گف��ت: از جمله 
ش��رایط عمومی انتخاب رایزن باید ب��ه مواردی همچون 
پرس��نل رس��می یک از ۴ وزارتخانه مذکور، تأهل، تسلط 
به زبان انگلیس��ی، داش��تن مدارک تحصیلی دانشگاهی 
خاص، استخدام رس��می خدمات کشوری، داشتن اصالت 
و تابعی��ت جمهوری اس��لامی ایران، داش��تن حداقل ۷ و 
حداکثر ۲۵ س��ال سابقه کار و داشتن شرایط اخذ گذرنامه 
سیاسی اش��اره کرد.وی با بیان اینکه به دلیل اینکه یکی 
از شرایط عمومی، رسمی خدماتی بودن است طبیعتاً دامنه 
ش��مول محدود می شود، افزود: یکی از اصلی ترین شرایط 
اختصاصی جذب رایزن، برگزاری آزمون به صورت مکتوب 
و حضوری است که باید نمره ۷۰ از ۱۰۰ را بگیرند و در این 
آزمون باید به ما احراز شود که این متقاضیان به موضوعات 

اقتصاد، اقتصاد بین الملل، تجارت، تجارت خارجی و مباحث 
مربوط به معاهدات، همکاری ها، همکاری های منطقه ای و 
س��ازمانی مسلط هستند.معاون ارتقا کسب و کارهای بین 
المللی سازمان توسعه تجارت ایران ادامه داد: پس از اینکه 
افراد نمره ۷۰ را کسب کردند به کمیته ای با ریاست سازمان 
توسعه تجارت دعوت می شوند که در این کمیته دو تن از 
معاونان وزیر صمت، رؤسای اتاق های بازرگانی و تعاون و 

معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه حضور دارند.
نزدیک به ���3 درصد متقاضیان تأیید صلاحیت می شوند

وی افزود: بنابراین مقررات نس��بتاً سخت گیرانه ای برای 
ج��ذب رایزن داریم که مجموع این ش��رایط باعث ش��ده 
نزدیک به ۳ درصد از متقاضیان انتخاب شوند.علایی گفت: 
در مورد شرایط اختصاصی آس��ان نمی گیریم اما در مورد 
شرایط عمومی سعی کردیم آسان تر برخورد کنیم. یکی از 
موارد همان گسترش دامنه شمول وزارتخانه ها برای انتخاب 
رایزن بود، همچنین رشته های تحصیلی را گسترش دادیم. 

اما باز هم پروسه انتخاب، پروسه راحتی نیست.
وزن بخش خصوص�ی در برنامه های رایزنان بالا رفته  ���

است
وی در م��ورد نظارت بر عملکرد رایزن��ان، افزود: تا قبل از 
این مرسوم بوده که رایزن حداقل دو سال و عمدتاً ۳ سال 
در مح��ل مأموریت خدمت کند ولی دوره ارزیابی رایزن را 
یک س��اله و قابل تمدید کردیم. در واقع رایزن می تواند تا 
۴ س��ال هم مشغول به کار باشد اما این مساله بستگی به 
نتیج��ه گزارش عملکرد دارد که هر م��اه گزارش از رایزن 
می گیریم و هر ۳ ماه ارزیابی کمی انجام می دهیم. رایزنانی 
که در این ارزیابی ها دو بار امتیازشان از 6۰ درصد حد نصاب 
پایین تر باشد، فراخوانده می شوند.علایی گفت: بنابراین در 
صورت نداشتن عملکرد مناسب حتی در کمتر از یک سال 
رایزن تغییر می کند که دو س��ه هفته پیش هم این اتفاق 
افتاد. از طرفی رایزنانی که امتیازشان بالای ۸۰ درصد باشد 
ماموریتشان برای یک سال دیگر تمدید می شود که به عنوان 
نمونه با توجه به عملکرد مثبت رایزن ما در عراق، مأموریت 
این فرد تمدید شد.معاون ارتقا کسب و کارهای بین المللی 
سازمان توسعه تجارت ایران اظهار کرد: روند فعلی از نظر 
کمی، کیفی و خروجی مدنظر از عملکرد رایزنان روند مثبتی 
تلقی می شود. قبلًا رایزنان روی ارائه سرویس های دولتی 
متمرکز بودند اما هدف گذاری فعلی و ش��اکله برنامه های 
رایزن فضاسازی برای بخش خصوصی است؛ بازاریابی و 
بازارسازی می کنند و به حل اختلافات تجاری می پردازند 
و ب��ه مراکز تجاری کمک می کنن��د.وی تصریح کرد: در 
واقع وزن بخش خصوصی در برنامه های رایزن بسیار بالا 
رفته است در حالی که قبلًا این رویکرد، یک رویکرد منفی 
تلقی می شد.بر اساس این گزارش، اهمیت تجارت خارجی 
در رشد و پیشرفت کش��ورها مسأله ای انکارنشدنی است، 
به گونه ای که س��هم آن در تولید ناخال��ص دنیا از رقم ۵ 
درصد در س��ال ۱۹۵۰ به بیش از ۲۰ درصد در س��ال های 
اخیر رسیده است.بنابراین با توجه به نقش بسیار مهمی که 
رایزنان بازرگانی در توس��عه روابط تجاری و بازارسازی در 
کشورهای هدف دارند، بهتر است دولت سیزدهم برخلاف 
دولت های قبلی، نس��بت به این حوزه حساسیت بیشتری 
داش��ته باشد و افزایش تعداد رایزنان بازرگانی را به صورت 

جدی تر در دستور کار قرار دهد.

معاون وزیر صمت گفت: در محصولاتی که مشابه داخلی 
دارد و سطح رضایت مشتری بالا باشد واردات نخواهیم 
داش��ت، اما در محصولاتی که تولید نداش��ته باشیم، از 
ظرفیت های مختلف اس��تفاده خواهیم کرد.به گزارش 
فارس،محمد مهدی برادران در پاس��خ به این سوال که 
آیا واردات لوازم خانگی آزاد می ش��ود، اظهار کرد: وقتی 
بازار رقابتی باش��د و محصولات داخلی بتواند نیاز کشور 
را تامی��ن کند، دلیلی برای واردات محصولات مش��ابه 

نداریم. معاون صنایع عموم��ی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت افزود: البته در برخی از حوزه ها مانند موبایل و یا 
کمپرسور آمادگی و تمایل برای سرمایه گذاری مشترک 
در کشور را داریم. وی بیان داشت: به دنبل این هستیم 
که در عرصه های بین الملل��ی در حوزه لوازم خانگی به 
یک صادرکننده تبدیل شویم و با توجه به اقدامات انجام 
شده طی سال های اخیر این پتانسیل وجود دارد. برادران 
با بیان اینکه مش��کل در زمینه تولید لوازم خانگی وجود 

ندارد، گفت: دغدغه اصلی ما کیفیت و ضمانت و خدمات 
پس از فروش است. معاون صنایع عمومی وزارت صمت 
اظهار داشت: از سال آینده رویکرد معاونت صنایع عمومی 
وزارت صم��ت در حوزه لوازم خانگی که تکمیل زنجیره 
تولید و تامین محصولات لوازم خانگی بود به ارتقا کیفیت 
تغییر خواهد کرد و در حوزه لوازم خانگی بیشتر به کیفیت، 
ضمانت و خدمات پس از فروش فکر خواهیم کرد. وی 
درباره واردات لوازم خانگی بیان داشت: در محصولاتی 

که مشابه داخلی دارد و سطح رضایت مشتری بالا باشد 
به هیچ وجه واردات نخواهیم داشت، اما در محصولاتی 
که تولید نداشته باشیم و یا تولیداتمان کفایت نکند و یا 
رضایت مشتری از نظر قیمت و کیفیت فراهم نشود، از 
ظرفیت های مختلف استفاده خواهیم کرد. وی گفت: ما 
نمی توانیم در حوزه شرکت ها دخالت کنیم، پیش فروش 
لوازم خانگی توسط شرکت ها یکی از روش های عرضه 

تولیدکنندگان است.

اجازه واردات لوازم خانگی مشابه داخلی نمی دهیم
معاون وزیر صمت:

سقف صادرات دام محرمانه است!
رئیس اتحادیه مرکزی دام سبک:

رئیس اتحادیه مرکزی دام سبک گفت: سقف 
صادرات دام در مصوبه شورای قیمت گذاری 
و ش��یوه نامه صادرات به دلیل احتمال تنش 
در بازار اعلام نش��ده اس��ت؛ ولی به صورت 
محرمانه به سازمان جهاد کشاورزی استان ها 
ابلاغ شده تا بر اساس آن مجوز صادر کنند.
به گزارش ایلنا،افشین صدر دادرس با اشاره 
به ابلاغ شیوه نامه صادرات دام زنده از سوی 
س��ازمان دامپزش��کی، اظهار ک��رد: مرجع 
ص��دور مجوز ص��ادرات دام زنده، س��ازمان 
جهاد کش��اورزی استان هاس��ت؛ متقاضیان 

ص��ادرات بای��د درخواس��ت خ��ود را به این 
س��ازمان اعلام کنند و هم اکنون در مرحله 
ثبت تقاضا هستیم.وی با بیان اینکه سازمان 
جهاد کش��اورزی استان ها بر اساس بندهای 
شیوه نامه صادرات بررسی ها را انجام می دهند، 
گفت: اگر نقطه ابهامی در روند وجود ایجاد 
ش��ود طبق ش��یوه نامه از معاونت امور دام یا 
دفتر توسعه صادرات استعلام گرفته می شود 
در ص��ورت نبود ابهام متقاض��ی برای طی 
کردن مراحل به س��ازمان دامپزشکی مراکز 
استان ها ارجاع داده می شود.صدر دادرس در 

پاس��خ به این پرسش که آیا سقف صادرات 
دام مشخص شده اس��ت؟ بیان کرد: سقف 
صادرات در مصوبه ش��ورای قیمت گذاری و 
ش��یوه نامه صادرات به دلی��ل احتمال تنش 
در بازار اعلام نش��ده اس��ت؛ ولی به صورت 
محرمانه به سازمان جهاد کشاورزی استان ها 
ابلاغ ش��د تا بر اساس آن مجوز صادر کنند.
رئیس اتحادیه مرکزی دام سبک با اشاره به 
کشورهای هدف صادراتی، خاطر نشان کرد: 
کشورهای حاشیه خلیج فارس، عراق و اقلیم 
کردستان دام زنده صادر می شود؛ و در ازای 

آن صادرکننده باید ارز وارد کش��ور می کند.  
ب��رای صادرکنندگان بعد از ص��ادرات تعهد 
ارزی ایجاد می شود که بعد از صدور دام باید 
مع��ادل آن ارز وارد کند.این فعال اقتصادی 
ب��ا بیان اینک��ه دامپروری فراس��رزمینی در 
ارمنستان و مغولستان انجام می شود، گفت: 
در این کش��ورها مراتع به وفور وجود دارد و 
دام ارزان است از این رو سرمایه گذار ایرانی 
به این کش��ورها می روند و اق��دام به تولید 
می کنند؛ اما نباید از این نکته غافل ش��ویم 
که محور توجه باید تولیدکننده داخلی باشد. 

تولیدکننده داخلی تابع قوانین داخلی و برای 
مصرف اقدام به تولید می کند از این رو تولید 
آنها باید برای فروش در بازار داخلی ارجعیت 
داشته باش��د.صدردادرس میزان مازاد دام را 
ح��دود ۴ تا 6 میلی��ون راس دام زنده عنوان 
کرد و اف��زود: پروژه پلاک گوش در س��ال 
۹۹ کلید خورد و ما همان زمان به مسئولان 
وزارت کش��اورزی اعلام کردیم که نه تنها 
این موضوع به جمع آوری دام کمک نمی کند 
بلکه خط��ا در آمار را افزایش می دهد که در 

عمل نیز این اتفاق افتاد.
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بانک و بيمه

بیمه سرمد هزار میلیاردی شد
ح��ق بیمه تولیدی بیمه س��رمد با گذش��ت 
پنج ماه از س��ال ۱۴۰۱ از م��رز هزار میلیارد 
تومان گذشت. به گزارش روابط عمومی بیمه 
س��رمد، آمار حق بیمه تولیدی این شرکت تا 
دهم ش��هریورماه ۱۴۰۱ نشان می دهد، حق 
بیمه تولیدی بیمه س��رمد ب��ه ۱۰.۳۳۵.6۷۸ 
میلیون ریال رس��یده و نسبت به مدت مشابه 
س��ال گذشته 6۵ درصد رشد داشته است.  بر 
اساس این آمار، بیمه سرمد با گذشت پنج ماه 
از سال، وارد باشگاه هزار میلیاردی ها شده و 
ح��ق بیمه ای بیش از ه��زار میلیارد تومان را 
تولید کرده است. آماری که در کنار شناسایی 
س��ود ۹6 میلیارد تومان��ی )۹6۸۲۹۳ میلیون 
ریال( در صورت های مالی س��ه ماهه ابتدایی 
س��ال ۱۴۰۱ نش��ان می دهد، این شرکت در 
موقعیت مناسبی قرار گرفته است و می تواند 
پاس��خ مناس��بی به اعتماد س��هامداران خود 

بدهد.

خانه فرهنگ بیمه ایران گشایش یافت
خانه فرهنگ بیمه ایران، به عنوان بزرگترین 
و مهمترین طرح فرهنگی صنعت بیمه کشور 
صبح چهارش��نبه نه��م ش��هریور ۱۴۰۱ در 
ساختمان تاریخی ش��عبه بازار بیمه ایران در 
س��بزه میدان تهران گشایش یافت. در آیین 
بس��یار ساده و کم تشریفات افتتاح این پروژه 
بزرگ فرهنگی که به مناس��بت هفته دولت 
برگزار شد، حسن شریفی مدیرعامل و رییس 
هی��ات مدیره بیمه ایران در س��خنانی کوتاه 
با گرامیداش��ت یاد ش��هیدان رجایی و باهنر، 
تبریک هفته دولت به کارمندان و همکاران و 
ابراز قدردانی از پیشکسوتان شرکت، تاسیس 
خانه فرهنگ بیمه ای��ران را اقدامی ممتاز و 
بسیار خاص در حوزه فعالیت های بیمه ایران 
خواند و گفت: در طول شش_هفت ماه اخیر 
بح��ث های مرتب��ط با اقدام��ات فرهنگی و 
گسترش این نوع فعالیت ها به صورت جدی 

در دستور کار قرار گرفته است.

افتتاح مدرسه بانک اقتصادنوین در 
روستای گوره زار 

همزم��ان ب��ا نزدیک ش��دن به آغاز س��ال 
تحصیلی جدید، س��ی امین مدرس��ه بانک 
اقتصادنوین در روس��تای گ��وره زار از توابع 
شهرستان خنداب استان مرکزی افتتاح شد.

به گزارش روابط عمومی بانک اقتصادنوین، 
آیین افتتاح این مدرس��ه، امروز ۹ ش��هریور 
م��اه ۱۴۰۱، با حضور ریی��س هیئت مدیره 
و مدیرعام��ل بان��ک اقتصادنوین و معلمان 
و دانش آموزان، اهالی روس��تای گوره زار و 
جمعی از مس��ئولان استانی برگزار شد. این 
مدرسه س��ه کلاس��ه در زمینی به مساحت 
۱۳۸۰ مترمرب��ع و با اعتب��اری بیش از ۱۰ 
میلی��ارد ری��ال ب��ه بهره برداری رس��ید و با 
آغاز س��ال تحصیلی جدید میزبان کودکان 
این روس��تا خواهد بود. گفتنی اس��ت بانک 
اقتصادنوین تا پیش از آغاز س��ال تحصیلی 

جدید پنج مدرسه دیگر افتتاح خواهد کرد.

میز خدمت بانک قرض الحسنه مهر 
ایران میزبان مردم قم 

دکتر »سید سعید شمسی نژاد« مدیر عامل 
بانک قرض الحسنه مهر ایران در سفر یک 
روزه ب��ه اس��تان قم، پای ح��رف دل مردم 
نشس��ت به گ��زارش رواب��ط عمومی بانک 
قرض الحس��نه مهر ایران، مدیرعامل بانک 
قرض الحس��نه مهر ایران به مناسبت هفته 
دولت و گرامیداش��ت یاد و خاطره شهیدان 
رجایی و باهنر در س��فر یک روزه به استان 
قم، با کارکنان و مش��تریان شعبه بلوار امین 
اس��تان صمیمانه دی��دار و گفتگو کرد. دکتر 
»سید سعید شمسی نژاد« با گرامیداشت یاد 
و خاطره ش��هیدان رجایی و باهنر و تبریک 
روزکارمند بیان داشت: کارکنان بانک قرض 
الحس��نه مهر ایران با هم��ه توان و ظرفیت 
خود در خدمت مردم هس��تند و می خواهند 
طلایه دار خدمت به مردم در ش��بکه بانکی 
کش��ور باشند. وی با بیان اینکه بانک قرض 
الحس��نه مهر ایران اصلی ترین نهاد متولی 
قرض الحسنه در کش��ور، همواره به عنوان 
ب��ازوی اجرایی در کنار مجموعه دولت بوده 
اس��ت گفت: وظیفه اصل��ی و حیاتی بانک 
خدمت به مردم بوده و برای همین مهمترین 
دغدغه ما تحقق مس��ئولیت های اجتماعی 

متنوعی است که بر عهده داریم.

اخبار

بانک قرض الحسنه رسالت با حضور در 
سی و دومین همایش بانکداری اسلامی 
بر نظارت و تطبیق ش��رعی تاکید کرد. 
کارش��ناس آموزش بانک قرض الحسنه 
رس��الت در ای��ن همایش که ب��ا عنوان 
»نظارت و تطبیق ش��رعی در بانکداری 

اس��لامی، مبانی نظری، تجارب جهانی 
س��وی  از  سیاس��تی«  توصیه ه��ای  و 
بانک مرکزی و موسس��ه عالی آموزش 
ای��ران در ۸ و ۹ ش��هریور  بانک��داری 
۱۴۰۱ برگزار ش��د، به ارائ��ه مطالبی در 
ح��وزه نظارت و تطبیق ش��رعی و تاثیر 

آن برعملک��رد بانک ه��ا پرداخت. دکتر 
وحید ش��هابی با ارائه پژوهش��ی به آثار 
مثب��ت تطبیق ش��رعی بر بانک��داری از 
جمله گس��ترش س��هم ب��ازار بانکداری 
اس��لامی، جلوگیری از اج��رای صوری 
عقود بانکی، توجه به حقوق مش��تریان، 

اجتماعی و  پذی��رش مس��ئولیت پذیری 
گس��ترش عدال��ت اجتماع��ی، افزایش 
اعتماد مشتریان، کاهش ریسک شهرت 
و شریعت، جلوگیری از تخلفات سهوی 
و عمدی، جلوگیری رس��وب تفکر سنتی 

و توسعۀ مشمولیت مالی پرداخت.

تاکید برحوزه نظارت و تطبیق شرعی

رئیس کل بیمه مرکزی:

مقابله با فس��اد، توس��عه جایگاه صنع��ت بیمه، تحول 
دیجیت��ال در فراینده��ا و محصولات، نظ��ارت موثر، 
کاه��ش تصدی گ��ری و مردمی ش��دن خدمات بیمه 
از مهمتری��ن محوره��ای فعالیت نهاد ناظ��ر در دولت 

سیزدهم خواهد بود.
ب��ه گزارش اداره کل رواب��ط عمومی و امور بین الملل 
بیمه مرکزی، مهندس مجید بهزادپور که در نشس��ت 
خبری ویژه گرامیداش��ت هفته دولت سخن می گفت، 
با اع��لام این مطلب افزود: تمام��ی برنامه ها و پروژه 
های پیش��ین نیز که با جهت گیری های اصلی دولت 
همخوانی داش��ته باش��د تکمیل می ش��ود و در افقی 
چهارس��اله طرح های نوین بیمه ای را انجام خواهیم 
داد. رئی��س کل بیمه مرکزی ک��ه در جمع خبرنگاران 
رس��انه های گروهی س��خن می گفت با تاکید بر این 
که سند تحول در حقیقت پیشرانه حرکت بیمه به شمار 
می رود، اظهار داش��ت: تکیه اصلی ما به س��ند تحول 
اقتصادی دولت اس��ت که نقشه راه را با جزئیات کامل 
مشخص کرده و هدفگیری دقیقی دارد. وی با تشریح 
پ��روژه های جدید نهاد ناظر صنعت بیمه از عزم جدی 
بیم��ه مرکزی برای مقابله با تخلف و تقلب در صنعت 
بیمه گف��ت و تصریح کرد: هوشمندس��ازی در عرصه 
ه��ای گوناگون نظارتی علاوه بر حفظ صاحبان حقوق 
اع��م از بیمه گ��ران و بیمه گ��ذاران از منابع مالی این 

صنعت نیز صیانت خواهد کرد.
رئی��س ش��ورای عالی بیمه ب��ا ارائه آخری��ن آمارها و 
دس��تاوردهای ملی و بین المللی صنعت عدد حق بیمه 
تولیدی در جهان را شش هزار میلیارد دلار اعلام کرد 
و گفت: مجموعه دارایی های صنعت بیمه کش��ور بالغ 
بر ۲۵۰ هزار میلیارد اس��ت و با اذع��ان بر این مطلب 
که وضعیت حق بیمه تولیدی چندان مناس��ب نیست 
گفت : در س��ال گذش��ته بیش از ۵۳ میلیون خسارت 
از س��وی صنعت بیمه پرداخت شده و از حیث شاخص 
های دیگر نیز در س��طح منطقه از شرایط قابل قبولی 

برخ��وردار هس��تیم. وی تمرکز صنعت بیم��ه را در دو 
رش��ته شخص ثالث و درمان، غیرقابل قبول دانست و 
نسبت به ضرورت تغییر رویکرد و تمرکز بر بیمه های 
زندگی تاکید کرد.. مهندس بهزادپور در همین راس��تا 
از راه اندازی ط��رح های “بیمانی”، “کروکی آنلاین”، 
“ارزیابی ریسک رانندگان” به عنوان سامانه های موثر 
در کاهش مس��یر عملیات بیمه گری یاد کرد و گفت: 
هر چقدر مس��یر بیمه گری کوتاه شود و تسهیل گری 
ص��ورت گیرد ضری��ب نفوذ بیمه نی��ز افزایش خواهد 
یافت. رئیس ش��ورای عالی بیم��ه در بخش دیگری از 
سخنان خود با تاکید بر اهمیت شورای عالی در تصمیم 
سازی ها از اجرای فاز نخست “تکافل” به عنوان یک 
محصول نام برد و افزود: ان شاء الله در فازهای بعدی 
ش��رکت های تخصصی تکافل تشکیل می شود و به 
دنبال آن م��ی تواند ضمن بازارس��ازی های جدید به 

افزایش ضریب نفوذ بیمه منتهی شود.
رئی��س کل بیمه مرک��زی از رویکرد ت��ازه نهاد ناظر 
صنع��ت بیمه با تاکید بر ض��رورت ارتباطات، تعاملات 

و ه��م افزایی با نهادهای مرتب��ط و برنامه ریزی های 
مش��ترک برای ایجاد نه��اد داوری ب��ا انگیزه کاهش 
پرونده های بیمه ای به نشس��ت های مش��ورتی اخیر 
بین ارکان صنعت بیمه و قوه قضائیه و دس��تگاه های 
دیگر اش��اره کرد و اظهار داش��ت: بیم��ه یک صنعت 
فرادستگاهی است و در همین راستا مرکز نوآوری بیمه 
و به تب��ع آن صندوق ویژه ای را طراحی کرده ایم که 
در آینده نزدیک با امضای تفاهم نامه با معاونت علمی 

ریاست جمهوری راه اندازی خواهد شد.
مهندس مجید بهزادپور از خلأ آموزشی به عنوان یکی 
از چالش های اساس��ی در صنعت بیمه نام برد و ادامه 
داد: اگ��ر بحث آموزش ه��ای تخصصی صنعت بیمه 
جدی گرفته نش��ود در هنگام ورود دوباره به بازارهای 
جهانی و عرصه های بین المللی دچار مشکلات جدی 
خواهی��م ش��د. وی از تهدید تحریم ه��ای ظالمانه به 
عنوان فرصت طلایی صنعت بیمه برای کسب تجارب 
جدید در حوزه بیمه های اتکایی و تاب آوری بیمه ای 
یاد کرد و افزود: حیات اقتصادی کشور در گرو پوشش 

های بیمه ای اس��ت و این صنع��ت در زمین و دریا و 
آسمان در کنار ملت بزرگ ایران ایستاده است.

رئیس کل بیمه مرکزی با برشمردن اولویت های نهاد 
ناظ��ر در بخش های بیمه های تخصصی و همچنین 
اتکایی، خاطرنشان کرد: با ورود شرکت های تخصصی 
اتکای��ی، رون��د کاهش تصدی گری و چابک س��ازی 
دولت با حفظ مصالح کشور از شتاب بیشتری برخوردار 
خواهد شد. پوشش بیمه ای اربعین بدون افزایش حق 
بیمه و با تعهدات بیش��تر در اختیار زائران حسینی قرار 
خواهد گرفت. رئیس ش��ورای عالی بیم��ه از افزایش 
خدم��ات بیمه ای به زائران خب��ر داد و گفت: امکانات 
و ظرفیت های تمامی ش��رکت های بیمه ای را برای 
ارائه با کیفیت ترین خدمات ممکن به زائران حس��ینی 
بسیج کرده ایم. رئیس کل بیمه مرکزی در پاسخ یکی 
از رس��انه ها مبنی بر آخرین آرایش نهاد ناظر صنعت 
بیم��ه در تعاملات بین المللی گفت: پیش از تحریم ها 
با شرکت های بین المللی زیادی ارتباط داشتیم که به 
دلیل تحریم ها حدود یک دهه این تعاملات قطع شده 
ام��ا با تکیه بر ظرفیت ه��ای داخلی این خلا را جبران 

کرده ایم.
وی ب��ا تاکید بر ای��ن نکته که آین��ده صنعت بیمه به 
برجام گره نم��ی خورد، افزود: دوره های آموزش��ی با 
استانداردهای بین المللی زمینه حضور پررنگ صنعت 

بیمه کشور را در پسابرجام فراهم خواهد کرد.
فض��ا برای خرد جمعی در خصوص نظارت هوش��مند 
فراهم ش��ده و ما ب��رای هر گونه تغییری در س��اختار 

سوئیچ بیمه ای آمادگی کامل داریم.
رئیس کل بیمه مرکزی موضوع استقرار سامانه سوئیچ 
و ارتباط آن با شرکت آمیتیس را یک موضوع انحرافی 
دانست و تصریح کرد: مطرح کردن نام یک شرکت در 
خصوص سامانه نظارت هوشمند یک مساله انحرافی 
است و بیمه مرکزی موظف است با حفظ و ارتقای این 

سامانه اجازه ندهد روند نظارت با مشکل روبرو شود.

از کاهش تصدی گری نهاد ناظر صنعت بیمه استقبال می کنیم
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روزنامه صبح ايران

روزنامه فرهنگي،اقتصادی،اجتماعي،ورزشي، سياسي
صاحب امتياز: موسسه انتشاراتي عصر ايرانيان

مديرمسئول: بيژن نوباوه وطن

آیت  ا...«سید یونس اردبیلي« که بود؟
س��ید یونس فرزند سیدمحمدتقي موسوي اردبیلي 
در سال ۱۲۹۳ یا ۱۲۹6ق در اردبیل به دنیا آمد.وي 
پ��س از تحصیل مقدمات و س��طوح در اردبیل، به 
زنجان رفت و فقه و اصول را از آخوند ملاقربانعلي 
زنجاني، عالم بزرگ آن سامان و علوم معقول را از 
آخوند ملاسبزعلي حکیم آموخت.سیدیونس سپس 
براي ادامه  تحصیل راهي نجف اش��رف ش��د و در 
حلقه  درس اساتید نامداري همچون شیخ الشریعه  
اصفهاني، فاضل شربیاني، آخوند خراساني و علامه 
سیدمحمدکاظم یزدي جاي گرفت.وي پس از آن 
ب��ه کربلا رف��ت و از محضر آی��ت ا... میرزا محمد 
تقي شیرازي بهره جُس��ت.آیت ا... اردبیلي در سال 
۱۳۴6ق به اردبیل بازگشت و عهده دار امور مذهبي 
گردید.از آن پس به مشهد رفت و به دنبال کشتار 
خونین مسجد گوهرشاد، به همراه عده اي دیگر از 
روحانیون، دس��تگیر، زنداني و سپس تبعید شد.در 
اواخر عمر چندي درعتبات بود ولي به علت بیماري 
به تهران رفت و در آن ش��هر در ۸۴ یا ۸۱ سالگي 
درگذش��ت.پیکر این عالم رباني را به مشهد منتقل 
کرده و در آن ش��هر به خاک سپردند.از آیت ا...سید 
یون��س اردبیلي آثاري برجاي مانده که دوره  کامل 
فقه، رساله در فروع علم اجمالي و معتقدات القاصر 

از آن جمله اند.

پيروز, نماد يوزپلنگ ايرانی عکس: تسنيممشاهير

اخلاق

شرح صحیفه سجادیه دعا برای مرزداران )1۵9(
حجت الاس��لام والمسلمین موسوی مطلق: بسم الله 
یَاءَ، و ریا را از او  الرحمن الرحیم الجُْرْأةََ اعَْ��زِلْ عَنْهُ الرِّ
برط��رف کن ریا عملی مذموم و از القائات ش��یطان و 
از بین برنده تمام اعمال نیک اس��ت و به معنای این 
اس��ت که انس��ان اعمال نیک و عب��ادی را به جهت 
کس��ب اعتبار و پیدا کردن موقعی��ت بین مردم انجام 
دهد. به عنوان نمونه در قرآن آم��ده: فَوَیْلٌ للِمُْصَلِّینَ 
۴ الَّذِینَ هُمْ عَنْ صَلَاتهِِمْ سَاهُونَ ۵ الَّذِینَ هُمْ 

یُرَاءُونَ 6 پ��س وای بر نمازگزاران! که از ]اهداف 
و محتوای[ نمازش��ان بی خبرند )به این سبب[ همواره 
ریاکارند. روایات در مذمت ریا فراوان اس��ت طالبان به 
روای��ات مراجعه می نمایند اجمالا باید دانس��ت عمل 
ریاکار مقبول درگاه خداوند نیست؛ پیامبر خدا صلی الله 
علی��ه و آله: إنّ الّلهَ  لا یَقبَلُ عَملًا فیهِ مِثقالُ ذَرَّةٍ مِن 
ریاءٍ. خداوند عملی را که در آن به وزن ذرّه ای ریا باشد 
نمی پذیرد. )تنبیه الخواط��ر: ۱۸۷/۱( یکی از بهترین 

راههای درمان این بیماری خطرناک همان اس��ت که 
مرحوم ملااحمدنراقی در معراج السعاده فرموده است: 
و اما علاج عملی ریا، آن اس��ت که خود را عادت دهد 
به پنهان داش��تن عبادات و در هن��گام عبادت، در به 
روی م��ردم ببندد همچنان که معاصی خود را از مردم 
پنه��ان می دارد تا دل او قانع ش��ود به اطلاع خدا بر 
عب��ادات او، و نفس او دیگ��ر خواهش آگاهی مردم را 

به اعمال او نکند.
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نماینده مردم تهران با اشاره به مشکلات انتزاع وزارت صنعت و 
معدن از تجارت و بازرگانی تأکید کرد: این تفکیک نیاز به مطالعه 
داش��ته و به دو س��ال زمان  نیاز دارد و قطعاً در ش��رایط کنونی 
اش��تباه است و جوابگوی مش��کلات نخواهد بود. بیژن نوباوه 
نماینده مردم تهران در مجلس ش��ورای اسلامی در گفت وگو 
با خبرنگار اقتصادی شبکه اطلاع رسانی راه دانا درباره تشکیل 
وزارت بازرگانی، اظهار کرد: در دولت های پیش��ین در موضوع 
ادغام وزارت صنعت و بازرگانی عجله ش��د و غیرکارشناس��ی 
تصمیم گرفته ش��د. در آن زمان مخالفان ادغام به بحث عدم 
وجود سیستم مدیریتی قوی اشاره می کردند و سیستم مدیریتی 
قوی برای یک وزارتخانه که هم می تواند بخش بازرگانی و هم 

صنعت را پوشش دهد؛ کمی سخت بود.
اش�تباه تفکیک یا ادغام بدون مطالع�ه دو وزارتخانه، نباید  ���

تکرار شود
وی ادامه داد: این روزها دوباره نباید همان اشتباه را تکرار کنیم 
و ب��دون مطالعه کافی به دنبال تفکیک وزارتخانه ها برویم. در 
بررسی این موضوع موافقان تشکیل وزارت بازرگانی به صورت 
واحد استدلال می کردند که همه جای دنیا این گونه است و در 
ایران هم باید این گونه باشد ولی لازمه این موضوع، این است 
که سیستم مدیریتی و نظارتی قوی باشد تا بتواند این دو بخش 
را باهم مدیریت کرد. این نماینده مردم با اش��اره به اینکه وزیر 
این وزارتخانه قدرت مدیریتی بسیار بالایی نیاز دارد تا هم برای 
وزارت بازرگانی و هم صنعت هم زمان تصمیم بگیرد و فش��ار 
بر این وزارتخانه بسیار زیاد است، و این فشار موجب می شود تا 
بعضی جاها مغفول بماند و امکان عدم اجرای صحیح قانون زیاد 
اس��ت. وی توضیح داد: تشکیل وزارت بازرگانی نیز در حل این 
مشکل عاجز خواهد بود. در حال حاضر بیشترین تعداد تحقیق 
تفحص ها و سؤالات از این وزارتخانه این است که چرا قوانین 
این حوزه در اجرای دقیق و کامل عمل نمی کنند، اما راه حل این 

مشکل در شرایط کنونی تفکیک وزارتخانه نیست.
انتزاع وزارت صنعت و معدن از تجارت اشتباه است ���

وی تأکید کرد: اینکه بگوییم با جداکردن وزارت صنعت و معدن 
از وزارت بازرگانی، مش��کل حل می ش��ود؛ به هیچ وجه درست 
نیس��ت. در حال حاضر برای انتزاع مطالعه کافی نشده است و 
این انتزاع اشتباه است. نوباوه با اشاره به اینکه اگر وزارتخانه ای 
بخواه��د جدا ش��ود تبعات زی��ادی دارد گفت: بای��د ببینیم با 
جداسازی این مشکل حل می شود یا نه؟ اگر استدلال ها خوب 
باشد و مطالعات کافی انجام شده باشد خوب است ولی اگر بدون 
مطالعه باشد که در حال حاضر بدین صورت است، اگر تفکیک 
اتفاق نیفتد، بهتر است. وی در پایان خاطرنشان کرد: می خواهیم 
وزارت بازرگانی را تش��کیل دهیم که مشکلات فعلی از جمله 
تورم و تلاطم قیمتی بازار حل ش��ود ولی این تفکیک دو سال 
طول می کش��د که این موضوع زی��ادی را در این حوزه موجب 
می شود. آلان اگر برای برون رفت از مشکلات فعلی اقتصادی و 
برای برون رفت از مسائل نظارتی این دو وزارتخانه را از هم جدا 

کنیم، قطعاً جوابگوی مشکلات کنونی نخواهد بود.

بیژن نوباوه:
انتزاع وزارت صنعت و معدن از 

بازگش��ت »مهدی تاج« به ریاس��ت فدراس��یون فوتبال تجارت اشتباه است
موج س��همگینی از واکنش های منفی به دنبال داشت و 
پرس��ش هایی درباره مسائل قضایی و مدیریتی او مطرح 
شده است. به گزارش »عصر ایرانیان«، ایرانی جماعت از 
پیگیری اخبار دو عرصه سیر نمی شود؛ سیاست و فوتبال. 
ظهر هشتم ش��هریور ماه، یکی از باروتی ترین اخبار چند 
س��ال اخیر در فوتبال ایران در رس��انه های رسمی و غیر 
رس��می منتش��ر ش��د. خبر روی کار آمدن رئیس جدید 
فدراس��یون فوتبال به مثاب��ه خبر اع��لام نتیجه رقابت 
ریاس��ت جمهوری اعلام شد؛ فردی که چندان جدید هم 

نبود؛ همان همیشگی، »مهدی تاج«!
با کارنامه مردود هم می توان رئیس شد ���

آمارهای غیررسمی می گویند در ۴۸ ساعت پس از انتشار 
خبر بازگش��ت تاج به فوتبال، بیش از پنج میلیون توییت 
و کامنت علیه او در فضای مجازی منتش��ر شد. کاربران 
فضای مجازی و فوتبال دوستانی که سال های حضور او در 
فدراسیون را به خاطر دارند از این انتخاب برآشفته شده و 
انگشت عتاب ناکارآمدی و فساد به سمت او دراز کرده اند. 
اما چه چیزی باعث این حجم از عصبانیت شده که هنوز با 
گذشت چند سال فراموش نشده است؟ اولین بار سال ۸6 
بود که با روی کار آمدن »علی کفاشیان« به عنوان رئیس 
فدراسیون، پای تاج به هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال باز 
ش��د و در س��مت نائب رئیس آغاز به کار کرد. او هشت 
سال نائب رئیس بود و در شرایطی که انتقادات فراوانی به 
عملکرد فدراسیون وارد می شد، بعد از کنار رفتن کفاشیان، 
بر صندلی او نشست. آن روزها کارلوس کی روش سرمربی 
تیم فوتبال بود و پس از کشمکش های فراوان سرانجام از 
کادر فن��ی کنار رفت. اینجا بود که تاج لقمه ای برای تیم 
ملی گرفت که هنوز که هنوز است، استخوانش در گلوی 

فوتبال ایران گیر کرده است.
یک قراداد کاملاً حرفه ای! ���

رئیس فدراس��یون فوتبال با به به و چه چه فراوان »مارک 
ویلموت��س« بلژیکی را برای س��رمربیگری تیم ملی به 
ایران آورد و قراردادی با او بس��ت که مس��لمان نش��نود 
کافر نبیند. قراردادی که مبلغ آن رس��انه ای نشد و توسط 
طرفین مسکوت باقی ماند. یک روز قبل از امضای قرارداد 
با ویلموتس، تاج گفت: »قرارداد با ویلموتس نس��بت به 
سایر قرارداد مربیان کامل تر است. تجربیات ما نشان داد 
که همه مواردی که ممکن است مورد اختلاف باشد را در 
این قرارداد لحاظ کنیم. تلاش کردیم موضوعی جا نمانده 
باشد«. این قراداد »کاملا حرفه ای« امضا شد، چندماهی 
گذش��ت و ویلموتس بعد از آنکه فقط ی��ک ماه در ایران 
حضور داشت، فیلش یاد هندوستان کرد، چمدانش را بست 
و رفت و به کمک همسرش که وکیلی خبره بود شکایتی 
علیه فدراس��یون تنظیم کرد. روزهای پرالتهاب اخبار این 
ش��کایت، تاج ادعا می کرد در تلاش اس��ت حق فوتبال 
ای��ران را از ویلموتس بگیرد؛ کاری که بهتر بود چند ماه 

قب��ل دیگران انجام می دادند و حق فوتبال ایران را از تاج 
می گرفتند و اجازه چنین اشتباهی را به او نمی دادند.

وقتی متهم، از افشای جرم شاکی می شود ���
بعد از شکایت ویلموتس و احتمال غرامت گرفتن از ایران، 
کنجکاوی ها برای مبلغ این قرارداد بیشتر از گذشته شد. 
رسانه ها خبر از مبلغی هنگفت می دادند؛ اما تاج چندین بار 
این اخبار را رد کرد و گفت: »مبالغ منتشر شده درخصوص 
رقم قرارداد کادرفنی تیم ملی را قاطعانه تکذیب می کنم. با 
منتشرکنندگان این شایعه برخورد قاطع صورت می گیرد.«

او رسانه ها را برای افشای حقیقتی که خودش آن را کتمان 
کرده بود، تهدید کرد؛ اما کسی تاج را برای بستن قراردادی 
که از هیچ طرف در چارچوب منطق جا نمی شد، مواخذه نکرد 
و حالا امروز او بار دیگر بر مسندی می نشیند که فوتبال ایران 
هنوز از تجربه قبلی نشستن او بر این صندلی، کمر راست 
نکرده است. سرانجام علیرغم تاکید فدراسیون بر اینکه مبلغ 
قرارداد ویلموتس رقم نگران کننده ای نبوده است؛ مشخص 

شد این قرارداد سه ساله، ۸ میلیون یورو آب خورده است.
کلاه بلژیکی بر سر تاج ���

ترکمنچای باید در مقابل برخی قراردادهای آقایان، لنگ 
بیندازد. ویلموتس و همسرش با استفاده از خلأهایی که 
فدراسیون در جریان تنظیم قرارداد مرتکب شده بود، ایران 
را محکوم کردند مبلغ کل سه سال به انضمام سود سالانه 
را بپردازد. این زوج بلژیکی کلاهی بر سر تاج گذاشتند که 
قد آن تا زانوان فوتبال ایران می رس��ید. رئیس فدراسیون 
فوتبال هشت میلیون یورو از بیت المال را به زوج بلژیکی 
داد، یک لیوان آب هم رویش. البته، باز هم خدا را شکر که 
تاج با استفاده از تجارب خود، همه موضوعات را در قرارداد 
لح��اظ ک��رد؛ وگرنه ممکن بود ویلموتس و همس��رش، 

استادیوم آزادی را هم پشت قباله خود بردارند و ببرند.
آخ؛ قلبم گرفت! ���

بعد از افشای رقم قرارداد، فراکسیون ورزش مجلس وقت 
از وزیر ورزش و تاج خواست در این باره توضیح بدهند، اما 
تمامی جلسات میان نمایندگان مجلس دهم و مسئولان 
فدراسیون، پشت درب های بسته برگزار شد و هیچکس 
نفهمید در این مذاکرات، دغدغه افراد مواخذه بوده اس��ت 
نجات خاطیان. هنوز کس��ی به مردم و هواداران فوتبال 
درباره این قرارداد کذایی پاس��خی ن��داده بود که به یک 
باره خبر رسید مهدی تاج به دلیل مشکل قلبی از ریاست 
فدراس��یون فوتبال کنار رفت. منطق می گوید قلب آقای 
ت��اج خیلی به موقع گرفت. او نه تنها جوابی به رس��انه ها 
مردم درباره این فضاحت نداد، بلکه حتی عذرخواهی هم 
نکرد. کس��ی نمی داند تاج واقعاً مشکل قلبی داشت یا از 
پاس��خگویی فرار کرد؛ اما شک نداریم یک سکته قلبی 

نصیب فوتبال ایران شد.
چوب حراج به فوتبال���

فدراسیون فوتبال برای پرداخت قسط اول ویلموتس، زیر 
بار قرض گرفتن از شستا رفت و وقتی موفق به بازپرداخت 

آن نشد، ساختمان فدراسیون فوتبال واقع در خیابان توسط 
وکیل شرکت شستا به حراج گذاشته شد. ماجرا به همین 
جا ختم نشد و خبر رسید ساختمان باشگاه پرسپولیس که 
فدراسیون به این باشگاه واگذار کرده بود نیز در جریان این 
پرونده به مزایده گذاش��ته خواهد شد. روزهایی که آقای 
تاج برای سلامت قلبش��ان در خانه استراحت می کردند، 
فوتبال ایران در یک قدمی بی آبرویی دس��ت و پا می زد. 
مهدی تاج با اشتباه نابخشودنی خود، اتفاقی بی سابقه را در 
تاریخ فوتبال ایران رقم زد که رسانه های ورزشی از آن به 
عنوان »خانه خراب شدن فوتبال« یاد کردند. »علی دایی« 
پیشکسوت فوتبال کشور در مصاحبه ای درباره اینکه چرا 
برای ریاست فدراس��یون فوتبال اعلام آمادگی نمی کند، 
می گوی��د: »به هیچ عنوان قبول نمی کن��م در انتخابات 
ش��رکت کنم. برای فوتبالی که ساختمان فدراسیونش به 

راحتی به مزایده گذاشته می شود، باید گریه کرد«.
وزارت ورزش و جوانان دخالت نمی کند���

با همه آنچه گفته ش��د و علیرغم آنکه خبر رس��یده بود 
صلاحیت تاج در پی اش��تباهات فاحش کارنامه اش تأیید 
نخواهد شد؛ او در میان رقیبان ریاست فدراسیون فوتبال 
ق��رار گرفت و در جریان انتخابات ب��ا ۵۱ رأی از مجموع 
۸۰ نفر عضو مجمع فدراس��یون فوتبال در کمال ناباوری 
انتخاب ش��د. علاوه بر این س��وال که چطور صلاحیت 
کس��ی که باعث شده س��اختمان فدراس��یون فوتبال به 
مزایده گذاش��ته شود، تأیید شده است؛ این پرسش مغز و 
منطق هوادران فوتبال را با مته سوراخ می کند که آن ۵۱ 
نفر دقیقاً روی چه حس��ابی به فردی با چنین کارنامه ای 
رأی داده اند؟ در شرایطی که برگزاری انتخابات، از سوی 
رس��انه ها و چهره های ورزش��ی و حقوقی زیر سوال برده 
می ش��ود، انتظار بر آن اس��ت که وزارت ورزش و جوانان 
به ماجرا ورود کند؛ اما آنچه اعلام ش��ده خبر از س��کوت 
این وزارتخانه می دهد. »مجید شهیدی« مدیرکل حراست 
وزارت ورزش و جوانان درباره ابهامات روند تایید صلاحیت 
کاندیداها می گوید: »از نظر مجمع انتخابات برگزار شده و 
وزارت ورزش به احترام مجمع در انتخابات دخالت نکرده 
است. تاج به عنوان رئیس فدراسیون فوتبال انتخاب شده و 

موضع وزارت ورزش، موضع مجمع است.«
مجل�س از وزی�ر ورزش ب�رای انتخ�اب تاج پاس�خ  ���

می خواهد
اگرچه شهیدی در اظهارات خود خیلی نامحسوس می گوید 
ک��ه وزارت ورزش در این ماجرا صرفاً تماش��اچی بوده و 
دخالتی نخواهد کرد؛ اما »احمد راس��تینه« رئیس کمیته 
تربیت بدنی مجلس شورای اس��لامی خبر از فراخواندن 
وزیر ورزش به بهارس��تان داده است و تاکید می کند: »بر 
اساس آنچه که نس��بت به آقای تاج در کمیسیون اصل 
۹۰ مفتوح است و همچنین درباره پرونده های قضایی که 
موجود است و ابلاغ شده وزارت ورزش و جوانان حتماً باید 

به مجلس بیاید و پاسخ دهد.«

تاج ناامیدی برسر فوتبال
با کارنامه مردود هم می توان رئیس شد!

ادامه از صفحه یک ���
...تا حال چگونه بوده اس��ت؟- بررس��ی چگونگی هزینه کرد اعتبارات ستاد احیای دریاچه ارومیه از اول تا 
به حال - میزان اعتبارات در اختیار ستاد احیای دریاچه ارومیه در طول فعالیت چگونه بوده است؟ بررسی 
کلیه قراردادهای مالی و اجرایی س��تاد دریاچه ارومیه با ش��رکت ها، اشخاص و پیمانکاران در طول دوران 
فعالیتشان و بررسی چگونگی و نحوه اختصاص اعتبارات در اختیار این ستاد در استان ها و شهرستان های 
مختلف، بررسی فرآیند طراحی تا احیای در ستاد، میزان انطباق سیاست احیای اکولوژی منطقه و مسائل 
زیست محیطی، از جمله اهداف هیئت تحقیق و تفحص از این دریاچه است. احیای دریاچه وظیفه دولت 
و دستگاه های اجرایی است، بازگرداندن حیات به دریاچه فیروزه ای آذربایجان بر عهده دستگاه های اجرایی 
است، مطمئنا مسیرهایی برای احیای دریاچه وجود دارد، امیدواریم دولت با تمام توان در سال آبی جاری 
بتواند این دریاچه را از مرگ نجات دهد. دس��تیابی به تراز هیدولوژیک در کوتاه مدت ش��دنی است؛ برای 
تحقق تراز اکولوژیک دریاچه برنامه ریزی بیش��تری درحوزه مدرن س��ازی کشاورزی نیاز است. انتقال آب 
از س��د کانی س��یب در حال پیشروی است، مشکلی در تونل س��اخته شده مسیر انتقال آب، این سد وجود 
داشت که دولت در تلاش است آن را حل کند، در نشستی که با مخبر معاون اول رئیس جمهور داشتیم، 
درخواست کردیم که این انتقال آب با سرعت بیشتری در مسیر اجرایی شدن قرار بگیرد. موضوع تصفیه 
خانه های شهرهای پیرامونی دریاچه آذربایجان از دیگر مسیرهای احیای این دریاچه است که به واسطه آن 
می توان حدود ۲۰۰ میلیون متر مکعب آب از تصفیه خانه های تبریز، ارومیه، عجب شیر و… منتقل کرد، 
همچنین از حقابه زیست محیطی سدها در کنار بارندگی های که رخ می دهد از مسیرهای دیگر انتقال آب 
به دریاچه است که تمام آنها در سال آبی جدید باید اتفاق بیفتد، اگر تمام این پیش بینی ها در نظر گرفته 
شود می توان امیدوار بود که تراز هیدولوژیک دریاچه ارومیه بالا رود. احیای این دریاچه نیازمند عزم جدی 
از طرف دولت است، در این راستا در کنار سازمان محیط زیست و وزارت نیرو، وزارت جهاد کشاورزی باید 
روی کار بیاید و کشاورزی سنتی این منطقه را به سمت مدرن شدن پیش ببرد و با آمایش سرزمینی اقدام 
به تولید محصولات کشاورزی کنند. کشاورزی درست و استاندارد در میان مدت و بلند مدت می تواند راه 
حل منطقی احیای این دریاچه باشد. در هیئت تحقیق و تفحص بی شک عملکرد سازمان ها و نهادها به 
ویژه وزارت جهاد کش��اورزی مورد رس��یدگی قرار خواهد گرفت. دریاچه ارومیه یکی از شش دریاچه شور 
جهان است، مسئولان اجرائی احیای دریاچه ارومیه باید از تمام ظرفیت های خود برای بازگرداندن حیات 
به این دریاچه بهره بگیرد، همچنین کشورهای مختلف و کنوانسیون محیط زیست جهانی می توانند برای 
احیای این دریاچه کمک کنند. خشکی کامل این دریاچه داخلی تبعات جبران ناپذیری را به دنبال خواهد 
داشت، از آنجایی که این تبعات ملموس نیست درک آن بسیار سخت خواهد بود، حادثه تلخ محیط زیستی 
خش��کی دریاچه محصول یک فرآیند اس��ت که در آن عوامل متعددی دخالت دارند. اگر شرایط به همین 
ش��کل ادامه پیدا کند بی شک سلامت بش��ر به خطر خواهد افتاد. طوفان نمکی بلند شده از خشکی این 
دریاچه تا فرسنگ ها و کیلومترها ادامه دار خواهد بود. افزایش ای سی آب، شوری خاک کشاورزی، رشد 
گرد و غبارنمکی، کاهش رطوبت منطقه و رشد گرما، معضلات اقتصادی، رشد بیکاری، افزایش مهاجرت و 
افزایش آسیب های اجتماعی در کلانشهرها و…. از دیگر تبعات خشکی این دریاچه بزرگ است بر همین 
اساس مسئله خشکی این دریاچه یک موضوع استانی نیست، بلکه در سطح ملی باید از طرف دولت مورد 
رسیدگی قرار بگیرد، باید تلاش کنیم حیات طبیعت را حفظ کنیم. خشکی کامل نگین فیروزه ای آذربایجان 
انتقادهایی را در س��طح ملی و جهانی به دنبال خواهد داش��ت اما اگر بتوانیم اقدام به احیای آن کنیم، یک 
نُرم جدید در مدیریت بحران اس��ت که اعتباری در سطح جهان برای ایران به دنبال خواهد داشت. نوعی 
از پیش��رفت عقلانی ش��دن حکمرانی را نشان می دهد، ما تلاش می کنیم که به این سمت پیش رود و از 
تمام دانشمندان و اندیشمندان داخلی و خارجی در این زمینه کمک خواهیم گرفت. این دریاچه در گذشته 
قربانی وعده و وعیدهای سیاسی شده است، ممکن است برای عده ای این سوال ایجاد شود؛ چرا تحقیق 
و تفحص را دستور کار مجلس قرار دارد؟ امروز از همین تریبون اعلام می شود این دریاچه ابعاد گسترده 
ملی و جهانی دارد و مجلس از ظرفیت نظارتی خود برای احیای آن بهره می گیرد و در جای ممکن از ابزار 
قانونی برای حل این مشکل زیست محیطی استفاده خواهد کرد. رئیس هیئت تحقیق و تفحص از ستاد 
احیای دریاچه امروز در پایان خاطرنش��ان کرد: مجلس امروز در برابر این موضوع ملی که در حال تبدیل 
ش��دن به یک معضل جهانی اس��ت وظیفه دارد از تمام ظرفیت های اس��تفاده کند و به این مسئله فقط از 
ابعاد محیط زیستی ورود پیدا خواهد کرد. یکی از اولویت های مجلس انقلابی موضوعات و مباحث محیط 

زیستی است؛ که از برخورد سیاسی با مباحث زیست محیطی اجتناب خواهد کرد.

 ورود جدی مجلس با تحقیق و تفحص
 به ماجرای دریاچه ارومیه

دانشنامه

ابداع پلاستیک شفاف و رساناي برق
محققان نوعي پلاس��تیک شفاف را توس��عه داده اند که رساناي برق است و مي توان از آن در تولید نمایشگرهاي 
لمسي و پنجره هایي مجهز به سلول خورشیدي استفاده کرد.به گزارش مهر، پلاستیک هاي معمولي رساناي ضعیف 
الکتریسیته هستند و بیشتر اوقات از آنها براي عایق بندي در مقابل جریان برق استفاده مي شود.بنابراین در بیشتر 
مواقع از آن براي پوشاندن سیم ها و صفحه مدارها استفاده مي شود.اما محققان از مدت ها قبل امیدوار بودند با اضافه 
کردن مواد دیگر خاصیت رسانایي را به پلاستیک اضافه کنند تا بتوان محصول نهایي را در نمایشگرهاي لمسي 
بزرگ یا پنجره هایي با سلول هاي خورشیدي به کار برد.درهمین راستا محققان دانشگاه میشیگان ماده جدیدي را 
براساس پژوهش هاي پیشین خود در همین حوزه توسعه داده اند.آنها قبلًا در تحقیقي نشان داده بودند با افزودن 
یک لایه نازک نقره به ورقه پلاستیک مي توان آن را به رساناي جریان برق تبدیل کرد.البته این روش پرهزینه 
بود و قابلیت انتقال نور را نیز ۱۰ درصد کاهش مي داد.یک روش براي ارتقاي قابلیت انتقال نور پلاستیک، افزودن 
پوشش ضدانعکاس به آن است اما این مواد به طور معمول رساناي الکتریسیته نیستند.بنابراین محققان با ترکیبي 
از فلزات و مواد چند لایه این مشکل را برطرف کردند.به این ترتیب پلاستیک رساناي شفاف از لایه بسیار ظریف 
نقره و پلاستیک ساخته شده و در آن مقدار اندکي مس وجود دارد.ضخامت این نوع پلاستیک 6.۵ نانومتر است.

لایه رساناي مذکور بین دو ماده »دي الکتریک« قرار گرفت که یکي از آنها از جنس دي اکسید آلومینیوم و دیگري 
اکسید روي است.این امر سبب مي شود نور سریع تر از پلاستیک گذر کند و قدرت انتقال محصول نیز از پلاستیک 

عادي بیشتر است.در حقیقت قدرت انتقال نور پلاستیک جدید ۸۸.۴ و پلاستیک عادي ۸۸.۱ درصد است.

درمان بیمار برزیلي مبتلا به ایدز با دارو
یک بیمار برزیلي مبتلا به ایدز، پس از گذراندن دوره درمان با دارو، بهبود یافته و نش��اني از ویروس اچ آي 
وي در بدن او دیده نمي شود.به گزارش مهر، نشانه هاي بیماري ایدز در بدن یک مرد برزیلي پس از درمان با 
دارو از بین رفته است.این امر محققان را نسبت به درمان این بیماري امیدوار کرده است.محققان معتقدند این 
نخستین نمونه از یک بیمار ایدز است که پس از درمان با دارو، بهبود یافته است.طبق گزارش پزشکان این 
 ART مرد ۳۰ و چند ساله »بیمار سائو پائولویي« نام گرفته و ترکیبي قدرتمند از داروهاي درمان ایدز ازجمله
)درمان هاي ضدویروس��ي( را دریافت کرده است.همچنین این بیمار داروهاي ضدویروسي قدرتمند و دارویي 
به نام »نیکوتین آمید« )نوعي از ویتامین ب ۳( را دریافت کرده اس��ت.البته پیش از این نیز ۲ بیمار دیگر از 
بیماري ایدز بهبود یافتند ولي هر دو آنها تحت عمل پرخطر پیوند استخوان قرار گرفتند.بیمار سائوپائولویي که 
نام او فاش نشده در سال ۲۰۱۲ میلادي به ایدز مبتلا شده است.او به مدت ۴۸ هفته با شیوه اي نوین درمان 
ش��د.یک س��ال بعد، دي ان اي و سلول هاي بدن وي ارزیابي شد و تست هاي اچ آي وي بیمار نیز منفي بود.
البته محققان هشدار داده اند در این طرح آزمایشي ۴ بیمار مبتلا به ایدز دیگر با شیوه مشابه تحت درمان قرار 

گرفتند و داروهایي قدرتمند دریافت کردند اما روند مذکور روي آنها هیچ تاثیري نداشته است.

ابداع روش جدیدي براي شارژ ابزار پزشکي در بدن
پژوهشگران کره جنوبي، روش جدیدي براي شارژ ابزار پزشکي کاشته شده در بدن ارائه داده اند که به جراحي نیازي 
ندارد.به گزارش ایسنا، فناوري حوزه پزشکي طي چند دهه اخیر، پیشرفت هاي گوناگوني در بهبود کارایي ابزارهاي 
قابل کاشت در بدن داشته است.براي مثال، پیشرفت در پژوهش هاي پزشکي، به پیشرفت ابزار الکترونیکي قابل 
کاشت مانند ضربان سازها منجر شده است.بیشتر ابزارهاي پزشکي ازجمله ضربان ساز، به یک منبع بادوام انرژي 
نیاز دارند تا بتوانند کار خود را انجام دهند.طبیعي است که نیاز به منبع انرژي، محدودیت هایي را به همراه دارد زیرا 
باتري هایي که منبع انرژي هستند، عمر کوتاهي دارند.هنگامي که عمر باتري به پایان مي رسد، هیچ چاره اي به جز 
جراحي و جایگزین کردن یک باتري جدید وجود ندارد.این کار مي تواند پیامدهایي مانند کبودي، عفونت و عوارض 
منفي دیگر را به همراه داش��ته باشد.گروهي از پژوهشگران »موسسه علوم و فناوري گوانگجو«)GIST( در کره 
جنوبي به سرپرستي پروفسور »جانگهو لي« )Jongho Lee(، راه حلي براي این مشکل پیدا کرده اند.آنها راهبردي 
براي تجدید شارژ باتري داخلي این ابزار ارائه داده اند که به جراحي یا روش هاي نفوذ تهاجمي نیازي ندارد.پروفسور لي 
گفت: یکي از بزرگترین تقاضاها در مورد ابزار الکترونیکي پزشکي این است که قدرت الکتریکي بادوامي داشته باشند 
تا نیاز به جراحي براي جایگزیني باتري برطرف شود.پژوهشگران در این پروژه، سیستمي ارائه داده اند که مي تواند 
نیروي الکتریکي را در بدن تولید کند.این سیستم از دو بخش تشکیل شده است.یک برچسب قابل اتصال به پوست 
که مي تواند فوتون هایي که به بافت ها نفوذ مي کنند، تولید کند و یک ابزار فتوولتاییک که روي یک ابزار قابل کاشت 
تعبیه شده است تا فوتون ها را بگیرد و انرژي الکتریکي تولید کند.این سیستم، یک روش بادوام را براي تامین نیروي 

ابزار پزشکي فراهم مي کند و مي تواند جایگزین روش هاي پرخطر باشد.اثر: تسنیم


